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Русия не желае конфронтация, но
твърдо ще отстоява интересите си. То-
ва заяви Владимир Путин в голямо
интервю за швейцарските медии, ко-
ето даде по време на тегленето на
жребия за световното първенство в
Санкт Петербург.

Журналистите се интересуваха пре-
ди всичко от състоянието на отноше-
нията на Русия с Европа и САЩ. По-
зицията на Москва е, че и най-слож-
ните международни противоречия и
спорове може да бъдат решени в ди-
алог и постигане на компромис, стига
да има политическа воля за това, бе
отговорът на руския президент. На въп-
рос за нарушаването на стратегичес-

кия баланс в света той отбеляза, че
за него са допринесли недобросъ-
вестни и невнимателни политици.

"Процесът към подновяване надп-
реварата във въоръжаването започ-
на от момента, в който САЩ еднос-
транно излязоха от Договора за про-
тиворакетна отбрана (ПРО). Защо-
то този договор бе крайъгълен ка-
мък на цялата система за междуна-
родна сигурност", каза руският пре-
зидент и добави, че това е прину-
дило Русия да предприеме ответни
стъпки, за да се запази стратеги-
ческият баланс на силите. Според
него глобалната система на ПРО е
твърде скъпа, а и не се знае дали е

ефективна. Затова Русия разработ-
ва "ударни системи, способни да
преодолеят най-различни системи
за ПРО".

Попитан дали в Европа е възмож-
на война, Владимир Путин отгово-
ри: "Надявам се, не. Но много бих
искал Европа да проявява повече
независимост и суверенитет и да
бъде в състояние да отстоява свои-
те национални интереси". Той обър-
на внимание на събеседниците си,
че днес един от най-сложните проб-
леми, пред които се изправя Евро-
па, е колосалният прилив от бежан-
ци - следствие от действията на от-
въдокеанските партньори. "Нека бъ-
дем откровени и честни: решения-
та бяха взети отвъд океана, а с проб-
лемите се сблъсква Европа", заяви
руският президент.         На стр. 2
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Системата за ПРО
е гибел за Полша

София и Ташкент
възраждат връзките

Милиарди зa търсене
на извънземни

План РКИЦ в Софии        Стр. 16

Имперската политика на САЩ е в ущърб
на самите тях, смята руският президент

На 28 юли, Деня на Св. равноапостол Владимир, десетки поклонници в Севастопол приеха Светото кръщене. На
този ден цяла Русия отбеляза 1000 години от кончината на княз Владимир - кръстител и обединител на древната
Рус. Празникът бе особено тържествен в града на руската бойна слава, в чиито покрайнини се намира и древният
Херсонес, където през 988 г. князът сам приема православието                                                             Още на 15 стр.

Разгадка "сфинкса"       Стр. 13

Татьяна Сергеевна Вылева: Са-
мое поразительное, что при
всех тяжестях военного време-
ни почта работала безупречно

Стр. 9

В столице официально появи-
лась улица Высоцкого   Стр. 7

Дешевле бензина в Европе нет
Стр. 10

Пегас Галины Гановой дорогу
знает                                 Стр. 11

Делегация БПЦ на праздновании
Дня памяти князя Владимира

Стр. 15
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При гласуването на заседа-
нието на Съвета за сигурност
на ООН по проекта за резо-
люцията за създаване на меж-
дународен трибунал над ви-
новниците за свалянето на
малайзиския Boeing MH17 на
територията на Украйна ми-
налата година при необходи-
мите 9 гласа документът бе
подкрепен от 11 страни, а въз-
държалите са три: Китай, Ве-
нецуела и Ангола. Като пос-
тоянен член на Съвета за си-
гурност Русия блокира това
решение. Постоянният пред-
ставител на страната в ООН
Виталий Чуркин поясни, че
създаването на трибунал не
може да бъде оправдано от
нито една гледна точка, тъй
като все още не е приключи-
ло официалното разследване
на случая, следователно - ня-
ма кой да бъде осъден. Спо-
ред него аргументите, предос-
тавени от Русия, "са изклю-
чително убедителни".

"Това е явен опит за съз-
даване на още едно огнище
на конфронтация, който би
могъл да има много големи

Ðóñèÿ íàëîæè âåòî íà òðèáóíàëa çàðàäè ñâàëåíèÿ "Áîèíã"
Дипломатът Чуркин не се сдържа и
зададе няколко неудобни въпроса
на външния министър на Украйна

последствия за международ-
ните отношения в условия,
когато в света има много
проблеми, изискващи всес-
транно сътрудничество", по-
ясни Чуркин позицията си от-
носно създаването на меж-
дународен трибунал.

Той разказа, че едновре-
менно се провеждат две раз-
следвания. Първото, техни-
ческото, предизвиква у Ру-
сия въпроси относно пълно-
тата на сведенията, които се
взимат под внимание. Разс-
ледване провеждат и Авст-
ралия, Белгия, Малайзия, Хо-
ландия и Украйна. Послед-
ната, според Чуркин, прави
всичко възможно, за да
обърне разследването в пол-
за на търсенето на компро-
мат срещу Русия.

По-рано РФ свика заседа-
ние на Съвета за сигурност
на ООН за обсъждане на
руския проект на резолюция
по Boeing MH17. В него Ру-
сия предложи да бъде уси-
лена ролята на ООН в разс-
ледването на катастрофата,
за да се намали политизи-

рането на процеса. Генерал-
ният секретар на организа-
цията от своя страна би мо-
гъл да назначи свой специ-
ален представител по този
въпрос. Освен ООН според
Москва ИКАО (Международ-
на организация за граждан-
ска авиация) "би могла да
изиграе по-активна роля в
разследването".

Руският проект съдържаше
също и загрижеността на
Москва за прозрачността на
разследването. По-рано пре-
зидентът Владимир Путин на-
рече преждевременна идея-
та за създаване на междуна-

роден трибунал преди прик-
лючването на разследването
на катастрофата. Руският дър-
жавен глава призова да бъ-
дат прекратени "подмятания-
та" в медиите по този въпрос
и да се изчака краят на раз-
следването. Близка до руска-
та позиция заема и Китай.

Постоянният представител
на Русия в ООН Виталий
Чуркин коментира изказва-
нията на външния министър
на Украйна Павел Климкин
на заседанието на съвета за
сигурност. Украинският вън-
шен министър за пореден
път обвини Русия, че е за-

месена в крушението на ма-
лайзийския Боинг и в подк-
репата на опълченците в
Донбас.  В отговор на тези
изказвания, руският дипло-
мат Чуркин попита Климкин,
защо Киев не е прекратил
полети на граждански само-
лети над зоната на военни
действия, което би предотв-
ратило такава трагедия?

"Г-н Климкин се опита да се
изкаже от позицията на мо-
рално и дори религиозно пре-
възходство. Той говореше за
недопустимостта на безнака-
заността… Аз имам няколко
въпроса: защо граждански са-
молети са били насочвани
към зоната на военни дейст-
вия, в които се използва
включително и авиация, къ-
дето се осъществяват полети
на военнотранспортни само-
лети? Заради алчност или по
някакви други причини? Път-
ниците в самолета не са мог-
ли да знаят, че при вас има
въоръжен конфликт. Защо до-
сега не са предоставени за-
писите на преговорите с во-
енните диспечери? Тук е без-
наказаността. Беше ли някой
наказан в Украйна за това,
г-н министър?", попита Чуркин
украинския външен министър.

/"Русия днес"/

Êàçàõñòàí - îòâîðåí
êúì ñâîáîäíèÿ áèçíåñ
След 19 години преговори Астана се присъедини
към Световната търговска организация

На 27 юли в Женева президентът на Казахстан Нурсул-
тан Назарбаев и генералният директор на Световната тър-
говска организация (СТО) Роберто Азеведо подписаха про-
токол за присъединяване на Казахстан към СТО.

Така, след 19 години преговори, Казахстан официално
стана член на организацията. В своето изказване на цере-
монията Нурсултан Назарбаев отбеляза, че през това вре-
ме "конфигурацията на казахстанската икономика силно
се промени. Тя стана по-силна и по-отворена. БВП на гла-
ва от населението нарасна 18 пъти. Обемът на външната
търговия достигна 120 милиарда долара. Повече от 90 про-
цента от външнотърговския обмен на Казахстан е със стра-
ните-членки на СТО. Разшири се и географията на търгов-
ските връзки. Ако в средата на 90-те години Казахстан
имаше търговски връзки само с държавите от постсъветс-
кото пространство, то днес търгува със 185 държави в
света", каза президентът Назарбаев.

В същото време, по думите му, Казахстан си е поставил
целта да диверсифицира икономиката си и да се избави
от зависимостта от износа на суровини. Към 2030 година
републиката трябва да се нареди сред 30-те най-развити
държави в света. В края на своето слово Назарбаев под-
черта, че Казахстан се придържа към принципите на сво-
бодната търговия и отворено взаимодействие. "Главният
принцип на СТО е търговия без дискриминация между чле-
новете на тази организация. Политиката на санкции, която
смесва икономиката и политиката, пречи на търговията и
не съответства на принципите на СТО. Мисля, че наша
обща задача е това да не се случва", каза той.

На свой ред генералният директор на СТО Роберто Азе-
ведо нарече историческо събитие присъединяването на
Казахстан към търговската организация. "Това действител-
но е исторически ден и за Казахстан, и за СТО. Предимс-
твата на присъединяването се състоят в създаване на но-
ви работни места, повишаване доходите на населението,
подобряване равнището на живота. Това е логичен резул-
тат от проведените реформи, послание към целия свят за
това, че Казахстан е отворен за бизнеса. Този ден е забе-
лежителен и за СТО. Присъединяването на Казахстан при-
бавя силен авторитетен глас към нашите обсъждания, приб-
лижава организацията към сърцето на Централна Азия",
заяви Азеведо.                                     /"Русия днес"/

От стр. 1
Същевременно според не-

го не бива да се демонизира
политиката на САЩ. "Те во-
дят политика, за която смя-
тат, че е в защита на техните
интереси. Но трябва да се
стремим към баланс на ин-
тересите, да съживим дейст-
вията си и да дадем нов им-
пулс в дейността на Съвета
за сигурност на ООН", пред-
ложи той. След това добави:
"Няма съмнение, че САЩ са
велика държава. Американс-
кият народ създаде тази
страна за няколко столетия.
Това е потресаващ резултат.
Това обаче не означава, че
днешните власти на САЩ
имат право да обикалят по
целия свят, да хващат когото
си поискат и да го влачат в
своите затвори, или да дей-
стват от позицията "който не

Ïóòèí: Íå èñêàìå êîíôðîíòàöèÿ, íî ùå îòñòîÿâàìå ...
е с нас, е против нас".

Швейцарските журналисти
се интересуваха от мнение-
то на Путин за тезата, че
САЩ се завръщат към импер-
ската си политика. "Тази по-
литика се води отдавна. По-
добен имперски уклон нана-
ся ущърб на самите САЩ. То-
ва мнение не е свързано с
някакъв антиамериканизъм.
Ние се отнасяме с уважение
и голяма любов към страна-
та и особено към нейния на-
род. Но едностранните дей-
ствия на Вашингтон, опитите
да се разпространи юрисдик-
цията на една държава из-
вън границите й по целия
свят са неприемливи и па-
губни за международните от-
ношения", заяви той.

Репортерите не пропусна-
ха да зададат и личен въп-
рос. Те го попитаха как се

отнася към онези, които го
наричат диктатор и го срав-
няват със Сталин. Руският
президент отговори с присъ-
щото му спокойствие: "Това
е част от политическата бор-
ба, част от моя живот в про-
дължение на доста години.
Старая се да не обръщам
много внимание. Аз просто
върша това, което смятам за
нужно в интерес на моята
страна и народ. Конфронта-
цията с други държави не е
в интерес на Русия. Но ние
сме принудени и длъжни да
защитаваме своите интереси
и без съмнение ще го пра-
вим". Путин изрично подчер-
та, че Москва е категорично
единствено за търсене на
мирни решения и призовава
към това цялата международ-
на общност.

/"Русия днес"/

Русия, Япония и Югоизточ-
на Азия ще станат основни
центрове за производство
на "Мицубиши". Причината е
закриването на заводите на
популярната марка в САЩ
заради намалените продаж-
би, поясни ръководителят на
"Мицубиши мотърс" Тацуро
Айкава на пресконференция.

"Япония, Азиатско-Тихооке-
анския регион и Русия ще
станат едни от основните
фактори за производството
на нашата компания", заяви
Айкава. Заради плановете да
затвори завода си в Или-
нойс, САЩ, който бе открит

Ñàíêöèèòå êàòî áóìåðàíã
"Мицубиши" мести заводи в Русия

през 1988 г. с американския
партньор "Крайслер", компа-
нията организира пресконфе-
ренция. В момента концер-
нът търси купувачи за аме-
риканския си завод, за да за-
пази 900 работни места. Най-
големият пазар за износ бе-
ше Русия, но след последни-
те събития на световната аре-

на продажбите рязко падна-
ха, което донесе проблеми
на японския производител в
Северна Америка. Концернът
"Мицубиши мотърс" активно
се движи в посока Югоизточ-
на Азия, където неговите ав-
томобили са много популяр-
ни. Понастоящем японската
компания произвежда авто-
мобилите си в Тайланд и Фи-
липините, същевременно пла-
нира да отвори завод и в Ин-
донезия. /"Русия днес"/

Поздравяваме колегите с чет-
въртвековния юбилей! Бъдете
все така дръзки, обективни и
талантливи в отстояването на
лявата идея!

В. "Русия днес -
Россия сегодня"25 ãîäèíè
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Министерството на пра-
восъдието включи амери-
канския "Национален фонд
за подкрепа на демокраци-
ята" в списъка на чуждест-
ранните и международните
неправителствени органи-
зации, чията дейност е оп-
ределена като нежелател-
на на територията на Ру-
сия, се казва в съобщение,
публикувано на сайта на
министерството.

Организацията е включе-
на в този списък на осно-
вание решение на замест-

Îáÿâèõà "Íàöèîíàëåí ôîíä çà ïîäêðåïà íà
äåìîêðàöèÿòà" çà íåæåëàòåëíà îðãàíèçàöèÿ

Повечето от проектите на
"Националния фонд за под-
крепа на демокрацията", чи-
ято дейност в РФ беше оп-
ределена като нежелател-
на, са насочени за разкла-
щане на ситуацията в стра-
ни, които провеждат неза-
висима политика, заявиха
от Министерството на вън-
шните работи на Русия.

"От изказаната от Дър-
жавния департамент на
САЩ "дълбока загриженост"
за съдбата на руското граж-
данско общество във връз-
ка с определянето като не-
желателна дейността на те-
риторията на Русия на "На-
ционалния фонд за подкре-
па на демокрацията" лъха
явно лицемерие - казаха от
руското външнополитичес-
ко ведомство. - Едва ли на
Вашингтон не е известно
какво се крие зад лъжов-
ното название на тази ор-
ганизация, която само на
хартия се смята за недър-
жавна, а в действителност
от момента на създаване-
то си съществува с пари от
бюджета на САЩ, в това
число и отделяни по линия
на разузнавателните орга-
ни."

От дипломатическото ве-
домство напомниха също
така, че директорът на та-
зи структура Карл Гершман
открито признава, че "пър-

Законът за нежелател-
ните организации беше
приет през пролетта на
тази година. Според за-
конодателството за неже-
лателна организация мо-
же да бъде определена
чуждестранна или между-
народна, но само непра-
вителствена организация,
представляваща заплаха
за основите на конститу-
ционния строй в РФ, за
отбранителната способ-
ност на страната и сигур-
ността на държавата.

Решението за определя-
нето на организацията ка-
то нежелателна се прие-
ма от генералния проку-
рор или от неговите за-
местници след съгласува-
не с Министерството на
външните работи. Решени-
ето може да бъде отме-
нено в същия ред. Списъ-

ник-генералния прокурор
Владимир Малиновски.
Фондът стана първата в Ру-
сия нежелателна междуна-
родна организация.

От Генералната прокура-
тура съобщават, че взето-
то от надзорното ведомст-
во решение е основано на
дейността на фонда, кой-
то, използвайки подконт-
ролните му руски комер-
сиални и некомерсиални
организации, участва в ра-
ботата за признаване на
нелегитимни резултатите

от изборните кампании, в
организиране на полити-
чески акции с цел влияние
на взиманите от органите
на властта решения, както
и в дескрититиране на
службата във Въоръжени-
те сили на Русия. "За тези
цели в периода 2013-2014
г. фондът е предоставил на
руски комерсиални и не-
комерсиални структури фи-
нансова помощ в размер
на около 5,2 млн. долара",
заявяват от Генералната
прокуратура.

кът на нежелателните ор-
ганизации се води и се пуб-
ликува от Министерството
на правосъдието.

На нежелателните органи-
зации е забранено да съз-
дават структури на терито-
рията на Руската федера-
ция, да разпространяват

свои информационни мате-
риали, да извършват опе-
рации с парични средства
или с друго имущество от
страна на кредитни и нек-
редитни финансови струк-
тури.

За участие в дейността на
нежелателна организация е

предвидена административ-
на отговорност във вид на
глоба. За граждани - от 5
хил. до 15 хил. рубли, за
длъжностни лица - от 20
хил. до 50 хил. рубли и за
юридически лица - от 50
хил. до 100 хил. рубли.

Ако нарушенията имат

систематичен характер, в
частност - ако админист-
ративното наказание се
приложи повече от два пъ-
ти в годината, се въвеж-
да наказателна отговор-
ност - глоби от 300 хил.
до 500 хил. рубли, или при-
нудителна работа за срок
от 360 часа, или принуди-
телна работа за срок от 5
години с ограничаване на
свободата за срок от 2 го-
дини, или лишаване от
свобода за срок от 2 до 6
години с лишаване от пра-
вото да се заемат опре-
делени длъжности или да
се извършва определена
дейност за срок от 10 го-
дини. Съществува уговор-
ката, че лице, добровол-
но прекратило участието
си в нежелателна органи-
зация, се освобождава от
наказателна отговорност.

ÌÂíÐ: Íÿìà äà òúðïèì
ìåíòîðñòâî è îòêðîâåíà íàìåñà

Директорът на фонда Карл
Гершман

се занимава с обслужване
на външната политика на
САЩ, говорят сами за се-
бе си. Анализът на негови-
те конкретни проекти по-
казва, че в основата си те
са насочени към разклаща-
не чрез различни способи
на вътрешната ситуация в
държави, които се опитват
да провеждат самостоятел-
на политика в съответствие
със собствените си нацио-
нални интереси, а не по
указание на Вашингтон.

В заключение от руското
външно министерство под-

чертават, че
в Русия це-
нят и подк-
репят дей-
ността на
о р г а н и з а -
ции, които
водят конст-
р у к т и в н а ,
необходима
обществена
работа, в то-
ва число и
по въпроси-
те на разви-
тието на де-
мокрацията.

Никога обаче в Русия няма
да бъдат търпени менторс-
твото и откровената наме-
са във вътрешните работи
на руската държава от
страна на чуждестранни
структури.

воначално тя се е замис-
ляла като красива фасада
за разпределение на сред-
ства сред опозиционните
кръгове на чужди страни".

От МВнР съобщиха още,
че делата на фонда, който

Американският фонд е в основата на много
"цветни" революции по света

Руският премиер Дмитрий Медведев подписа разпо-
реждане за разпределение до края на годината на суб-
сидия за регионите за строителство и реконструкция на
автомобилни пътища за общо ползване в размер на 4,5
млрд. рубли. Тези средства ще бъдат разпределени между
52 субекта на федерацията. Приетото решение ще уве-
личи дължината на мрежата автомобилни пътища за об-
що ползване с регионално и местно значение, отбеля-
заха в правителството.

До 2018 г. всички федерални пътища в Русия ще съот-
ветстват на държавните стандарти, заяви в началото на
месеца министърът на транспорта Максим Соколов. Той
заяви: "Делът на федералните пътища, съответстващи
на нормативните изисквания се увеличи за първи път
след десетилетия тъпчене на място до 35%. През мина-
лата година прекрачихме 50-процентния рубеж. През та-
зи година ще увеличим броя на пътищата , съответства-
щи на нормативите с още 10%."

Соколов увери, че през 2018 г. 100% от пътищата (като
не се броят онези, които подлежат на планов ремонт)
ще съответстват на стандартите.

Министърът съобщи също така, че по данни на феде-
ралната хазна през последните четири години общият
обем на разходите както за регионалния, така и за фе-
дералния пътен фонд се е увеличил два пъти и през
миналата година е достигнал 1,236 трилиона рубли.

Ïðàâèòåëñòâîòî îòïóñêà
4,5 ìëðä. ðóáëè çà ïúòèùà

Така ще изглеждат всички пътища в Русия през 2018 г.
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4. ФОТОСЕДМИЦА

Порои и бурни ветрове се извиха над Москва миналия понеделник. Повалени дървета смазаха десетки автомобили, над 150 полета бяха отменени, много
райони останаха без ток. Един мъж загина и една жена бе тежко ранена при удар на мълния

Любителите на татуировките от различни страни се събраха на едноседмичен фестивал в Москва.
Там на място желаещите да се сдобият с "вечна рисунка" на тялото се подлагаха на изпитанието.
Дизайнери представяха последните течения в модата на татуировките

На 26 юли в цяла Русия с паради бе честван Денят на военноморския флот. Най-внушителни бяха те
в градовете на руската морска слава - Севастопол, Санкт-Петербург и Владивосток. Върховният
главнокомандващ, президентът Владимир Путин, прие парада в град Балтийск в Калининградска
област. За рождена година на руския флот се смята 1696-та, когато по предложение на Петър Първи
Болярската дума приема постановление за строителството на регулярен флот. Датата се отбелязва
всяка последна неделя на юли

Честванията, посветени на Деня на покръства-
нето на Русия и 1000 години от кончината на
равноапостолския Велик княз Владимир, преми-
наха с особена тържественост и размах. На то-
зи ден бе посветен и фестивалът "Руско поле" в
културния резерват Царицино край Москва. Той
се превърна в най-големия фолклорен празник -
в него взеха участие над 1600 изпълнители и
майстори на народни занаяти. Празникът бе по-
сетен от над 200 000 гости

В Москва бе организирано състезание с ретро коли "ГУМ-Авторали". То стартира от Червения площад пред най-големия столичен универсален магазин,
откъдето потеглиха съветски модели, строени между 1930 и 1970 г., включително и детски автомобилчета. След ралито бе съставена изложбата М-20
"Победа", която ще продължи до края на август

Благотворителен пикник "Афиш" се състоя в
музея под открито небе в Коломенское. Че-
тири благотворителни фондации поканиха на
голям музикален празник всички, които ис-
кат да помогнат на деца и възрастни, които
имат нужда от помощ за скъпото си лечение.
Това са фондацията на известния руски ак-
тьор Константин Хабенски, която се грижи
за деца със заболявания на главния мозък,
фондацията "Вера" за подкрепа на хосписи-
те, фондацията "Нужна е помощ" за развитие
на младежкото доброволческо движение и
петербургският Център за подпомагане на хо-
рата с аутизъм. Срещу минималното пожер-
твование от 200 рубли гостите на празника
на "Афиша" ще присъстват на голям концерт
на открито, за тях ще бъдат организирани
различни забавни спортни игри
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5. СВЕТЪТ

Куба Бенедичак

Министърът на отбраната
на САЩ  Аштън Картър обе-
ща, че американците ще
разположат в Полша, Бъл-
гария, Румъния, Естония,
Германия, Литва и Латвия
250 танка, бронирани маши-
ни, артилерийска техника и
безпилотни апарати. Ръко-
водителите на НАТО също
взеха решение за увелича-
ване на потенциала на си-
лите за бързо реагиране в
Европа от няколко хиляди
до 40 000 военни. Още на
септемврийската среща на
алианса бяха определени т.
нар. остри копия - корпус
от 5000 души, който ще мо-
же да пристъпи към дейст-
вие за две денонощия. Пла-
новете ще бъдат реализи-
рани през следващата го-
дина. Но това е само вър-
хът на айсберга.

Техен избор
Логично и разумно е Пол-

ша да участва в стратегия-
та на НАТО. Сегашното пра-
вителство не се отказва
обаче от системата за ПРО
- през 2018 г. в Редзиково,
недалеч от Срупск, ще се
появят първите елементи на
американската ситема за
ПРО. Полша все повече из-
пада в еуфория и може да
заплати скъпо за това. Мно-
го по-скъпо, отколкото през
1939 г.

Ако увеличаването на си-
лите на НАТО в Европа са-
мо разсърди руснаците, съ-
общението за ПРО ги дове-
де до ярост. Заместник-сек-
ретарят на руския Съвет за
сигурност Евгений Лукиянов
още същия ден предупреди,
че разполагайки на своя те-
ритория елементи на ПРО,
Полша и Румъния се подла-
гат на опасност: "Ако им ха-
ресва да бъдат цели заради
американските системи за
въоръжения, това е техен из-
бор." И това не е традици-
онно сплашване.

Не само
"руски тролове"
През 2001 г. 50 американ-

ски нобелови лауреата се
обърнаха към Джордж Буш
с молба да не предприема
стъпки, които противоречат
на действащия договор за
ограничаване на развитие-
то и разполагането на си-
темите за ПРО. Те обърна-
ха внимание не само върху
недостатъците на система-
та, но и върху опасността
от нова надпревара във въ-
оръжаването. След терорис-
тичните атаки от 11 септем-
ври 2001 г. САЩ излязоха
от договора. Русия напра-
ви това година по-късно.
През 2009 г. в подобен тон
20 нобелови лауреата писа-
ха на Барак Обама: "Тази
система е безсмислена от
отбранителна гледна точка.
Разполагайки я, ние подко-
паваме основата на отно-
шенията с Русия, която ни
е необходима за постигане
на прогрес по много въпро-
си, свързани със сигурност-
та, в това число за съкра-
щаване на ядрените въоръ-

Ñèñòåìàòà çà ÏÐÎ å ãèáåë çà Ïîëøà
жения и спиране на иранс-
ката ядрена програма."

В края на юни заместник-
началникът на Агенцията за
противоракетна отбрана, ко-
ято е под ръководството на
Министерството на отбрана-
та, каза: "Ние не можем да
продължаваме да купуваме
скъпи противоракети, кои-
то да прехващат все по-ев-
тините ракети на противни-
ка." С това той призна, че
на системата е нужна се-
риозна реформа, тъй като
тя не гарантира сигурност.

През 2001 г. в Чехия и Гер-
мания се надигаха протес-
тни вълни срещу разпола-
гане на елементи от ПРО.
Зад тези демострации оба-
че стояха не само "руски
тролове", полезни идиоти,
петата колона на Москва
или непоправими еколози.

Скорпиони в буркан
Водещите полски медии

не казват истината за сис-
темата за ПРО. Дългосроч-
ната нейна цел е огранича-
ване ядрения потенциал на
Русия, а в бъдеще - и на
Китай. Преди няколко годи-
ни полковник Евгениуш Яну-
ла писа в списание "Обива-
тел": Само не особено умен
човек може да повярва, че
Ким Чен Ир ще изпрати сво-
ите ракети през Полша в
САЩ. Иранските ракети съ-
що ще трябва да прелетят
над 2500 излишни километ-

ра, за да завият от опти-
малното трасе над Север-
ния полюс към Полша и да
позволят там да бъдат сва-
лени. Ракетите, изстреляни
от територията на Иран, е
най-добре да бъдат сваля-
ни над територията на съ-
седна Турция, а онези, кои-
то преминат през първия ру-
беж на отбраната - над но-
са на италианския ботуш

Американският авторитет
в областта на ПРО проф. Те-
одор Постол е пресметнал,
че ако към 2035 г., както е
планирано, американците
разположат в Европа слож-
на система за ПРО, русна-
ците няма да могат повече
да дадат ядрен отговор на
САЩ. Според Робърт Опен-
хаймер досега Вашингтон и
Москва са живели като два
скорпиона в буркан, които
могат да се убият един друг,
но рискуват собствения си
живот. Те поддържаха рав-
новесието на страха, което
работеше през целия пери-
од на студената война и

след разпадането на СССР.
Планът на американците,
макар те решително да от-
ричат това, предвижда въз-
можност за прехващане на
руските ракети, за да не
достигнат те до тяхна тери-
тория. Тогава САЩ ще бъ-
дат световен хегемон, спо-
собен да налага своята во-
ля. И не само на Русия. По-
казателно е, че предложе-
нието на Москва, че ще се
съгласи САЩ да разположат
елементи от системата за
ПРО в Полша в замяна на
договор с Вашингтон, спо-
ред който да ги задължава
да не ги използват срещу
Русия, срещна отказ.

Новата надпревара
във въоръжаването
В американския план оба-

че има една пукнатина. Рус-
наците, както и по-слабият
в това отношение Китай,
както и Индия, Великобри-
тания, Пакистан или Фран-
ция, няма да седят, скръс-
тили ръце, и да чакат какво
ще измислят зад океана. Ця-
лата работа е там, че със
своя проект американците
разбудиха духа на надпре-
варата във въоръжаването.
Руснаците и китайците ще
положат всички усилия, за
да не могат американците
да си присвоят статута на
ядрен хегемон.

Модернизирането на рус-
кия ядрен потенциал продъл-
жава вече няколко години.
Нещо повече - възможно е
Москва да наруши догово-
ра от 1987 г. за ликвидиране
на ракетите със среден об-
сег. Китайците обявиха, че
ще въоръжат с ракети с яд-

рени бойни глави своите
подводници. В техния обсег
ще се окажат САЩ, което в
бъдеще може да постави под
въпрос доминирането на
Америка Тихия океан. Пре-
ди година американците на
свой ред обявиха началото
на разчетена за 30 години
програма за въоръжения, ко-
ято ще струва трилион до-
лара - най-скъпата за цяла-
та история. Добавете към тях
и инвестициите на американ-
ските отбранителни концер-
ни, които имат мощно влия-
ние, когато става дума за по-
литически решения. За уве-
личаването на ядрения по-
тенциал на Индия и Пакис-
тан може и да не спомена-
ваме.

От 2001 г. насам полити-
ческата обстановка не спо-
собства разоръжаването. За
този период светът стана
свидетел на нападението на
американската "коалиция"
над Ирак и Афганистан, араб-
ската пролет, появата на Ис-
лямска държава, присъеди-
няването на Крим към Ру-
сия и изострянето на обста-
новката в Източна Украйна.

Доброто американско
сърце
Какво отношение има

Полша към всичко това?
Най-добре тази тема се из-
каза военният наблюдател
на ТАСС Виктор Литовкин в
"Газета виборча": "Всяка яд-
рена глава на балистична-
та ракета има програмиран
път към конкретната цел.
Сега разполагаме с 515 ба-
листични носители, а Вла-
димир Путин обяви, че през
тази година Ракетните вой-
ски със стратегическо пред-
назначение ще получат още
40. Някои от тях вероятно
ще бъдат програмирани към
вашето Редзиково."

Активното участие на Пол-
ша в проектите на НАТО е
едно, но в завърналата се
надпревара във въоръжава-
нето ние имаме намерение
да положим главата си меж-
ду чука и наковалнята. В
случай на конфронтация
между Русия и САЩ ние ще
бъдем една от първите це-
ли на руските ракети. От
Полша, която ще се превър-
не в полигон на сблъсъка
на двете ядрени държави,
едва ли ще остане много.

Въпреки това, както зая-

ви в ефира на "Полске ра-
дио" премиерът Ева Копач,
полската сигурност "не е
близка до сърцето на Вашин-
гтон". Тази крайно прагматич-
на държава има собствени
интереси и конфликти. Пол-
ша е само инструмент в ней-
ните ръце. На нашата дър-
жава не би попречил аме-
риканският прагматизъм. И
тук не става дума за рабо-
лепие пред Русия. Превър-
налата се във фетиш амери-
канска система за ПРО,
просто няма да ни защити
от нея, тъй като не е съвър-
шена и руснаците ще я пре-
минат. Кремъл ще започне
да се въоръжава още по-бър-
зо, дори с цената на благо-
получието на икономиката и
обществото. Единственото
следствие от създаването на
американската система за
Полша е, че ние ще се ока-
жем на първата линия на
фронта, ще се превърнем в
очакващ Никулден шаран.

За поляците е характерно
възхищението от военната
сила на НАТО и усещането,
че на Русия трябва да се по-
сочи нейното място. Когато
Полша пресичаше колона
американска транспортна
техника и "хамъри", по ули-
ците се стекоха щастливи хо-
ра, а медиите триумфално
съобщаваха, че съюзничес-
ката армия демонстрира
своята сила. Всичко това
създава опасна в психоло-
гическо отношение ситуация.
Руснаците са свято убедени,
че американците и техните
съюзници искат да унищо-
жат страната им и затова се
налага да се защитават от
тях. От тази гледна точка
руските въоръжения служат
единствено като отговор на
западната заплаха. САЩ и
ЕС се придържат към кли-
шето за непредсказуемия
Путин, който е способен да
взриви земното кълбо и за-
това трябва да бъде спрян.
Може да не се вземат под
внимание гласовете, че всич-
ко са започнали руснаците,
които присъединиха Крим и
подкрепят опълченците. Ко-
гато на сцената излиза яд-
реното оръжие, вече не е
важно кой какво е започнал.
Важно е как ще можем да
приключим с всичко това.

Показателно е, че за вто-
ри път в своята история по-
ляците загубиха чисто живо-
тинския си инстинкт за са-
мосъхранение, като не из-
питват страх пред ядрените
бойни глави, които скоро ще
бъдат насочени към нас.
Необходимо е това да се
осъзнае. В Калининградска
област - на разстояние мал-
ко над 150 км от Гданск, ще
се появят балистични раке-
ти с ядрени бойни глави, ко-
ито ще бъдат насочени към
нашата съвършено безза-
щитна пред тях страна. Съг-
ласието за разполагане на
система за ПРО може да до-
несе на Полша още по-голя-
ма катастрофа от онази през
1939 г. В случай на война ни
заплашва не окупация или
загуба на независимостта, а
пълно унищожение.
(Nowa Europa Wschodnia,

Полша)

САЩ и Полша се разбраха за ПРО на основата на антирус-
ките настроения. В споразумението между тях обаче няма
пункт за реакцията на Русия
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- Някои общественици в Полша отк-
рито заявяваха, че поляците се страху-
ват от бандеровците. На днешния ден
радикалите от украинската организация
"Десен сектор" са близо до границите
на Европа, това притеснява ли полския
народ? Какво се говори в обществото
по този повод?

- Наистина много обществени дейци в
Полша заявяват, че никога няма да подк-
репят бандеровското движение и никога
няма да признаят един бандеровец за ге-
рой, защото прекрасно помнят историята
на държавата ни, а именно - клането във
Волин, когато тези псевдогерои зверски
избиха над 200 хил.поляци. Поради тази
причина много хора са разтревожени от
присъствието на "Десен сектор" до гра-
ниците на Европа, организация, която вле-
зе в конфронтация с официалните власти
на Украйна. Днес тази военна групиров-
ка, участваща активно във военни дейст-
вия, не се подчинява на украинския пре-
зидент. При създалите се условия, напри-
мер, укривайки се от преследване на офи-
циалните власти, представителите на та-
зи организация, могат много лесно да пре-
секат границата с оръжие и да се укрият
на територията на всяка европейска дър-
жава. Границата на Полша с Украйна не е
стратегически укрепен пункт, поради кое-
то за въоръжените бандити преминаване-
то й не представлява никаква трудност.

- Лилия, а какво е отношението на
полските политици към въоръжените
представители на "Десен сектор", които
в последно време активираха радикал-
ните си действия вече и в Западна Ук-
райна?

- Полският политически елит е подкре-
пял и ще подкрепя само законната власт.
И всяко предсрочно сваляне на властта,
преврат, предизвиква негативна реакция
в нашите политици.

- Наскоро евродепутатът и кандидат
за президент на Полша Януш Корвин-
Мике заяви, че снайперистите на Май-
дана са били обучени в Полша, а сега
там ще подготвят войници за украинс-
ката армия. Какво е Вашето виждане?

- Ръководителят на партията КОРВИН пан
Януш Корвин-Мике отдавна заяви, че снай-
перистите на Майдана, стрелящи по мир-
ни граждани, са били подготвени и обу-
чени в полските лагери за специално пред-
назначение. И нашата партия продължава
да е на позицията, че Полша не трябва да
бъде въвличана в международен конфликт.
Нашата държава трябва да бъде неутрал-
на и нашите граждани нямат право да
участват във въоръжени конфликти на дру-
ги държави, нито да загиват за интереси-
те на друга държава. Една майка трябва
да се радва на живота на децата си, а не
да оплаква тяхната безсмислена смърт,
предизвикана от преразпределение на
власт в съседна държава.

- В Украйна журналистите са жива ми-
шена, обекти на преследване. Един от
случаите е циничното убийство  на жур-
налиста Олес Бузина. Днес там преби-
ват журналисти, конфискуват оборудва-
не, отправят заплахи, привикват на раз-
пит, както стана преди дни с журналис-
та Елена Бойко от Лвов - всичко това
се прави за сплашване на независими
журналисти. Как се отнасяте към това?

- Как може да се отнася човек към убий-
ство на журналисти! Няма никакво значе-
ние дали журналистът е платен от един
държавен режим или е независим във въз-
гледите си. Никой няма право да отнема
живота му. Заплахи, физическо насилие,
това може да се случи само, когато съ-
ществува страхът от истината. Само, кога-
то се страхуваш от това, че другите може
да научат истината, тогава можеш да стиг-
неш до там, че да шантажираш, заплаш-
ваш и убиваш. Ако сега е лято и някой
журналист напише, че е зима, никой няма
да го чуе дори. Но ако напише обратното,
тогава много хора ще се замислят: може

би сега наистина е лято, та навън е +30
(образно казано). Това което се случва, е
агония на страха от истината.

- Преди година имах възможност да
общувам с проруски журналисти от Пол-
ша. Те ми споделиха, че ситуацията в
която се намират, е аналогична на тази
на проруските журналисти в Украйна:
прекратено излъчване на телевизион-
ния канал, уволняване от длъжност и
заплахи по телефона. Каква е днес си-
туацията със свободата на словото в
Полша? Съществуват ли там независи-
ми медии и какво е отношението към
тях от представителите на властта?

- Практически във всяка държава всич-
ки централни медии поддържат и просла-
вят настоящия политически режим. Всяко
отклонение от този режим и масовото раз-
пространение на подобна информация
чрез независима медия, предизвиква не-
желателна реакция от страна на настоя-
щата власт. Смятам, че колкото по-отк-
ровено е едно правителство с избирате-
лите си, толкова по-малко гонения на не-
зависими журналисти ще има.

- Преди половин година официална
Полша проведе операция по евакуира-
не на етнически поляци от територията
на Донбас. Съобщиха ли полските ме-
дии за това или всичко мина тихо и
незабелязано?

- Да, наистина преди половин година
официалните власти на Полша предприеха
такива действия по евакуиране на етни-
чески поляци от зоната на военни дейст-
вия. Тази информация бе отразена от пол-
ската телевизия и преса. Тогава официал-
ните власти ни уверяваха, че на нашите
сънародници трябва да бъде оказана по-
мощ при оформяне на документи, при раз-
селването им на полска територия и оказ-
ването на първоначална финансова подк-
репа. Но дали тези обещания са изпълне-
ни, в момента се затруднявам да отгово-
ря. Зная със сигурност, че в момента има
голямо количество етнически поляци, кои-
то биха желали да се върнат в Полша, но
държавата няма възможност да им помог-
не, като при това е изразила желание да
приеме бежанци от Сирия и Африка. На 25
юли в центъра на Варшава се проведе го-
лям митинг срещу приемането на емигранти
на територията на Полша. Аз съм напълно
съгласна с този протест, защото смятам,
че ние първо трябва да помогнем на соци-
ално слабите полски граждани, които жи-
веят на ръба на бедността, а чак след това
да мислим за съседите.

- В тази връзка, как се възприемат
днес украинските емигранти на терито-
рията на Полша?

- Полша е многонационална държава и
граждани от различни държави, от раз-
лично вероизповедание са приемат от пол-
ското общество винаги радушно, но само
при едно условие - да живеят в нашия
дом по наши правила. Украинци, които
пристигат в нашата държава с бандеров-
ски знамена и правят селфита на фона
им, предизвикват огромна вълна от недо-
волство в нашето общество. Как да възп-
риемаме тези действия, като липса на кул-
тура и възпитание или като скандиране:
"Под тези знамена по време на войната
твърде малко от вас сме избили"? С тези
си действия украинците предизвикват са-
мо негативно отношение. Като доказател-
ство на това, ще отбележа, че в интернет
се появиха много полски сайтове, насо-
чени срещу УПА (Украинска въстаническа
армия) и червено-черни флагове.

- А как се отнасят в Полша към рес-
титуционните въпроси? Поляците пла-
нират ли да предявят претенции за пра-
во на собственост върху недвижими
имоти на територията на Украйна?

- Веднага щом Украйна подпише спора-
зумението за присъединяване към ЕС, един
от най-важните въпроси ще бъде въпро-
сът за реституцията. Този въпрос засегна
и Полша, когато тя влизаше в Европейс-

кия съюз. Тогава се наложи Полша да вър-
не недвижими имоти на много чуждест-
ранни граждани. Вече съществува сдру-
жение и съюзи, в които са регистрирани
хиляди поляци. Те при първа зелена свет-
лина, са готови да поискат правата върху
имотите си. Според някои статистически
данни, става дума за огромна територия,
която в момента се намира в Украйна.
Реституцията ще засегне както земеделс-
ките имоти, така и десетки хиляди квад-
ратни метра застроена площ.

- Президентът на Полша изрично за-
яви, че държавата няма да сътрудничи
с Украйна, докато там признават за ге-
рои Степан Бандера, Шухевич, но съ-
щевременно наскоро бе създадено под-
разделение от "миротворци", в състава
на което са включени отряди от Пол-
ша, Литва и Украйна.

- Не бива да се забравя, че Полша е
член на НАТО и съгласно договора, наша-
та страна е задължена да представлява
"своите миротворци" при определени ин-
тереси. Именно тук идва разминаването
между интересите на Полша и интереси-
те, налагани от страна на ЕС. Не само
президентът на Полша не признава Бан-
дера и Шухевич за герои, но и полският
елит, както и обикновените полски граж-
дани. В паметта на народа ни все още са
живи спомените за клането във Волин,
както са живи все още и някои от оче-
видците на това етническо унищожаване
на поляци от украинската УПА. За нас ук-
раинските герои са - убийци.

- Като представител на партията на
Януш Корвин-Мике, бихте ли пояснили,
какъв курс държи партията КОРВИН и с
какво се отличава той от курса на нас-
тоящото правителство?

- Партията КОРВИН представлява анти-
системна партия, която е пазител на бла-
госъстоянието на своите граждани, тях-
ната свобода и право на собственост. Дър-
жавата няма право да се намесва в жи-
вота на своите граждани.

- Какви са очакванията от предстоя-
щите парламентарни избори в Полша,
които ще се проведат през септември
тази година? Партията на Януш Кор-
вин-Мике ще вземе ли участие в тях и
има ли шансове за победа?

- Една от основните насоки в предиз-
борната кампанията е премахването на да-
нъка върху доходите, както и намаляване-
то на бюрокрацията, която нарасна в пъти
през последните години на управление. Съ-
що така, една от главните ни цели е изли-
зането на Полша от Европейския съюз, кой-
то представлява за нас тежък камък на
врата на давещия се. Нашата партия за-
дължително ще участва в изборите през
есента. Защото гражданите на страната ни
се умориха от разправиите между двете
водещи партии PIS и PO и поливането с
помия един друг. Хората се умориха от тех-
ните предизборни обещания, които след
приемането на власт потъват в забвение.
Много са онези, които търсят трета сила,
която е готова и може да промени Полша,
която да даде възможност на гражданите
ни да живеят спокойно и благополучно.
Именно такава сила притежава партията
КОРВИН. Последните статистически данни
сочат, че количеството на хората, които
са готови да дадат своя глас за нашата
партия, непрекъснато се увеличава.

- Каква е политическата обстановка
днес в Полша?

- Както е известно, президентските из-
бори, които се проведоха през май за-
вършиха със смяна на политическата власт
в Полша. Новият президент официално ще
положи клетва за вярна служба на наро-
да през август т.г. Но нашата партия е на
мнение, че това няма да промени нищо в
живота на Полша. Януш Корвин-Мике смя-
та, че за да има промени, малко е "да се
сменят прасетата до копанята, а трябва
да им се отнеме тази копаня".

- Как поляците възприемат струпва-

нето на военна техника на територията
на Полша?

- Както вече споменах, нашите медии
са прорежимни и затова информацията,
която не е изгодна на властите, по ника-
къв начин не достига до хората. Ето защо
такава информация ние можем да полу-
чим само чрез независими източници. И
естествено онази малка част от хората,
която разполага с тази информация, се
отнася негативно към въвличането на Пол-
ша в каквито и да било военни действия.

- Готови ли са поляците да воюват с
Русия в случай на война?

- Нашата партия смята, че Полша тряб-
ва да има свой независим поглед върху
международните събития. В никакъв слу-
чай страната ни не трябва да воюва нито
с Русия, нито с Украйна, нито с племето
Чумба Юмба в Нова Гвинея. За нас най-
важно е благосъстоянието на нашата дър-
жава, а това е възможно да се постигне
само по мирен път и възстановяването
на търговско-икономическите връзки с Ру-
сия и Украйна.

- Кога ще се състои следващата он-
лайн конференция?

- В последно време възникна интересна
практика за провеждане на международни
онлайн конференции между представите-
ли на различни европейски страни. В една
от последните конференции през юни учас-
тие взеха и представители на Полша. Тога-
ва се обсъди много актуална тема за нас:
Бандера - герой или убиец? В дискусията
от полското студио участваха: професор
по история, автор на десетки книги Ри-
чард Чарновски и вицепрезидентът на ин-
ститута IWOG Artur Banach. Следващата он-
лайн конференция е планирана за 1 ав-
густ. Каним всички на: http://rls.tv/. Също
така, каналът http://www.twitch.tv/
telemostpolska ще излъчва онлайн конфе-
ренцията на 1 август от Полша.

- Как реагира полското общество на
опитите за пренаписване на историята
от страна на някои европейски полити-
ци, включително и от Полша?

- Майските събития, свързани с чества-
нията на 70-годишнината от края на Втора-
та световна война, раздели обществото ни
на две. Едно от важните събития беше по-
сещението на Освиенцим. Но прорежимни-
те полски медии в опитите си да скрият
истината за освобождаването на концлаге-
ра от съветските войски, пренаписаха ис-
торията по свой начин. Тогава те написаха,
че освобождението се дължи на Украйна,
тъй като фронтът се е казвал Украински.
Това предизвика голямо недоволство в оп-
ределени кръгове на обществото ни, тъй
като всеки интелигентен човек прекрасно
разбира и знае, че Украинският фронт не е
войска на Украйна, а представлява войски
на бившия Съветски Съюз, в състава на
който са били руснаци, украинци, белару-
си, грузци, калмики, казахи, узбеки и т.н.

Интервюто взе Олга Гурска

Ïîëñêèÿò ïîëèòè÷åñêè åëèò
ïîäêðåïÿ ñàìî çàêîííàòà âëàñò

Лилия Мошечкова, 46 години, Варша-
ва, Полша. Директор на международна
корпорация, юрист и член на партия КОР-
ВИН (KORWIN). В ексклузивно интервю за
вестник "Русия днес - Россия сегодня" за
настоящата политическа обстановка в
Полша, бъдещите парламентарни избори
и за това, страхуват ли се поляците от
неонацистката групировка "Десен сектор",
която стои до границите на Европа?
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Форум руководителей ве-
дущих средств массовой ин-
формации государств-чле-
нов ШОС "На пути к обще-
му информационному прос-
транству ШОС" проходит в
Москве, передают РИА Но-
вости. Организаторами Фо-
рума выступили МИА "Рос-
сия сегодня" и Федеральное
агентство по печати и мас-
совым коммуникациям.

Открыл форум гене-
ральный директор МИА
"Россия сегодня" Дмитрий
Киселев. В мероприятии
принимают участие руково-
дители ведущих СМИ стран
ШОС, среди которых - ин-
формационное агентство
"Синьхуа" (Китай), информа-
ционное агентство ИРНА
(Иран), телерадиокомпания
ТРТ (Турция), информацион-
ное агентство "Кабар"
(Кыргызстан), информаци-
онное агентство "Ховар" (Та-
джикистан), РТРК "Казахс-
тан" (Казахстан), медиа
группа India Today Group
(Индия).

Основными темами фору-
ма стали вопросы построе-
ния общего информационно-
го пространства ШОС, ос-
нованного на плюрализме
точек зрения и журналист-
ской этике. По итогам фо-
рума участники планируют
принять совместную декла-
рацию.

В ходе обсуждений руко-
водители крупнейших ме-
диа-компаний обменялись

Раиса Парфирьевна переехала из
Казахстана в Болгарию в 2002 го-
ду и уже более 13 лет живет в го-
роде Смолян со своей дочерью
Еленой Палаковой, зятем Запря-
ном и двумя внуками - Петром и
Дианой. Здесь, в Болгарии, Раиса
Парфирьевна - единственный пред-
ставитель участников ВОВ из Ка-
захстана.

Раиса Парфирьевна родилась
01.08.1925 г. в г. Краматорск, Укра-
ина. С супругом Николаем Влади-
мировичем Блажеевским познако-
милась на фронтах Великой Оте-
чественной войны. В 1957 году Ра-
иса и Николай приехали в Казахс-
тан, Атбасар, и приняли активное
участие в освоении целинных зе-
мель. В Атбасаре по инициативе и
при активном участии Раисы Пар-
фирьевны, которая  имеет музыка-
льное образование,  была открыта
детская музыкальная школа. Р.Бла-
жеевская работала в Атбасарской
музыкальной школе сначала учи-
телем, затем директором. Раиса
Парфирьевна также была депута-
том Атбасарского Совета народных
депутатов. В середине 60-х гг. Бла-

Поздравляем

Раисе Парфирьевне Блажеевской -
участнику - ветерану Великой
Отечественной войны, гражданке
Казахстана 1 августа  исполняется 90 лет

Глава дипмиссии Казахстана в Болгарии Темиртай Избастин вручает юби-
лейную медаль "70 лет Победы в Великой Отечественной войне 1941-1945
гг.", утвержденную Указом Президента РК Н.Назарбаева гражданке Казах-
стана Раисе Парфирьевне Блажеевской (22 апреля 2015 г., г. Смолян)

жеевские переехали в Целиноград,
где Раиса Парфирьевна работала
в Целиноградской музыкальной
школе, а супруг Николай Влади-
мирович - на партийной работе.
После смерти супруга и сына
Р.Блажеевская переехала в Бол-
гарию, к дочери Елене.

Р.Блажеевская - участник боев
за овладение г. Лодзь, Польша
(объявлена благодарность); за фор-
сирование реки Варта (объявлена
благодарность); за овладение
г. Берлин (объявлена благодар-
ность); при прорыве обороны про-
тивника в районе западного бере-
га Вислы южнее Варшавы (объяв-
лена благодарность); штурма и ос-
вобождения Варшавы (награжде-
на медалью).

Она также награждена: медалью
"За победу над Германией в Вели-
кой Отечественной войне 1941-1945
гг.", за освобождение Варшавы, Ме-
далью Маршала Советского Сою-
за Жукова Г.К., орденом Отечест-
венной войны II степени, юбилей-
ной медалью "60 и 70 лет Воору-
женных сил СССР", юбилейными
медальями "20, 30, 40, 50 лет По-

беды в Великой Отечественной
войне". Юбилейную медаль "65 лет
Победы в Великой Отечественной
войне" Р.Блажеевская получила в
Болгарии.

В апреле с.г.  в городе Смолян
глава дипмиссии Казахстана в Бол-
гарии Темиртай Избастин вручил
Раисе Парфирьевне юбилейную ме-
даль "70 лет Победы в Великой Оте-
чественной войне 1941-1945 гг.", ут-
вержденную Указом Президента

РК Н.Назарбаева.
В связи с 70-летием Победы Пра-

вительство Казахстана перечисли-
ло на счет участника и ветерана
войны Р.Блажеевской денежную
сумму в качестве материальной по-
мощи.

Посольство Казахстана в Бол-
гарии поздравляет Раису Парфи-
рьевну Блажеевскую с юбилеем и
желает ей и ее близким крепко-
го здоровья и благополучия!

Â Ìîñêâå ñîñòîÿëñÿ ôîðóì
ðóêîâîäèòåëåé âåäóùèõ ÑÌÈ ñòðàí ØÎÑ

мнениями о принципах фор-
мирования общего инфор-
мационного пространства
ШОС, а также роли СМИ в
развитии более партнерских
отношений между странами-
членами организации, наб-
людателями и партнерами
по диалогу. В числе прио-
ритетных тем также страте-
гия противодействия вызо-
вам и угрозам в глобальном
информационном поле. В
итоговой декларации фору-
ма участники затронули
темы укрепления и расши-
рения сотрудничества меж-
ду СМИ стран ШОС для
формирования у аудитории
достоверной и многополяр-
ной картины мира. Помимо
этого участники уделили
внимание вопросам инфор-
мационной безопасности и
противодействия проникно-
вению экстремистских идей
в СМИ стран ШОС.

Как сообщил "Русский

век", на прошедшем в на-
чале июля в Уфе саммите
организации, Камбоджа, Ар-
мения и Азербайджан при-
обрели статус партнеров по
диалогу.

В ШОС входят Россия, Ки-
тай, Казахстан, Киргизия,
Таджикистан и Узбекистан.
Статус наблюдателей име-
ют Белоруссия, Монголия,
Индия, Иран, Пакистан и Аф-
ганистан.

МИА "Россия сегодня" объ-
единяет радиовещание, но-
востные ленты на русском,
английском, испанском,
арабском и китайском язы-
ках, информационные пор-
талы на десятках языках, му-
льтимедийные международ-
ные пресс-центры, произ-
водство и распространение
фотоконтента и инфографи-
ки, информационные про-
дукты в социальных сетях и
производство контента для
мобильных приложений.

На открытии форума
выступил генеральный
директор МИА "Россия
сегодня" Дмитрий Киселев

На заседа-
нии правите-
льства при-
нято соот-
в е т с т в у ю -
щее поста-
н о в л е н и е .
Имя поэта и
актера прис-
воили Верх-
нему и  Ниж-
нему Таганс-
ким тупикам.
Они распо-
ложены воз-
ле Театра на
Таганке

Â ñòîëèöå îôèöèàëüíî
ïîÿâèëàñü óëèöà Âûñîöêîãî
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Евгений Беляков

С начала этого года за-
работал Евразийский эконо-
мический союз. В него вхо-
дят Россия, Беларусь, Казах-
стан, Армения и Кыргы-
зстан. Что дает подобная
интеграция на постсовет-
ском пространстве нам,
простым потребителям? И
как получить от этого объ-
единения наибольшие выго-
ды? Об этом мы поговори-
ли с профессором кафедры
внешнеполитической деяте-
льности России факультета
национальной безопасности
Российской академии народ-
ного хозяйства и госслужбы
Александром Михайленко.

- Александр Николаевич,
в чем заключается эконо-
мический смысл объеди-
нения между странами Ев-
разийского союза?

- Интеграционная выгода
состоит в том, что за счет
конкуренции внутри этого
большого объединения
выбираются те предприя-
тия, которые наиболее
эффективны. У них благода-
ря увеличивающемуся мас-
штабу производства про-
дукция становится более
дешевой и более качествен-
ной. Естественно, в конеч-
ном итоге от этого выигры-

В Московском Доме соо-
течественника (МДС) прош-
ла четвертая встреча Кино-
пресс клуба, собравшая
поэтов, фотохудожников,
музыкантов, артистов ми-
манса, сотрудников само-
го МДС, представителей
поэтического клуба МИД
России и многих других гос-
тей. Об этом сообщила
пресс-служба МДС.

В этот день в Клубе от-
мечали юбилейный вечер
поэта Виктора Клыкова и
знакомились с новыми ра-
ботами фотохудожника

Âñòðå÷à Êèíî-ïðåññ êëóáà ïðîøëà â Ìîñêâå
Александра Лысенко.

Вечер вел В.Б.Сенкевич,
председатель Кино-пресс
клуба, известный журна-
лист, организатор многих
творческих интересных
проектов в России и за ру-
бежом; он представил всех
гостей и участников вече-
ра друг другу.

С приветственным сло-
вом к собравшимся обра-
тился первый заместитель
директора Ю.И.Каплун, он
рассказал о разнообраз-
ной работе Московского
Дома соотечественника с

организациями российских
соотечественников за рубе-
жом. Первым замдиректо-
ром было высказано пред-
ложение проводить мероп-
риятия Кино-пресс-клуба,
которые проходят часто за
рубежом, совместно с ор-
ганизациями соотечествен-
ников, проживающих в
стране, где будет проходить
то или иное событие, таки-
ми площадками также мог-
ли бы стать и Дома Москвы,
которые существуют в нес-
кольких странах ближнего
и дальнего зарубежья. Так-

же было предложено обра-
тить внимание на то, что
МДС сотрудничает с 34 рус-
скоязычными СМИ за ру-
бежом, в которых могли бы
публиковаться информаци-
онные материалы о мероп-
риятиях Кино-пресс-клуба в
той или иной стране.

На вечере звучали стихи
не только юбиляра, но и
гостей, пришедших поздра-
вить поэта Виктора Клыко-
ва, также свои стихи читал
и Александр Лысенко.

Гостем на вечере был так-
же Юрий Кондрашов, его

тонкие вариации на темы
русских народных песен,
виртуозно исполненные на
балалайке, были по досто-
инству оценены аудиторией,
собравшейся в Московском
Доме соотечественника.

В.В.Клыкова поздравил
известный российский поэт
К.А.Кедров, который вручил
юбиляру серебряную ме-
даль Общества Давида Бур-
люка.

×òî äàåò Åâðàçèéñêèé ýêîíîìè÷åñêèé ñîþç ïðîñòûì ãðàæäàíàì?
вают люди.

- Почему так происхо-
дит? Можете подробнее
объяснить?

- Представим простую мо-
дель. Допустим, есть какое-
либо предприятие в Бела-
руси, России, Казахстане,
а также в Армении и
Кыргызстане. Они относи-
тельно небольшие - рабо-
тают преимущественно то-
лько на своих потребите-
лей. Но если в России это
140 млн человек, то в Бе-
ларуси - всего 10 млн. Те-
перь за счет создания еди-
ного экономического прос-
транства у них создаются
условия для конкуренции
между собой. Те из них, кто
наиболее успешно работа-
ет, выигрывают, потому что
производят продукцию не
только для себя, но и для
других стран, входящих в
ЕАЭС. То есть общий рынок
сбыта теперь составляет
примерно 180 млн человек.
Выигрывают за счет вырос-
шего масштаба производс-
тва. Одно дело, когда на
предприятии штампуется 10
деталей. Тогда это очень до-
рого. Когда на нем штам-
пуется 1000 деталей, они
сразу становятся дешевле.
С учетом того, что в таких
условиях побеждает более

конкурентоспособное пред-
приятие, то и по качеству
его продукция лучше.

- Как я понимаю, предп-
риятия выигрывают и за
счет снижения других из-
держек: пошлины, напри-
мер, теперь не надо пла-
тить.

- Да, всегда есть допол-
нительные затраты. Напри-
мер таможня. Это не толь-
ко надо пошлины заплатить,
но еще и пару-тройку дней
подождать. Производитель
несет потери и во времени,
и в финансах. А если эти та-
моженные шлюзы убирают-
ся и формируется единое та-
моженное пространство, то,
конечно, это более выгод-
но и для компании, и для
потребителя в конечном
итоге. Потому что на него
эти затраты уже не перек-
ладывают.

- Несмотря на общее
экономическое простран-
ство, до сих пор действу-
ют различные изъятия и
ограничения в свободной
торговле по тем или иным
товарам. Это же неправи-
льно...

- Изъятия и ограничения
в торговле между нашими
странами действовали еще
с 1993 года. В 2011 году по-
явилась зона свободной

торговли между странами
СНГ. Но все равно есть оп-
ределенные исключения.
Смысл последних соглаше-
ний в рамках ЕАЭС как раз
в том, что мы договорились,
как будут действовать изъ-
ятия. То есть теперь есть ко-
нечная дата, когда эти ог-
раничения будут отменены.
И это вполне разумно. Ведь
есть некоторые особеннос-
ти в каждой стране, входя-
щей в союз. В Беларуси, к
примеру, поддержка АПК
выше, чем в России и Ка-
захстане. А у нас основные
поступления идут от нефти
и газа в бюджет. И мы не
можем в связи с этим
единый энергетический
рынок мгновенно сейчас уч-
редить. Мы это откладыва-
ем до 2025 года. Но смысл
в том, что мы должны пос-
тепенно менять наши хозяй-
ственные механизмы и при-
водить их в примерное со-
ответствие со всеми стра-
нами, которые входят в со-
юз.

- В последние полгода
из-за снижения цен на
нефть и девальвации руб-
ля появились некоторые
дисбалансы...

- Это очень большая
проблема. Эти дисбалансы
сильно влияют на цены

товаров. Казахстан жалует-
ся, что мы отпустили в сво-
бодное плавание рубль. В
результате наши товары
стали гораздо более дешев-
ыми. И это бьет по казахс-
танским производителям.
Претензии вполне обосно-
ванны. К примеру, в Евро-
союзе на начальном этапе
большое внимание уделяли
тому, чтобы курсы были
примерно согласованы.
Была так называемая ва-
лютная змея, когда курсы
по отношению друг к другу
не могли выходить за оп-
ределенные рамки. В про-
тивном случае все сбива-
ется, и эффект экономичес-
кой интеграции снижается.
Надо согласовывать подоб-
ные вещи. Либо всем отпус-
кать свои валюты в свобод-
ное плавание.

Усадебный комплекс кня-
зей Юсуповых, постро-
енный в 19 веке в поселке
Ракитное Белгородской об-
ласти, совсем скоро откро-
ют для туристов. Об этом
власти муниципалитета за-
явили на прошедшем фес-
тивале русской усадебной
культуры "Юсуповские соб-
рания". В главном дворце
княжеской усадьбы, постро-
енном в 1840-х годах по
проекту известного Джако-
мо Флоренти, разместят ту-
ристический центр: крае-
ведческий музей, дом твор-
чества, ремесленные мас-
терские и даже бальный
зал. Двухэтажное здание,
где до этого находилась
местная школа-интернат,
сумели сохранить в доста-
точно хорошем состоянии,
правда, реставрация все
же запланирована.

Заместитель главы адми-
нистрации района Елена Че-
фонова отметила, что пока
средств на профессиональ-
ные восстановительные ра-
боты нет, однако консерви-
ровать дворец тоже нельзя.

Ïîä Áåëãîðîäîì äëÿ òóðèñòîâ îòêðîþò äâîðåö êíÿçåé Þñóïîâûõ

Часть будущего туристичес-
кого центра, экскурсии и
привлекательные для турис-
тов мероприятия здесь бу-
дут проводить уже до рес-
таврации. К примеру, уже
ставший традиционным фес-
тиваль усадебной культуры
в нынешнем году собрал го-
раздо больше участников,
чем в прошлом. Под звуки
оркестра в цветочном саду
перед дворцом прогулива-
лись дамы в пышных платьях
с кавалерами, а сам князь
с княгиней встречали гостей
и рассказывали о своем лю-
бимом имении около реки
Ракита. Здесь есть на что

п о с м о т -
реть и по-
мимо двор-
ца: каскад
п р у д о в ,
старинный
парк, трех-
сотлетний
дуб, обхва-
тить ствол
которого
можно то-
лько впяте-
ром. Ле-

генд вокруг усадьбы очень
много, ведь именно с ней
связаны судьбы многих ра-
китянцев, а рассказы пере-
даются из уст в уста.

"Я специально пришла
сюда, чтобы увидеть это ог-
ромное дерево и рассмот-
реть дворец, - призналась
жительница Ракитного На-
дежда Горбунова. - Мне
рассказывали, что у княги-
ни Зинаиды Юсуповой слу-
жила моя прапрабабушка.
Как называлась ее долж-
ность, я не знаю, но она
была кем-то вроде фрей-
лины. Знала княгиню хоро-
шо. И вот что она сама рас-

сказывала: каждый год
Юсуповы проводили здесь
долгое время, они любили
этот дом, отдыхали здесь
от суеты. И в каждый свой
приезд княгиня устраивала
прием жителей села. Люди
шли, рассказывали о проб-
лемах, жаловались, а рядом
человек записывал распо-
ряжения - что улучшить, ко-
му помочь".

Интерес к судьбе княжес-
кой семьи не иссякнет,
главное - грамотно его ис-
пользовать для продвиже-
ния усадьбы.

"Ракитянский район мо-
жет стать очень попу-
лярным, - уверена профес-
сор Международной турис-
тической академии Марина
Кирова. - Важно лишь учит-
ывать особенности совре-
менного путешественника.
Организованные туры уже
не так востребованы, люди
предпочитают планировать
отдых самостоятельно, и
вот именно им нужно пред-
ложить интересный про-
дукт, создать условия для
того, чтобы человеку захо-

телось остаться здесь не на
один день".

К слову, в Ракитном о
развлечении для гостей
"Юсуповских собраний" по-
заботились изначально.
Всех сразу же удивили пе-
сенным флеш-мобом: гимн
района спели сразу 1,5
тысячи голосов, на широ-
кой ярмарке уникальными
поделками торговали мес-
тные мастера, для детских
аттракционов отвели отде-
льную площадь. Праздник
продолжился и на второй
день: годовщину основания
района отметили театрали-
зованным путешествием во
времени - от основания до
наших дней. На главной
улице поселка показали,
как первые колышки на бе-
регу реки забили две се-
мьи - первая говорила по-
русски, вторая - по-украин-
ски. Москвичи, решившие
остаться специально ради
этого представления, приз-
нались: ну, наконец-то, по-
няли, откуда здесь такой
интересный диалект: и не
русская речь, и не мова.
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9. 70 ЛЕТ ПОБЕДЫ

Анастасия Гусева, Дарья Серженко

Татьяна Сергеевна Вылева родилась в Ле-
нинграде в ноябре 1941 года - в самое страш-
ное время для блокадного города. Наша собе-
седница  - удивительно интересный рассказ-
чик. Когда слушаешь повествование о том, что
пришлось пережить ее родителям, наворачива-
ются слезы. Татьяна Сергеевна уже давно жи-
вет в Варне. Здесь провела последние годы жиз-
ни и похоронена ее мама. Редакция газеты от
всей души благодарит Татьяну Сергеевну за
встречу и желает блокаднице здоровья и бла-
гополучия.

- Мои родители - ко-
ренные ленинградцы.
Мама, Нина Ивановна
Матвеева, родилась в
1909 году в доме на
Шпалерной улице в се-
мье министерского чи-
новника. Дедушка, как
будто имел какое-то
предчувствие, увез се-
мью после Октябрьской
революции сначала в
Москву, а потом в Став-
рополь-на-Волге, сей-
час это Тольятти. Спус-
тя какое-то время
вышел указ, согласно
которому необходимо
было вернуться в свое
родное место. А дедуш-
ка был родом из горо-
да Остров Псковской
области. И вот они с
четырьмя детьми: три
девочки и мальчик 1918
года рождения (потом
он стал художником,
учился в Академии ху-
дожеств и был убит в
первые дни войны на
Балтийском флоте) пе-
ребрались под Псков.
По дороге, как расска-
зывала мама, несколь-
ко раз попадали то к
белым, то к красным, то
к зеленым - ведь шла
Гражданская война.
Когда добрались до Ос-
трова, бабушка с де-
душкой заболели ти-
фом, но слава Богу все
обошлось.

Уже позднее им раз-
решили вернуться в
Петроград.

Родители моего отца,
Сергея Иосифовича Ту-
гина, умерли еще до ре-
волюции. Он успел
окончить классическую
гимназию, позже ему
пришлось это скрывать,
чтобы приняли в вуз. А
папа страстно хотел
стать врачом. Пошел
работать на какую-то
фабрику и записался в
рабфак. И со смехом
позже рассказывал,
что все удивлялись, как
легко ему давалась уче-
ба.

Родители поженились
в 1932 году будучи сту-
дентами. Мама тогда
училась в институте
связи, а папа в горном
институте. Жили вмес-
те с мами-ными роди-
телями - им дали боль-
шую квартиру в Гавани
на Васильевском ост-
рове.

Ñàìîå ïîðàçèòåëüíîå, ÷òî ïðè âñåõ òÿæåñòÿõ
âîåííîãî âðåìåíè ïî÷òà ðàáîòàëà áåçóïðå÷íî

После окончания ин-
ститута маме как моло-
дому специалисту пред-
ложили поехать в Мон-
голию участвовать в
строительстве радиос-
танции. И мама согла-
силась, хотя у нее уже
родился ребенок. А па-
па остался дописывать
диплом, он учился на
геолога.

Мама, конечно же,
очень скучала в Мон-
голии. Поэтому бабуш-
ка взяла внука и пое-
хала к ней. Так втроем
они прожили почти год,
а потом в Монголии на-
чались беспорядки, и
всех советских сотруд-
ников в срочном поряд-
ке эвакуировали. По
дороге ребенок зара-
зился менингитом и
умер в возрасте трех
лет.

У родителей потом
родилась еще дочка.
Мама очень много ра-
ботала, сделала карье-
ру - стала начальником
радиостанции в Ленин-
граде. Поскольку мама
все время была на ра-
боте, для присмотра за
ребенком наняли нянь-
ку. Она не уследила за
девочкой, простудила
ее. Дочка умерла на ру-
ках у мамы от крупоз-
ного воспаления лег-
ких. Мама в это время
уже была беременна
мной. После всех этих
событий отец поставил
вопрос ребром: или де-
ти, или работа. Мама с
работы ушла. И тут на-
чалась война.

Папа сразу же ушел
на фронт доброволь-
цем, стал сапером. Ему,
как имеющему высшее
образование, присвои-
ли с самого начала
офицерский чин. Папа
рассказывал просто не-
вероятные случаи, ко-
торые с ним происхо-
дили на фронте. Гово-
рил, что солдаты его
шутливо называли "Свя-
той Сергей", потому что
пули его не брали. И он
действительно попадал
в невероятно ужасные
ситуации, но остался
жив. Например, ранней
осенью 1941 года в Пав-
ловске с отцом прои-
зошел следующий слу-
чай. Мама передала с
каким-то солдатом для

отца теплые вещи. Па-
па ехал с этой посыл-
кой на телеге. И вдруг,
по его словам, как буд-
то внутри его что-то
ударило и он внезапно
спрыгнул с этой телеги
и пошел вперед. Буква-
льно через минуту в те-
легу попала бомба. Не
осталось ни лошадей,
ни телеги, ни возчика,

ни посылки. А папа ос-
тался жив. После войны
отец с горечью и невы-
разимой душевной бо-
лью рассказывал, ско-
лько тогда погибало лю-
дей!

В начале зимы часть
отца перебросили под
Москву останавливать
наступление гитлеров-
цев на столицу. После

того как немцев отбро-
сили от Москвы, отца
отозвали с передовой
и как специалиста по
урановым рудам напра-
вили работать в Курча-
товский институт. Папа
тогда даже не знал,
живы ли мы, ведь мы
остались в блокадном
Ленинграде.

А моей маме в бло-
каду пришлось крайне
тяжело. Она осталась в
городе беременная
вдвоем с моей бабуш-
кой. Вообще моя мама
- героический человек!
Будучи беременной она
на крышах домов туши-
ла зажигательные
бомбы.

Не могу не сказать,
что выжить в блокаду
нашей семье помогло
следующее обстоятель-
ство. В июне, еще до
начала войны, по до-
мам ходила деревенс-
кая женщина из Псков-
ской области продава-
ла крупу. Люди брали
немного - птичек кор-
мить. И тут началась
война. Эта женщина в
спешном порядке засо-
биралась домой, а де-
нег на обратный билет
у нее не было. И мама
ее пожалела, дала ей
денег на дорогу, в ка-
честве благодарности
женщина оставила нам
мешочек с зерном. Ма-
ма рассказывала, что
тогда подумала, зачем
ей в квартире это зер-
но?! Так вот этот мешо-
чек спас жизнь не то-
лько нашей семье, но
и еще нескольким лю-
дям.

Я родилась 10 нояб-
ря 1941 года. По доро-
ге в роддом мама была
вынуждена три раза
спускаться в бомбоубе-
жище. Пока была в ро-
дильном отделении, на-
чался авианалет. Кру-
гом рвутся снаряды,
кричат раненые, куда-
то бегут врачи - вот так
мама описывала проис-
ходившее. Но деваться
маме было некуда, ведь
роды не остановишь.

Осенью 1942 года мы
поехали в эвакуацию.
Пока плыли на барже
через Ладожское озе-
ро, случился авианалет.
Мама накрыла нас с
бабушкой кожаным па-
льто - если погибнем,
то чтобы сразу все
вместе. В соседнюю
баржу бомба попала,
все утонули, а мы доп-
лыли до берега.

У нас нигде не было
родственников, ехать
было не к кому. Мама
познакомилась с какой-
то женщиной, и та приг-
ласила нас поехать к ее
сестре в деревню на
Двине.

Нам дали избу, мама
устроилась работать в
какое-то управление. В
деревне свирепствовал
голод, люди жили очень
плохо - ведь шла вой-
на. Нужны дрова? Бе-
ри лошадь, сани и ез-
жай в лес руби. И ма-

Татьяна Вылева, 1948 год В молодости

С мамой, детьми и мужем

Т.С.Вылева на фоне
своих гобеленов

ма научилась и лошадь
запрягать, и дрова ру-
бить. Есть было совсем
нечего.  Мама отдала
соседке свое золотое
обручальное кольцо,
чтобы она давала для
меня немного молока.

В той деревне меня
крестили. Я была поч-
ти при смерти, и кто-то
из соседок посовето-
вал маме отнести ре-
бенка в церковь крес-
тить - может выживет.

Но самое поразитель-
ное, что при голоде и
прочих тяжестях воен-
ного времени почта ра-
ботала безупречно. Ма-
мина сестра жила всю
войну с мужем-во-
енным на Дальнем Вос-
токе. И мама написала
им письмо, что мы в та-
кой-то деревне, а где
папа не знаем. Они
первым делом выслали
нам посылку с едой. И
посылка дошла в це-
лости и сохранности!
Когда мама шла за
этой посылкой на поч-
ту, от слабости и холо-
да потеряла сознание.
Ведь по-настоящему
теплых вещей у мамы
не было. Какие-то лю-
ди втащили маму в из-
бу, разрезали на ней
пальто и сапоги, отог-
рели на печке, дали ва-
ленки и ватник.

Дядя по своим во-
енным каналам разыс-
кал моего отца. Папа в
1944 году сделал нам
вызов, и мы приехали
к нему в Москву. Когда
папа увидел меня на
вокзале, он упал в об-
морок. Я была рахи-
тичным ребенком с бо-
льшим животом и тон-
кими кривыми ногами.
В Москве мама начала
меня выхаживать: пои-
ла козьим молоком,
кормила земляникой,
морковкой.

Победу мы тоже
встретили в Москве. У
меня перед глазами вот
такая картинка: мы с
мамой и папой идем по
улице, они держат ме-
ня за руки и оба пла-
чут. И я дергаю по оче-
реди то одного, то дру-
гого: "Что вы плачете?".
А родители отвечают,
что от радости.

Потом мы вернулись
в Ленинград в нашу
квартиру. К счастью,
наш дом не разбомби-
ли. А соседние дома
восстанавливали плен-
ные немцы. Помню, что
привозили их почти без
охраны - куда же они
побегут?

Я закончила школу,
поступила в Ленинград-
ский электротехничес-
кий институт, где и поз-
накомилась с болгари-
ном, за которого вышла
замуж. Мои родители
приняли зятя как род-
ного, он исключительно
добрый человек. У нас
родились сын и дочка.
Уже много лет я живу в
Варне. Очень полюбила
этот солнечный примор-
ский город.
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Кошелек

Питер настолько ку-
льтурный город, что
там даже старушки в
общественном транс-
порте сверяют пас-

портные данные, и младшая уступает
место.

Кот Бегемот

Участников программы "Жилье для
российской семьи" может стать боль-
ше. Минстрой предложил регионам оп-
ределять дополнительные категории по-
купателей. Ими могут стать россияне с

приоритетными для конкретного города
профессиями и специальностями. Сей-
час стоимость квадратного метра по прог-
рамме не должна превышать 35 тысяч
рублей или 80% от рыночной цены. По-
пасть в программу могут граждане РФ,
проживающие в квартирах не более 18
кв. м на человека, а также в аварийных,
подлежащих сносу или реконструкции до-
мах. Кроме того, на участие в програм-
ме могут претендовать многодетные се-
мьи, семьи-получатели материнского ка-
питала, ветераны боевых действий.

Российские туристы снизили цены
на отели в ближнем зарубежье. Цены
в отелях ближнего зарубежья снизились
примерно на 30%. Так, средняя стоимость
ночи в Латвии подешевела на 26% - до
89 долларов. Литва упала в цене более
чем на 30% - сейчас средняя цена сос-
тавляет 74 доллара. За год стоимость
номеров в Грузии снизилась с 94 до 64
долларов за одну ночь. Больше всего
подешевели услуги отелей на Украине -
на 36 процентов, с 87 до 55 долларов.
Эксперты онлайн-сервиса связали сни-
жение цен в гостиницах Латвии, Литвы,
Грузии и Украины со снижением турис-
тического потока из России.

Петербург стал первым в России го-
родом, где пассажиры рейсовых авто-
бусов получили возможность оплатить
проезд банковскими картами. Новая

технология в тестовом режиме запуще-
на на двух маршрутах, следующих меж-
ду станцией метро "Московская" и аэро-
портом "Пулково". Оплатить проезд мож-
но, проведя карту магнитной полосой че-
рез специальный терминал на поручнях
автобуса или вставив ее в чтец. В ка-
честве подтверждения оплаты проезда
пассажирам выдают специальный чек.
Тестирование новой системы продлится
до конца 2015 г.

Российские банки к 1 июня выдали
92,9 млрд. рублей субсидированных
ипотечных кредитов, сообщил министр
финансов Антон Силуанов. Всего выда-
но 53,3 тысячи кредитов. К началу июля
ряд банков практически исчерпал заяв-
ленные лимиты, и многие попросили их
увеличения. В связи с этим правительс-
твом было принято решение увеличить
объем ипотечных кредитов по льготной
ставке, субсидируемой из бюджета, с 400
млрд. до 700 миллиардов рублей. Прог-
рамма субсидирования ипотеки дейст-
вует в период с 1 марта 2015 г. по 1
марта 2016 г.

Страницу подготвила Светлана Михова

Несмотря на то, что на
российском рынке недви-
жимости наблюдаются
кризисные явления, гово-
рить о серьезных слож-
ностях пока что преждев-
ременно. Сложилась па-
радоксальная ситуация -
несмотря на очевидное
падение спроса квартиры
на первичном рынке, по
всей стране цены на
квартиры в новостройках
планомерно повышаются.
Конечно, цены не идут
вверх докризисными ша-
гами, но все равно понем-
ногу прибавляют - на ра-
дость продавцам.

И прогнозы, которые
делают эксперты рынка
недвижимости, вполне
себе оптимистичны. Во
всяком случае, никаких
серьезных падений, обва-
лов и иных неприятных
явлений не ожидается. И
сейчас цена квадратно-
го метра практически во
всех городах страны ста-
билизировалась.

Вот первая пятерка
рейтинга городов России,
где зафиксированы са-
мые высокие цены за
квадратный метр.

- Первое место в этом
своеобразном рейтинге
городов занимает Моск-
ва, и в этом нет ничего
удивительного. Средняя
цена квадратного метра
в столичных новострой-
ках составляет 234 700
рублей. Честно говоря, в

Многие эксперты прог-
нозируют, что в ближай-
шие несколько месяцев
российских автолюбите-
лей ждут неприятные
сюрпризы в виде повы-
шения цен на топливо.
Однако даже после это-
го повышения бензин в
России, скорее всего, бу-
дет стоить меньше, чем
в любой европейской
стране. Включая и рес-
публики бывшего СССР.

Как утверждает "Рос-
сийская газета", средняя
цена по России за литр
Аи-95 в июне составила
35,34 рубля. Посвя-
щенный дальним поезд-

Ñàìûå äîðîãèå ãîðîäà Ðîññèè
Сочи неожиданно уступил Хабаровску третье место в рейтинге

этом тоже нет ничего уди-
вительного - российская
столица находится в двад-
цатке самых дорогих го-
родов мира.

- Второе место в рейтин-
ге досталось Санкт-Петер-
бургу. В новостройках го-
рода на Неве можно при-
обрести недвижимость по
цене 102 400 рублей за
один квадратный метр. На-
до сказать, что цена нем-
ного выросла - в 2014 г.
она была в районе 97 000
рублей за квадрат.

- Третья позиция у Хаба-
ровска, который еще пол-
года назад был за преде-
лами первой десятки. Но
сейчас стоимость квадра-
та в этом городе резко
поднялась и составляет 77
400 рублей. И эксперты
предрекают дальнейшее
повышение цены за один
метр жилья в этом горо-

де. Некоторые специа-
листы высказывают мне-
ние, что через полгода
квадратный метр в Хаба-
ровске будет стоить не ме-
нее 82 тысяч рублей.

- Четвертое место дер-
жит столица зимних
Олимпийских игр. Стои-
мость одного квадратно-
го метра в новостройках
Сочи составляет на сегод-
няшний день 77 200 руб-
лей. Все последние ме-
сяцы именно Сочи зани-
мал третье место в рей-
тинге, но, в итоге, был
вынужден уступить эту
своеобразную "бронзу".
Эксперты предсказывают,
что вернуться в первую
тройку Сочи будет чрез-
вычайно сложно.

- Замыкает первую пя-
терку рейтинга Екатерин-
бург - здесь квадратный
метр на первичном рынке

стоит 69 400 рублей. И по-
ка это его законное мес-
то, потенциал для роста
есть, но пока что он не-
большой. Главная причи-
на - недостаточное коли-
чество новостроек.

Эксперты считают, что
этот рейтинг реально от-
ражает существующее по-
ложение дел. "Москва по
праву занимает в рейтин-
ге первое место - это дей-
ствительно самый доро-
гой город страны, - гово-
рит глава риелторского
агентства "Дом+" Влади-
мир Арустамов. - Не удив-
ляет и второе место Пи-
тера, а вот третья пози-
ция Хабаровска весьма
неожиданна. Я думал, что
на этом месте будет Со-
чи, но столица Олимпи-
ады-2014 немного сдала
позиции в плане роста
цен. Впрочем, в ближай-
шие полгода Сочи отыг-
рает потерянные позиции,
и первая тройка будет
выглядеть следующим об-
разом: Москва, Санкт-Пе-
тербург и Сочи".

"Думаю, что в ближай-
шие пару лет в этом рей-
тинге не будет больших
изменений. Москва в
обозримом будущем не
сдаст своих лидерских
позиций", - резюмирует
заместитель директора
агентства недвижимости
"Наш город" Алексей Са-
молюк.

Центр Хабаровска

Äåøåâëå áåíçèíà â Åâðîïå íåò
кам сайт "Путешествуем
на авто" пересчитал эту
сумму в европейскую ва-
люту, получив в результа-
те 58 евроцентов за литр.
Дешевле бензин в Евро-
пе не купить: к примеру,
наряду с Россией в трой-
ку самых дешевых стран
попали Белоруссия и
Азербайджан с результа-
тами 72 и 83 евроцентра
за литр соответственно.

Жителям Украины за
один литр "девяносто пя-
того" приходится в сред-
нем платить уже 86 евро-
цента, из прибалтийских
республик дешевле всего
бензин в Латвии - 1 евро

20 центов, а из стран За-
падной Европы - Андорра
с результатом 1 евро 17
центов. В первой тройке

- Италия, Нидерланды и
Норвегия; только в этих
трех странах средняя це-
на бензина переваливает
за 1 евро 70 центов - в
Норвегии она достигает 1
евро 78 центов. Всего в
списке 9 стран, где литр
бензина стоит дешевле 1
евро, 26 стран - в проме-
жутке между 1 и 1,5 евро
и 12 стран, где он доро-
же полутора евро.

В июне цены на бензин
в России поднялись на
0,9%. По словам экспер-
тов, в ближайшие месяцы
автомобилистов ждет бо-
лее серьезное подорожа-
ние, которое станет сво-
его рода эхом уже слу-
чившегося повышения оп-
товых цен.

С 2013 года на платных
парковках Москва зара-
ботала 3,8 миллиарда
рублей. Все деньги пот-
рачены на благоустройс-
тво районов, сообщил
глава "Администратор
московского парковочно-
го пространства" Алек-
сандр Гривняк. Он доба-
вил, что до конца года бу-
дет изменена схема рас-
становки паркоматов, так
как одни паркоматы ока-
зались невостребованны-
ми, в то время как в дру-
гих местах их не хватает.

В текущем году в пре-
фектуру Центрального ад-
министративного округа
уже поступило 393 мил-
лиона рублей, сообщил
зампрефекта округа Сер-
гей Травкин. Он подчер-
кнул, что эти деньги пош-

Ìîñêâà çàðàáàòûâàåò íà ïàðêîâêàõ

ли на обустройство дво-
ров, ремонт дорог, орга-
низацию пешеходных зон,
спортивных площадок.
"Эти деньги распределя-
ются по управам района,
управы района на встре-
чах с жителями, депута-
тами муниципальных соб-
раний этих районов при-

нимают по каждому кон-
кретному проекту реше-
ние только совместно с
жителями", - сказал Трав-
кин.

Столичные власти пос-
ледовательно расширяют
территорию платной пар-

ковки и повышают цены
за стоянку автомобилей и
их эвакуацию в случае на-
рушения правил. Прини-
мая решение о повыше-
нии платы за парковку,
власти Москвы хотят раз-
грузить центр города от
автомобилистов, улуч-
шить экологию и сделать
акцент на развитие об-
щественного транспорта.

С 10 августа московс-
кое правительство приня-
ло решение повысить сто-
имость парковки в преде-
лах Бульварного кольца.
Первый час стоянки бу-
дет стоить по-прежнему
80 рублей, а второй и пос-
ледующий часы днем уже
130 рублей.
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Наталья Ерменкова

Не так часто в жиз-
ни встречается счаст-
ливое сочетание кра-
соты внешней и внут-
ренней, хотя, казалось
бы, красота души дол-
жна накладывать свой
опечаток на внеш-
ность… Она, наверное,
и откладывает, - с го-
дами: мы с вами, до-
рогие читатели, неред-
ко являемся свидетеля-
ми того, как человек с
годами становится кра-
сивее: вспомните, хо-
тя бы, Хемингуэя или
актеров Шона Конне-
ри, Элину Быстрицкую,
певицу Софию Ротару…
И, наоборот, как неуз-
наваемо меняется
внешность у людей ода-
ренных природой в на-
чале их пути, но не су-
мевших развить свой
духовный мир… Но не
будем, как говорится, о
грустном! Тем более,
что я хотела бы сегод-
ня посвятить нашу с ва-
ми встречу Женщине, к
которой природа очень
щедра, и которая - сла-
ва Богу! - ценит ее дар

Галина Ганова - поэт, член Союза болгарских
журналистов, Союза писателей Болгарии, Ассо-
циации писателей и Краеведческого общества
г.Враца, Болгария.Работает корреспондентом и
редактором в местной прессе,  сотрудничает с
Театром  драмы и кукол г.Враца , является кор-
респондентом центральных изданий. Первая книга
"Окрыленная птица" вышла в 2000 г., в 2002 -
сборник стихов "Как один миг"". Последовали "По
шагам лета", "Видения" и путевые записки "По
дорогам Европы". В 2008 г. стихи Г.Гановой были
представлены в Черногории, данная работа выиг-
рала конкурс на финансирование со стороны  Ми-
нистерства культуры, спорта и средств массо-
вой информации Черногории. В 2011 г. вышли две
новые книги  поэтессы: лирика "Подари воспоми-
нание" и родовая сага "Воспоминания о Крысти-
на бара". На счету Г.Гановой - награды  много-
численных литературных конкурсов поэзии и
прозы в Болгарии: в г.Варна, Силистра , Генерал-
Тошево, Мездра, София , а также премии СПБ. В
2009 г. поэтесса получила в Москве Памятную
медаль "А.С.Грибоедов  1795-1829". Ее работы вклю-
чены в альманах "Волжские объятия" Союза пи-
сателей России, в черногорский  Альманах  лите-
ратуры и культуры"Стваране", сборник "Земляки"
(Нижний Новгород), и болгарские издания - поэ-
тический цикл СБП "Поэты", журнал "Пламя", еже-
годный литературный Альманах "Околчица" (г.Вра-
ца) и "Мизия" (г. Плевен), поэтическую антоло-
гию "Болгария вовеки" и "Родные пределы". Стихи
поэтессы переведены на русский, английский и
сербский языки.

"Êàê óïîèòåëüíû … âî Âðàöå âå÷åðà…"

***
ЕСЛИ ЗНАТЬ, что остался мне только лишь год
жить на грешной Земле, то, навек уходя,
обойду целый мир, расцвечу небосвод,
или просто… рожу я дитя.

Если знать, что от года мне четверть всего
на исконной Земле жить в скитаньях лихих,
я прощенья у рода спрошу моего,
и для них… напишу я стихи.

Если знать, что осталось минуту одну
на Земле одинокой прожить мне не зря,
ланью трепетной нежно к тебе я прильну,
поцелуй последний даря!

***
ЗИМОЮ ДОЛГОЮ душа моя мечтает
о буйных травах и прозрачных росах,
лесах дремучих,  где всегда бывает
густая тень на травах медоносных.

Где куст цветущий и ручья журчанье,
где южный ветер над листвой густою…
И, если хочешь, чтоб сбылось мечтанье
бери рюкзак, давай, пойдём со мною -

туда, где нет толпы, где шум не глушит,
нет смога, что висит здесь постоянно,
где ветер на Балкане разноцветье сушит
после дождя, прошедшего нежданно.

КОСМИЧЕСКОЕ

Я как планета в облачном  шёлке
на горизонте небесной долины,
вся - из магнитной материи тонкой,
где боль и любовь сплетены воедино.

Ты, что идёшь ко мне, кем ты предстанешь -
новой Вселенной, кометой без дома;
ждать от улыбки, которой одаришь,
любви неземной иль земного погрома?

Если Луной проплывёшь бледноликой,
тут же в орбите моей ты сгоришь…
Если восходу подобен ты ликом,
яркий как Солнце - меня ты пленишь!..

ВДВОЁМ С СУДЬБОЙ "за чарочкой"
присядем,

посмотрим исподлобья друг на друга.
Луна блестящим золотым нарядом
подсветит черноту ночного круга.

и умело развивает его
благодаря своему поэ-
тическому и чисто че-
ловеческому таланту!

Менее месяца назад,
7 июля, в красивом го-
роде Враца с величес-
твенными горами, ок-
ружающими его, состо-
ялось замечательное, я
бы сказала - знаковое!
- событие: литератур-
ная встреча с болгар-
ской поэтессой Гали-
ной Гановой, которая
представила целых три
свои книги - родовую
сагу "Воспоминания о
Крыстина бара", сбор-
ник стихов "На одном
дыхании" и рассказы
под общим названием
"Конь дорогу знает…"!
Считаю это событие
знаковым, так как оно
продемонстрировало
очень ярко тот факт,
что Литература исклю-
чительно интересна
людям, она является
частью их жизни, нуж-
на им - а это ли не
главная награда для
человека пишущего?!

Для нас, живущих в
Болгарии, важны как
наши соотечественни-

ки по всему миру, о ко-
торых нам интересно
узнавать - как склады-
вается их жизнь, какие
у них трудности и дос-
тижения, так и о наших
друзьях-болгарах, ко-
торые искренне и пре-
данно любят Россию. В
прошлом году (17 ию-
ля 2014, "Звучанье
Муз") я писала немно-
го о книге-дуэте Галины
Гановой и российской
поэтессы Розы Шорни-
ковой "На одном дыха-
нии", редактором кото-
рой мне посчастливи-
лось быть. Совместная
работа помогла мне
лучше узнать авторов,
а, главное, полюбить и
высоко оценить их
творчество.

И вот новая встреча
с Галиной: недавно у
нее вышел из печати
сборник рассказов
"Конь дорогу знает…",
и она опять-таки дока-
зала, что является
прекрасным, талант-
ливым, очень чутким
писателем! Галина не
просто знает жизнь
обычных людей - сво-
их сограждан, она - и

это главное! - умеет
увидеть и довести до
читателя богатым, об-
разным, доступным
языком общечелове-
ческие истины, важные
для всех нас, где бы мы
ни жили, куда бы нас
ни забросила Судьба…
С легким юмором,  с
нежностью она повес-
твует о людях, их пов-
седневной жизни, о бо-
гатстве и красоте при-
роды, которую так лю-
бит и которую так на-
до беречь! И в этих, ка-
залось бы, простых ис-
тинах мы видим муд-
рость глубокого талан-
тливого писателя.

В переполненном за-
ле Дома молодежи во
Враце творчество Га-
лины Гановой было
представлено из-
вестным литературным
критиком Благовестой
Касабовой, которая,
проделав серьезный
анализ произведений,
не скупилась на пох-
валы. В слове, которое
было предоставлено
мне, я рассказала о
еще одной стороне та-
ланта Галины: она до-

казала, что является
прекрасным перевод-
чиком, великолепно
справившись со своей
творческой задачей в
книге "На одном дыха-
нии", переводя стихи
Р.Шорниковой с русс-
кого языка на болгар-
ский. Почитатели твор-
чества Галины Гановой
наслаждались ее сти-
хами на болгарском яз-
ыке в замечательном
исполнении местной
актрисы Румяны Мер-
джанской, и на русс-
ком - с удовольствием
читала со сцены я…
Некоторые из них се-
годня вы прочтете на
данной странице на-
шей любимой газеты -
в переводе на русский
язык, сделанном Розой
Шорниковой. И, увере-
на, оцените их литера-
турные и духовные дос-
тоинства!

Вечер, который вел
директор Дома моло-
дежи Георги Врабчев,
проходил в такой за-
душевной атмосфере,
что, казалось, публика
живет единой жизнью
- "на одном дыхании"…

Чему в большой мере
способствовал и спе-
циальный гость - ком-
позитор Хайгашот Ага-
сян, исполнивший нес-
колько песен. Обста-
новка была настольно
непринужденной, что я
даже пошутила (хотя
шутки в моих словах
было меньше, чем ис-
тины!), что подобно ге-
роине известного фи-
льма "Кавказская плен-
ница", о которой гово-
рили, что она - "комсо-
молка, спортсменка и
просто красавица", я
бы перефразировала
по отношению к Гали-
не так: "Поэтесса, пи-
сательница и просто
красавица, а еще -
светлая Душа!", - что
было встречено бурн-
ыми аплодисментами
всего зала!

Молчу, считаю, что в "сухом остатке":
и дом имею, и любовь, и славу,
детей, друзей и счёт приличный в банке…
Но ничего ведь не даётся даром!

Что ждёт меня - нужда иль полный крах,
болезнь нежданная,  ведь всякое бывает…
Жизнь взвешивает на своих весах -
одно дает, другое забирает!

Когда ж взойду на холм Голгофы я? -
Судьба над чаркой тихо усмехнется.
За что ко мне щедра ты, Жизнь моя?
Платить какую цену мне придётся?!

***
ЧРЕЗ ДЕВЯТЬ ЗИМ прошла, когда за ветром

я скиталась,
и девять разных слухов о твоих изменах

знала,
и девятью глотками страсти жгучей

обжигалась,
тебя, сквозь девять гор, лишь на десятой повс-
тречала.

За девять райских жизней во садах
благоуханных

молить не стану Бога, пусть всё будет очень
просто:

любить друг друга будем долго,
неустанно,

пускай не девять жизней…но так лет
до девяноста!

РЕКЛАМА

Ты, сердце, - магазин товаров уценённых.
Я обещанья продаю в развес, "на килограмм",
поштучно - памяти товар, как  груз никчемный,
а слов заветных взвешу я "на грамм".

Мой старый свитер для души отдам задаром,
и "скороходы" подберу для ног-предателей,
для лжи - лопату, а для чувств метёлок - валом,
душонкам мелочным - интрижку "от приятелей".

Под низеньким прилавком (для друзей
хороших) -

мечты прекрасные, весёлые истории,
и иглы - чтоб заштопать раны не заросшие,
бальзам для глаз, чтоб как-то успокоились.

Продам, сменяю, подарю - как больше
нравится,

тревоги и бессонницу - куда же деться…
Возьмите всё, пусть только воздух мне

останется,
и моё новенькое рыцарское сердце!
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12. БУДНИ

В столице ко Дню города
завершится реконструкция
53 "народных парков". Об
этом заявил  мэр Москвы
Сергей Собянин во время ос-
мотра работ по созданию
"Парка 70-летия Победы". В
Парке 70-летия Победы бу-
дут организованы спортив-
ные площадки, места для дет-
ского досуга, будут выса-
жены деревья и кустарники.
В парке появится дорожка
для велосипедистов, а так-
же пешеходная аллея.

Центральным объектом
парка станет амфитеатр,
представляющий собой круг-
лую открытую площадку с
трибунами для танцев и про-
ведения культурных и общес-
твенных мероприятий. На-
помним, что парк находится
в районе Новые Черемушки.

"Мы помимо этого парка
еще делаем 53 парка в этом

Петербургский нейрохи-
рург Евгений Кондаков,
доктор медицинских наук и
обладатель Госпремии РФ,
вот уже много лет днем он
оперирует пациентов, изу-
чает науку в НИИ им. По-
ленова, а вечером создает
необычные коллажи, сооб-
щает "АиФ". В картины ней-
рохирурга попадают чере-
па, медицинские зажимы,
ключи, сковородки и даже
велосипедные колеса. Нес-
колько лет назад он раз-
бирал чердак своего дома
и заметил, что множество
разнообразных вещей ле-
жат там без дела. Конда-
ков присмотрелся к ним и
увидел: если соединить
вместе привычные пред-
меты, эти вещи приобретут
совершенно другой смысл.
Нейрохирург стал созда-
вать коллажи из несочета-
емых на первых взгляд ве-
щей: велосипедное колесо
соединил с вязаным шар-
фом, старые диски - с пи-

Â Êóíãóðå æåíèëñÿ ×åëîâåê-ïàóê
Его невестой стала девушка в маске паучихи. Необычное

торжество вызвало большой ажиотаж в городе, многие фо-
тографировали необычную парочку, гулявшую по центру на-
селенного пункта, автомобилисты сигналили им.

Женихом оказался известный в Кунгуре танцор Евгений
Новожилов, личность своей супруги он тщательно скрыва-
ет. Евгений рассказал "АиФ-Прикамье" о том, как родилась
идея устроить "паучью" свадьбу: "Я человек креативный,
обожаю что-то необычное привносить в жизнь. Как танцор
я выступаю иногда в костюме Человека-паука. Моя жена
увидела фото в костюме и просто предложила идею, но не
ожидала от меня, что я загорюсь желанием реализовать
ее. Супруга - тоже творческий человек, проводит свадьбы
и юбилеи, поэтому решилась на такой шаг. Сам образ по-
пулярен, особенно среди детей, вот мы и остановились
именно на пауке! А вообще, он для меня не любимый су-
пергерой, но и в то же время я его уважаю".

Дорожная авария с
участием трех люксовых
иномарок произошла
накануне вечером в
Московском районе Се-
верной столицы, сооб-
щают очевидцы в груп-
пе "ДТП и ЧП Санкт-Пе-
тербург". На пересече-
нии Кузнецовской улицы
и Московского проспек-
та столкнулись три ав-
томобиля Porsche Cay-
enne. Очевидцы назвали
ситуацию "комичной до
неприличия". В дорож-
ной аварии никто не
пострадал.

Мастер спорта междуна-
родного класса Инна Жда-
нова прославляет Тулу на
бойцовском ринге уже боль-
ше 10 лет. В этом году она
стала чемпионкой мира. Не-
давно Инне Ждановой, при-
судили премию "Золотые
перчатки". Девушка впечат-
лила любителей единоборств
и журналистов не только
своими спортивными дости-
жениями, но и выдающими-
ся внешними данными. За-
нимается спортом она с
шести лет. Вспоминает: в 14
лет, когда ездила на первен-
ство России, проигрывала,
шёл третий бой, выдохлась,
а тренер кричит: "Пешком до
Тулы пойдёшь!" До сих пор
помнит, сразу же силы поя-
вились, и она выиграла. Все
были в шоке.

Рукопашный бой в тульс-
ком регионе продвигается
семимильными шагами. Это
связано  с финансовыми
вложениями. Федерация ру-
копашного боя хорошо ра-

Ñîáÿíèí: êî Äíþ ãîðîäà â Ìîñêâå
ïîÿâèòñÿ 53 íîâûõ "íàðîäíûõ ïàðêà"

году. Больше 20 уже готово.
Так что ко Дню города мы
сдадим 53 парка все", - ска-
зал мэр во время общения
с ветеранами окружного со-
вета ветеранов ЮЗАО. По
словам Собянина, к настоя-
щему моменту реконструкци-

онные работы закончены в
более 20 парках. Програм-
ма "Народный парк"  предус-
матривает благоустройство
зеленых территорий в шаго-
вой доступности от жилых
кварталов. Проект начал ре-
ализовываться  в 2013 году.

Работа "Кругом одни козлы" создана из рогов и черепов.

Êàðòèíû íåéðîõèðóðãà èç ÷åðäà÷íîãî õëàìà
лами, часы - с грифом ги-
тары и счётами. Для своих
картин автор использует
медицинские инструменты,
зажигалки, ручки, бутылки,
визитки, кухонную утварь и
многое другое. Например,
в коллаже "Прокат золото-
го времени" скалка раска-
тывает не тесто, а золотые
часики. Работа "Дефолт"
состоит из перевязанных

траурной ленточкой счет, из
которых вылезает покрытая
монетами рука, показыва-
ющая "фигу". "Спальный ра-
йон" создан из двух пере-
вернутых картонных контей-
неров, а "Клубок мнений" -
из нескольких десятков
старых очков, соединенных
в виде шара. "Три грации"
оказались изогнутыми тер-
ками, а "Ночные бабочки" -

набором заколок, украше-
ний и шпилек. "Утреннюю
неизбежность" автор изоб-
ражает в виде нагромож-
дения бритвенных станков,
а "Головоломки" - в виде че-
репов, окруженных меди-
цинскими зажимами. Рабо-
та, выполненная из распо-
ложенных по кругу черепов
и рогов животных, так и
называется - "Кругом одни
козлы". Сейчас у Кондако-
ва около ста коллажей. Точ-
ное количество неизвестно

даже самому автору: мно-
гие работы он дарит дру-
зьям и коллегам. "В нашем
институте Евгений Никола-
евич известен как прек-
расный доктор и исследо-
ватель, - рассказал дирек-
тор НИИ им. Поленова
Игорь Яковенко. - Я не
очень большой специалист
в искусстве, но его колла-
жи мне очень нравятся. Его
картины заставляют заду-
маться, а ирония всегда к
месту".

Ðóêîïàøíûé áîé - ñïîðò æ¸ñòêèé
ботает: появляются спон-
соры, находятся деньги,
чтобы мы могли ездить на
соревнования. Раньше из-за
отсутствия средств приходи-
лось выбирать среди многих
талантливых ребят тех, кто
поедет на соревнования.
Возможно, такие условия
диктует современная жизнь
и общество, но факт ос-
таётся фактом - девочек ин-

тересует бой. Кстати, мно-
гие из них очень упёртые и
сильнее мальчишек. А ещё в
бою девочки злее.

Как считает Инна, дело не
в том, чтобы сделать из каж-
дого ребёнка чемпиона.
Просто детям необходимо
уделять внимание, вместе с
ними искать то, что им по
душе. Предоставить выбор -
спорт, музыка, рисование.

Или хотя бы делать с ними
зарядку. Спорт даёт здоро-
вье, выдержку, целеуст-
ремлённость, выносливость
и волю. На тренировках как
нигде ты понимаешь, что
должен всего сам добивать-
ся, если хочешь чего-то дос-
тичь, должен работать над
собой, трудиться и застав-
лять себя. Даже если чело-
век не стал выдающимся
спортсменом, спорт ему в
учёбе, карьере, семейной
жизни поможет.

Страницу подготовила
Светлана  Тютюнджиева
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13. ТЕНИ ПРОШЛОГО

На прошлой неделе был
сделан шаг к разгадке од-
ной из самых больших тайн
в истории государства Рос-
сийского. Друг Пушкина,
князь Вяземский, когда-то
назвал Александра I "сфинк-
сом, неразгаданным до гро-
ба". На протяжении двух сто-
летий историки пытаются
выяснить, что же на самом
деле случилось с императо-
ром Александром I. Умер ли
он своей смертью или тай-
но отрекся от престола и
стал монахом в Сибири.

Этой загадке скоро испол-
нится два века. О том, что
Александр I стал нищим
старцем Феодором, ссыла-
ясь на историка Шильдера,
писал еще Лев Толстой. Ес-
ли это так, то значит, смерть
императора в Таганроге 19
ноября 1825 была инсцени-
ровкой. В пользу версии то,
что Александра I хоронили
в закрытом гробу в Петро-
павловском соборе Петер-
бурга, при этом могилу
вскрывали дважды при Алек-
сандре III и большевики в
1919, оба раза свидетели ут-
верждали, что тела импера-
тора там не было.

Президент Русского графо-
логического общества Свет-
лана Семенова выявила
идентичность почерков рос-
сийского императора Алек-
сандра I и святого старца
Феодора Томского. Об этом
она сообщила 22 июля жур-
налистам в Томске.

В 1837 году в Томск прибыл
старец, называвший себя
Феодором Кузьмичем. Сог-
ласно одной из версий, на
самом деле это был импе-
ратор Александр I, который
якобы имитировал свою
смерть в Таганроге и пустил-
ся странствовать по России,
чтобы замолить грехи.

Он вел праведную жизнь,
за которую его начали по-
читать. Последние годы жиз-
ни старец провел в Томске,
где и умер. Могила стала
местом паломничества. В
1995 году были обретены мо-
щи святого праведного стар-
ца Феодора Кузьмича Си-
бирского (Томского), став-
шие одной из святынь Томс-
ка.

"Мне отдали рукопись
Александра I, которому было
45 лет, и рукопись, которая,
как я уже теперь знаю, при-
надлежала Феодору Кузьми-
чу. Я увидела как графолог
необычность почерка, нео-
бычную связь между психо-
логическими качествами,
свойствами личности и гра-
фикой написания", - расска-
зала Семенова, отметив, что
поначалу не знала, кому при-
надлежат письма.

По ее словам, исследовав
малозаметные признаки пи-
сьма и психологические ка-
чества их авторов, она приш-
ла к выводу, что, с большой
долей вероятности, "это был
один и тот же человек", пе-
редает ТАСС. "Единственная
разница - в рукописи стар-
ца. В 82 года он весь пере-
местился в духовный мир. То
есть в почерке появилась ар-
кообразность, круглость по-
черка была направлена. Но
доминанты есть, такие доми-
нанты были во всех рукопи-
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сях", - подчеркнула графолог.
Профессор парижского

Института восточных языков
и цивилизаций - исследова-
тель жизни Александра I док-
тор истории Андрей Рачинс-
кий рассказал журналистам,
что на связь императора и
старца указывает множест-
во других косвенных приз-
наков, помимо схожести по-
черков. Например, гравюра,
изображающая томского
старца, висела в кабинете
императора Александра III
наряду с портретами его ко-
ронованных предков.

Также он отметил, что Ели-
завета Алексеевна - супруга
Александра I - не провожа-
ла усопшего после смерти в
Таганроге, а поехала в Пе-
тербург, но не доехала до
столицы и умерла в городе
Белев. По его словам, счи-
тается, что она инсцениро-
вала смерть, как и импера-
тор, и жила в монастыре под
именем Веры Молчальницы.
"То есть это косвенное до-
казательство того, что меж-
ду супругами был договор",
- считает ученый.

Впрочем, о том, что руко-
писи императора и записки
старца написаны одним че-
ловеком однажды уже было
подтверждено, еще 1988 го-
ду экспертизу провел кри-
миналист-почерковед Юдни-
ков из Сибирской научно-ис-
следовательской лаборато-

рии Министерства юстиции
РСФСР. Но в те годы инте-
рес к его изысканиям проя-
вили только в узких кругах
ученых-историков.

"Среди причин, толкнувших
Александра на путь святого
мученика чаще всего исто-
рики называют муки совес-
ти. В ночь на 12 марта 1801
года был убит заговорщика-
ми император Павел. Его
сыновья Александр и Конс-
тантин находились там же в
Михайловском замке, под
домашним арестом. Много-
численные источники гово-
рят о том, что они знали о
заговоре, но предполагали,
что речь идет лишь о беск-
ровной смене власти. О
смерти отца - императора,
Александру сообщил во-
енный губернатор Петербур-
га Петр Пален", - рассказал
историк Олег Будницкий.

В последние годы жизни
нередко говорил о намере-
нии отречься от престола и
"удалиться от мира", что пос-
ле его неожиданной смерти
от брюшного тифа в Таган-
роге породило легенду о
"старце Феодоре Кузьмиче".
Согласно этой легенде, в Та-
ганроге умер и был затем по-
хоронен не Александр, а его
двойник, в то время как царь
еще долго жил старцем-от-
шельником в Сибири и умер
в Томске в 1864 году.

В Томске в эти дни прохо-

дит первый международный
форум, посвященный личнос-
ти императора Александра I.
Он приурочен к 190-летию
кончины царя, 20-летию об-
ретения мощей святого стар-
ца Феодора Томского и зат-
рагивает одну из самых за-
гадочных страниц русской
истории: возможность тож-
дества императора и стар-
ца. Инициатор проекта - том-
ское отделение Русского ге-

ографического общества. В
перспективе оно планирует
создать межрегиональный
туристический маршрут Ека-
теринбург - Тюмень - Крас-
ноярск - Томск по местам
странствий Феодора Томско-
го "10 000 дней Царского Пу-
ти".

Известный писатель Эд-
вард Радзинский заявил, что
вскрытие гроба императора
Александра I поможет
ученым поставить точку в
споре о том, как умер импе-
ратор.

По словам Радзинского,
для эксгумации достаточно
будет решения властей. "Для
того, чтобы раз и навсегда
выяснить, что в этой теории
правда, а что - ложь, доста-
точно вскрыть гроб, в кото-
ром похоронен император,
и провести ДНК-анализ, -
высказал свое мнение в эфи-
ре радио "Комсомольская
правда" известный писатель,
историк и драматург.

Сенсационное заявление,
сделанное ведущими учены-
ми-графологами, вновь взбу-
доражило научную общест-
венность. Дискуссии о лич-
ности святого Федора Томс-
кого среди ученых идут на
протяжении нескольких де-
сятилетий. Подозрения, что
старец-праведник на самом
деле был государем, возник-
ли еще при его жизни. Вер-
дикт графологов стал еще

одним весомым доводом в
пользу этой версии. Ученые
также заявили и о полном
совпадении между почерка-
ми супруги Александра I Ели-
заветы Алексеевны и мона-
хини Веры Молчальницы.

Интересно по этому пово-
ду и мнение литературове-
да, кандидата филологичес-
ких наук, автора биографии
Александра I Александра Ар-
хангельского. "В истории мо-
жет быть все. Мог Александр
Первый "просто" умереть в
Таганроге? Конечно. Мог
сбежать со своего царского
места, не отрекшись, бро-
сить империю на произвол
судьбы, сделать сомнитель-
ными все последующие во-
царения? Технически - да. То-
лько в таком случае это вто-
рое в его жизни - после мол-
чаливого согласие на устра-
нение отца - преступление.
Цари не бродяги, а полити-
ка не литература", - пишет
он. По его мнению Алек-
сандр I наверное мог - (ес-
ли сбежал) стать старцем
Феодором Кузьмичом. Но
надо работать с фактами, от-
деляя их от интерпретаций.
Есть такая формула Леопо-
льда Ранке: цель историка
понимать, как оно, собствен-
но, было. Архангельский на-
поминает, что Феодор Кузь-
мич на сегодняшний день
местночтимый святой, а об-
щероссийской канонизации
не было.

Интерес историков к фигу-
ре Александра I не стоит от-
носить к сугубо профессио-
нальному. Императора часто
называли болевой точкой
российской исторической па-
мяти. Слишком двойственной
была его личность. Победа
над Наполеоном, расшире-
ние границ государства, на-
чало либеральных реформ с
одной стороны, с другой - от-
цеубийство, закручивание га-
ек, создание аракчеевщины
и при всем этом политичес-
кая мягкотелость.

"Исходя только из мнения
графологов утверждать, что
Александр I и старец Фео-
дор - это одно лицо - я бы
не стал. Почерки могут быть
подделаны, сами бумаги мо-
гут быть подделаны, может
быть интерес графологов к от-
крытию такого рода связаны
просто с самопиаром, все
что угодно может быть, но мо-
жет быть и правда. Истори-
ки могут полагаться на эти
данные, как на одно из нап-
равлений исследований, но
решающим доказательством
это быть не может", - счита-
ет российский журналист и
историк Николай Сванидзе.



31 июля - 6 августа 2015

14. ВЗГЛЯД

В Риге, в концертном за-
ле Дзинтари гостил Влади-
мир Владимирович Познер.
И несмотря на однообраз-
ные вопросы зрителей, ве-
чер был приятным, а мы
постарались подобрать для
вас самое интересное.

Конечно, говорили о жур-
налистике.

"Я не знаю, есть ли жур-
налистика в Латвии, но в
России это явление, как
профессия, как четвертая
власть, долг которой гово-
рить о том, что не в поряд-
ке - почти исчезло. Журна-
листика не может быть ни
"за", ни "против", она не мо-
жет быть проправительст-
венной, не может быть оп-
позиционной - это уже про-
паганда. И вот вам пример.

Много лет тому назад,
после того, как убили Джо-
на Кеннеди, президентом
США стал Линдон Джонсон,
при котором новый виток
развития получила война
во Вьетнаме. В частности
было объявлено и показа-
но в газетах, что северо-
вьетнамские торпедные ка-
тера напали на американс-
кий корабль. "Терпеть такое
безобразие совершенно не-
возможно, - заявили США,
- поэтому теперь будем
бомбить не только Южный
Вьетнам, но и Северный". А
ведь действительно! На ко-
рабли-то напали!

Но один мой знакомый,
работая в секретных архи-
вах, наткнулся на доку-
менты Пентагона. Из ко-
торых выходило, что ника-
кого торпедного катера не
было вообще, и вся ситуа-
ция была придумана, чтобы
начать военные действия на
территории всего Вьетнама.
Он эти бумаги украл и при-
нес в газету The New York
Times.

Кража документов, да
еще гостайны, грозила тю-
ремным сроком. Но он при-
нес эти бумаги в газету и
отдал редакции факты. На-
до понимать, что газета The
New York Times - самая ува-
жаемая в США и одна из
самых авторитетных в ми-
ре. Как быть редактору? Ес-
ли публиковать, значит на
весь мир сказать: "Прези-
дент Америки наврал свое-
му народу для того, чтобы
начать войну против
страны, которая ему ниче-
го не сделала". Это удар по
стране? Пожалуй! Это удар
по президенту? Да уж ко-
нечно! И как должен пос-
тупить журналист в этом
случае? Газета решила, что
у нее выхода нет - она обя-
зана сообщить об этом ми-
ру. И напечатала доку-
менты.

Сами понимаете, к чему
это привело. Джонсон от-
казался баллотироваться
на второй срок, а очень
скоро закончилась и сама
война. Но вы же понимае-
те, насколько сложным и
тяжелым было решение ре-
дакции? Но это и есть нас-
тоящая журналистика!"

После чего Владимир
Владимирович Познер рас-
сказал старую историю о
том, как журналист в каби-
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нете министра обороны ви-
дит секретные документы,
говорящие о том, что одна
страна собирается начать
войну с другой. Какие дей-
ствия акулы пера можно
считать верными? Пра-
вильный ответ: публикация
подобной секретной инфор-
мации. А как сам Владимир
Познер, заметь он на сто-
ле президента подобные
документы, поступил бы?
"Очень простой вопрос! Ра-
ньше я бы колебался - вол-
новался бы за безопас-
ность семьи. Но сейчас
прямо бы поинтересовался:
"А что это у вас тут за до-
кументы лежат, а?" Но так
как Владимир Путин отка-
зывает мне в интервью уже
третий раз, то я не могу
оказаться в такой ситуа-
ции."

- В Декларации незави-
симости США от 4 июля
1776 года сказано, что
"все люди сотворены рав-

ными и все они одарены
своими правами". Почему
же Америка так ведет се-
бя по отношению к другим
государствам?"

- Вы считаете, что он
имел в виду только амери-
канцев и поэтому они так
плохо себя ведут? Нет, То-
мас Джефферсон, автор
Декларации, имел в виду
всех людей. А что касается
поведения американцев се-
годня, то Джефферсон, на
самом деле, к такому рас-
кладу не имел никакого от-
ношения.

- Когда закроют Рос-
сию?

- Закроют это как?! Ког-
да запретят въезд и выезд?!
Полагаю, что этого не про-
изойдет никогда.

- Мне 13 лет, какой со-
вет вы могли бы дать мо-
им сверстникам на буду-
щее?

- Никакого совета не мо-
гу дать. Но могу попросить.
Не верьте никому и никог-
да на слово, пока вы сами
все не проверите. Особен-
но политикам! Просто ду-
майте. Думайте и читайте!

- Несерьезный вопрос!
Как вы относитесь к абб-
ревиатуре "ВВП"?

- (Смеется) Зависит от то-

го, о ком речь!
- Почему вы "за" разви-

тие отношений с Китаем?
- А кто вам сказал, что я

"за"?! Я просто полагаю, что
это неизбежно, потому что
игнорировать Китай невоз-
можно. И вообще отноше-
ния лучше всегда разви-
вать, чем не развивать. Но
это надо делать с умом и
понимать, какие последст-
вия могут быть.

- Уважаемый Владимир,
вы сравниваете свою про-
фессию со спортом…

- Я?! Вообще-то я гово-
рил о врачах. А к спорту я
имею лишь одно отношение
- играю в теннис. И срав-
нивать спорт и журналис-
тику невозможно, потому
что в спорте никакой объ-
ективности быть не может
- выиграть надо любой це-
ной!

- Я вам сейчас зачитаю
три заголовка с "Россия
24" "Украинские школьни-

ки согревают солдат кро-
вью российских младен-
цев"… У меня скрин-шоты,
если что. "Каратели отор-
вали ногу столетней жите-
льнице Донецка". "Украин-
ская армия отметила про-
фессиональный праздник
убийством жителей До-
нецка". Вот скажите, вы
там поближе будете к Пер-
вому каналу, эти журна-
листы, которые там рабо-
тают, они на самом деле
верят в этот бред?

- Вот тут из зала вам кто-
то крикнул: "Молодец!". А в
чем молодцовость? Вы за-
дали совершенно оче-
видный вопрос. Что вы хо-
тите от меня услышать? Что
это невозможно? Что это
жуткая, темная, страшная
пропаганда? Вас устроит
такой ответ? Только это
есть не только на Первом
канале, но и на Украине.
Или вы думали, что я нач-
ну оправдывать Первый ка-
нал? Тем более, что это да-
же не Первый канал. Но это
неважно. Это безобразие!
Б Е З О Б Р А З И Е.

- Что вы думаете по по-
воду цели пропаганды в
Америке и в Европе сек-
суальных меньшинств?

- Ну и? Какая пропаган-

да? Что вы имеете в виду?
- Раньше никто не зак-

лючал браки между муж-
чиной и мужчиной, напри-
мер. А последние лет 5-7
это активно пропаганди-
руется.

- Когда я жил в Америке
мне неоднократно били
морду за то, что я говорил:
"Чернокожие такие же, как
белые". Полагаю, если бы
я говорил об этом больше,
а потом бы нашлись еди-
номышленники, то кто-ни-
будь, наверняка, сказал:
"Да это же пропаганда
черных! Ох, неспроста
это!". Так что все это глу-
пости! Нет никакой пропа-
ганды. Ну женятся - так
пусть женятся. Вам-то что?
Обещаю, что я не женюсь
на мужчине! Вот не тянет!
Ну ходят парадом - прой-
дите мимо! Как они могут
навредит яркими флагами?
У вас фашисты парадом хо-
дят, вас ЭТО не волнует?

- У кого
бы вы хоте-
ли взять
интервью?

-  Живых
или умер-
ших? В лю-
бом случае,
у Леонардо
да Винчи.

- Сколько
нужно вре-
мени муж-
чине, что-
бы он по-
нял: эта
женщина -
его жена?

- (Смеет-
ся): Ну мне
понадоби-
лось лет 70
с неболь-
шим.

- Что бы
вы сказали
Богу, если
бы встре-

тились с ним?
- Я читал Библию. И чи-

тал ее очень внимательно.
Да, я неверующий, но я не
хочу задеть чьих-то чувств,
но Богу я бы сказал: "Как
тебе не стыдно?". Потому
что в Библии написано: "Ни
один волос не падет c тво-
ей головы без Его ведома".
Значит, все с Его ведома?
Когда пятилетний ребенок
болеет раком - это с Его
ведома?! Когда цунами уно-
сит жизни 20 000 человек,
в том числе новорож-
денных, - это с Его ведо-
ма?! А Холокост? Тоже с Его
ведома?

- Некто Джон Перкинс в
своей книге "Исповедь
экономического убийцы"
рассказал о том, что в

США существует некая
закрытая организация,
цель которой навязывать
другим странам самые
разные проекты-ловушки
и давать огромные займы
якобы под развитие. Фак-
тически же США вгоняют
другие страны в долговую
яму и лишают суверените-
та. Скажите, вы верите, что
такой расклад - реален?
Или такая теория всемир-
ного заговора - полная
ерунда?

- Надо просто понять
(нравится или нет), что у
американцев есть такое
ощущение, что они Богом
избранная нация. Они в это
искренне верят! И считают:
то, что есть у них - должно
быть у всех. Потому что луч-
ше этого нет! У них просто
есть такое убеждение. Поэ-
тому, когда американцы
экспортируют что-то, то
они, как католические про-
поведники, верят, что несут
в мир только хорошее. Аме-
рика, конечно, защищает
свои интересы, как и лю-
бая страна. Но разговорам
о заговоре и таинственных
организациях - не верьте!

- Пруст был гомосексу-
алистом?

- (Смеется) Да-а-а. А еще
Чайковский. И еще много
кто. Например, Оскар
Уайльд. И что?

- Он сошел с ума в кон-
це жизни.

- (Смеется) А вы думаете,
что эти две вещи как-то
связаны?! Я вот знаю не го-
мосексуалистов, которые
тоже сошли с ума.

- Я родился на Украине,
но с пяти лет живу в Лат-
вии. И постоянно возника-
ет - "Я здесь дома или в
гостях?" Возможно, вы
испытываете что-то похо-
жее, живя в нескольких
странах?

- Да, конечно! Я нигде не
дома до конца. Больше все-
го дома я в Нью-Йорке, во
Франции и в моей кварти-
ре в Москве. (Смеется). И
потом, что такое "дом"? Это
же выражение лиц прохо-
жих, жестикуляция, как
улыбаются люди и что они
едят. Когда ты вдруг осоз-
наешь: "О, это мое!". И я
думаю, что вы здесь - не
дома. И никогда не будете.
Более того, если вы верне-
тесь на Украину, то и там
вы будете не совсем дома.
Это очень трудная вещь. С
одной стороны обогащает,
но с другой стороны всег-
да есть немного тоски, ко-
торая время от времени да-
ет о себе знать.

А вам всем желаю удачи
и веры в себя!

Владимир Познер не поддерживает введение долж-
ности омбудсмена по СМИ в России. По его словам,
это приведёт к ещё большим ограничениям в прессе и
на ТВ, передает "Русская Служба Новостей".

"Это ещё одна попытка ограничить СМИ. Они и сей-
час подвергаются большому давлению. Видимо, тем,
кто поддерживают эту идею, кажется, что СМИ слиш-
ком свободные. Я к этой идею отношусь резко и сугу-
бо отрицательно. Это всё приводит к одному и тому
же - к сужению коридора, в котором работает журна-
лист. Получится, что журналист даже не сможет рас-
ставить руки, потому что будет находиться между
двумя стенами, которые его зажимают".
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Особые службы прошли 28
июля по всей России. Пер-
вые божественные литургии
прошли утром в храмах Вла-
дивостока, состоялись мо-
лебны. А в полдень по мест-
ному времени город присо-
единился к колокольной ак-
ции. Волна перезвонов объ-
единила тысячи храмов по
всему миру. Она началась на
Камчатке, дошла до Москвы,
Киева и продолжилась в хра-
мах Европы и США.

Центром торжеств, стала
Москва. В столице Патриарх
Московский и всея Руси Ки-
рилл совершил Божествен-
ную литургию в храме Хрис-
та Спасителя. В богослуже-
нии приняли участие предс-
тавители всех 15 правос-
лавных церквей мира.

В Крыму состоялось мас-
совое крещение детей и
взрослых в водах Черного
моря. В Севастополе прошел
крестный ход. На площади
перед Свято-Владимирском
собором в Херсонесе, где в

Îòêðûëñÿ ôåñòèâàëü ñëàâÿíñêîãî
èñêóññòâà "Ðóññêîå ïîëå"

26 июля 2015 года Святейший Патриарх Московский и
всея Руси Кирилл принял участие в IV Межрегиональном
фестивале славянского искусства "Русское поле", орга-
низованном на территории дворцово-паркового ансамб-
ля "Царицыно" в Москве.

В этом году фестиваль посвящен 1000-летию престав-
ления святого равноапостольного князя Владимира. В
Царицыно Предстоятеля Русской Православной Церкви
встречал мэр города Москвы С.С. Собянин.

Святейший Патриарх Кирилл и С.С. Собянин перешли
на площадку перед новосооруженным деревянным обы-
денным храмом в честь равноапостольного князя Влади-
мира. От Крестителя Руси ведется традиция русского хра-
мового зодчества, в том числе "обыденных" храмов, воз-
водившихся всем миром, - первая такая церковь была
построена "об един день" по обету в честь чудесного
спасения князя и его дружины от печенегов. Было со-
вершено славление святому равноапостольному князю
Владимиру, после чего Святейший Патриарх Кирилл ок-
ропил храм святой водой.

Из выступления на открытии фестиваля славянского
искусства "Русское поле", 26 июля 2015 года

27 июля 2015 года, в канун
дня памяти святого равноа-
постольного князя Владими-
ра, 1000-летие блаженной
кончины которого отмечает-
ся в этом году, предстоятель
Украинской Православной
Церкви Блаженнейший мит-
рополит Киевский и всея Ук-
раины Онуфрий возглавил
праздничный молебен у па-
мятника Крестителю Руси на
Владимирской горке в горо-
де Киеве. Вместе с Блажен-
нейшим митрополитом Онуф-
рием за богослужением мо-
лились представители По-
местных Православных Цер-
квей: митрополит Ловчанский
Гавриил (Болгарская Правос-
лавная Церковь), архиепис-
коп Бероунский Иоаким
(Православная Церковь Чеш-
ских земель и Словакии),
митрополит Клужский Андрей
(Румынская Православная
Церковь), архиепископ Люб-
линский и Холмский Авель
(Польская Православная
Церковь); епископат, а так-
же духовенство всех епархий
Украинской Православной
Церкви. По завершению мо-
лебна митрополит Онуфрий
с епископатом и духовенст-
вом возглавил крестный ход
со святынями в Успенскую
Киево-Печерскую лавру. В
крестном ходу приняли учас-
тие более 20 тысяч правос-
лавных верующих УПЦ со
всей Украины.

Приветствуя украинскую

Ïðàâîñëàâíûé ìèð îòìåòèë äåíü
ïàìÿòè Ñâÿòîãî êíÿçÿ Âëàäèìèðà

988 году князь Владимир
крестился, был совершен
всенародный молебен.

В канун праздника, 27 ию-
ля, состоялась встреча Свя-
тейшего Патриарха Кирилла
с делегациями Поместных
Православных Церквей,
прибывшими на празднова-
ние в честь равноапостоль-
ного князя Владимира. От

Болгарской Православной
Церкви на встрече присутст-
вовали: митрополит Видинс-
кий Дометиан, представитель
Патриарха Болгарского при
Патриархе Московском и
всея Руси архимандрит Фе-
октист (Димитров), протосин-
гел Видинской митрополии
архимандрит Анфим (Манои-
лов) и PR Юлия Таран.

Â Êèåâå ñîñòîÿëñÿ êðåñòíûé õîä âåðóþùèõ ÓÏÖ ÌÏ

В ночь на воскресе-
нье 26 июля в Киеве не-
известные дважды вы-
стрелили в голову нас-
тоятелю еще не постро-
енного храма Велико-
мученицы Татьяны Обо-
лонского благочиния.
Отмечается, что на свя-
щенника напали около
20:00 на проспекте Ге-
роев Сталинграда, у по-
дъезда дома, где он
проживал,  сообщила
пресс-служба Украинс-
кой православной цер-
кви. 29 июля иерей Ро-

паству, Блаженнейший вла-
дыка отметил, что Крести-
тель Руси "положил начало
новой страницы в истории
нашего народа". "Пусть по
молитвам святого великого
князя Владимира Господь
хранит нашу Украинскую
землю, наш народ", - сказал
Предстоятель Украинской
Православной Церкви.

Как сообщил Центр инфор-
мации УПЦ, заместитель ру-
ководителя Отдела внешних
связей УПЦ МП протоиерей
Николай Данилевич отметил,
что верующие прошли от
Владимирской горки в Кие-
во-Печерскую лавру.

"Крестный ход - значимое
событие, ведь в нем прини-
мают участие около 20 тысяч
верующих киевлян и палом-
ников из разных уголков Ук-
раины. Очень важно, что лю-

ди, которые проживают в
разных регионах Украины,
увидели в этом крестном хо-
де друг друга, вместе молят-
ся за мир и единство в на-
шей стране", - отметил Да-
нилевич.

На Владимирской горке
возле памятника святому
равноапостольному князю
Владимиру Великому состо-
ялась встреча 8-ми чудот-
ворных икон Божьей Мате-
ри, которые были привезены
из разных регионов Украины.
После прибытия в Киево-Пе-
черскую лавру на площади
перед Успенским собором
началось всенощное бдение,
во время которого иконы
были доступны для поклоне-
ния. 28 июля в 09.00 в Кие-
во-Печерской лавре состоя-
лась праздничная Божест-
венная литургия.

"Князь Владимир, будучи язычником, был кровавым кня-
зем. Он объединял людей не словом, не убеждением, а
огнем и мечом. У него был огромный гарем, он делал
несчастными сотни женщин. Он не чувствовал никаких
моральных ограничений. Как язычник он считал, что мо-
жет делать все. И вместе с ним те же беззакония твори-
ла дружина, тогдашняя элита. И поняв, что дальше так
нельзя, что нельзя поклоняться рукотворным идолам, князь
принимает веру, которая открыла грандиозную перспек-
тиву духовного и нравственного развития личности и всего
народа.

Крестившись, Владимир сам почувствовал перемену.
Прекратились кровавые набеги, прекратились разврат и
разгул, прекратилось бесчинство, и Владимир, который
внушал ужас всем - и своим, и чужим - стал образцом
для всего народа, для всех русских людей, и они назва-
ли его Красным Солнышком.

Можете себе представить правителя, которого народ
называет Красным Солнышком? И это был тот самый
человек, который еще недавно убивал и насиловал, но
какая же колоссальная перемена произошла в его душе
и одновременно - в жизни нашего народа!

Благодаря вере, которую мы восприняли, благодаря сис-
теме нравственных ценностей, которые стали нашей сис-
темой ценностей, из разрозненных славянских племен
возникла единая мощная держава - Русь, которая стала
не только важным фактором на мировой арене, но и
местом интенсивного культурного и духовного развития."

Более 1600 человек стали участниками IV Межрегиона-
льного фестиваля славянского искусства "Русское поле".
На фестиваль приехали делегации 38 регионов России.
География фестиваля чрезвычайно обширна: с запада на
восток - от Калининграда до Приморья, с севера на юг -
от Мурманска до Крыма. В числе участников - лучшие
фольклорные ансамбли страны, почетные гости, масте-
ра-ремесленники, мастера джигитовки и другие.

Ðàññòðåëÿííûé â Êèåâå ñâÿùåííèê ñîáèðàëñÿ ñòðîèòü õðàì
ман Николаев скончал-
ся от тяжелых огнест-
рельных ранений.

Пули, которые оста-
лись в черепной короб-
ке, задели жизненно
важные части мозга.

По предварительным
данным преступников
было двое. После на-
падения стрелявшие
скрылись с места
преступления. Меди-
ков и правоохраните-
лей вызвала соседка
настоятеля, которая
нашла его лежащим на

ступеньках дома. Жи-
тели дома от коммен-
тариев категорически
отказываются. Боятся
за свою жизнь. Пра-
воохранители открыли
уголовное производс-
тво по статье намерен-
ное убийство.

"Надеемся, что мили-
ция беспристрастно
разберется и найдет
всех виновных в этом
преступлении, которое
шокировало киевлян",
- говорят в УПЦ.

Роман Николаев - мо-

лодой и активный свя-
щенник, люди его лю-
били - рассказал Вик-
тор Иващук,  протоие-
рей, секретарь Киевс-
кой епархии УПЦ (Ук-
раинской Православ-
ной Церкви). Работал в
храме Косьмы и Демья-
на. Кроме этого, он
создал свою общину и
собирается соорудить
собственную церковь в
Оболонском районе.
Пока на месте будуще-
го храма только сим-
волический крест. К

строительству собира-
лись приступить после
получения всех необхо-
димых документов.

Нападение может
быть связно со строи-
тельством храма Вели-
комученицы Татьяны на
Оболонском массиве:
не всем нравилась
идея его возведения, и
некоторые активисты
выступали против по-
явления храма.
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Кроссворд

4 августа
18:30. Мраморный зал
 Посвящается 1000-ле-

тию преставления святого
равноапостольного князя
Владимира – Крестителя
Руси. Концерт «Символ
веры»: русская духовная
музыка в исполнении Ака-
демического камерного хо-
ра Государственного гео-
логического музея им.

По горизонтали: 1. Количест-
во после переходного периода.
8. Президент, оправдывавшийся
по «делу Моники Левински». 9.
Безоружный борец за мир. 10.
Музыкальный инструмент, на ко-
тором в песне пиликал кузне-
чик. 11. Расплата отца-заочни-
ка. 12. Сказочный эксплуататор
кукол. 18. Матрос-дебютант. 19.
Он, как правило, заморский и
на белом коне. 20. Гроза расхи-
тителя. 21. Французский «поце-
луй», запечатленный в пирож-
ном. 23. Солдатская зажигалка
из сказки Андерсена. 24. Нико-
тиновый огарок. 27. Какой ме-
ханизм рекламировал Архимед,
когда грозился перевернуть всю
Землю? 28. «Забойная» насто-
льная игра. 29. Чепуха, которую
можно нести. 30. Гуляка в голо-
ве шалопая. 31. Женские голов-
ные «навороты». 32. Единица из-
мерения загребанности. 33.
Офисный работяга.

По вертикали: 1. «Челюсти»
зверолова. 2. Литературный ге-
рой, от ума которого одно горе.
3. Палочка-выручалочка для ар-
тиста. 4. Коллективный подрыв
государственного устройства. 5.
Царевна-Несмеяна по своей су-
ти. 6. Болезнь от мороженого.
7. В сериале «Наша Russia» шу-
тят, что в переводе с таджикс-

кого ее название означает «ре-
зиновый город». 12. Квадратик
из солдатиков. 13. Ускорение на
«втором дыхании». 14. Диалог
братков. 15. Плавленый «заку-
сон», отдушина для любителей
выпить в «антисанитарной обс-
тановке». 16. Пещерный обжо-

В. Вернадского Российс-
кой академии наук

6 августа
18:30. Малый зал
 Посвящается 1000-ле-

тию преставления святого
равноапостольного князя
Владимира – Крестителя
Руси

 Интерактивная выстав-
ка и показ документально-
го фильма

Ответ к №29

По горизонтали: 4. Зубоскал. 9. Гоморра. 10. Хоттабыч.
11. Оптовик. 12. Нарколог. 13. Городовой. 17. Самогоно-
варение. 21. Отщепенец. 22. Старость. 23. Ловелас. 24.
Читатель. 25. Геродот. 26. Автостоп.

По вертикали: 1. Компромат. 2. Коловорот. 3. Орнито-
лог. 5. Урожай. 6. Оптика. 7. Кобыла. 8. Лачуга. 12. Но-
вость. 14. Каменотес. 15. Жеребенок. 16. Литератор. 18.
Осечка. 19. Паштет. 20. Портос. 21. Отелло.

Афоризми

ра. 17. Вакцина от компьютер-
ной заразы. 21. Фамилия бело-
го гриба. 22. Беспорочный «фо-
кус» от святой Девы Марии. 24.
Свечной «пенек». 25. Биде с про-
тивоположной струей. 26. «Бед-
ная зверюшка» Алены Свиридо-
вой.

Анекдоты

Деньги - зло.
Не в деньгах счастье.
Кто духом силен - тот и бо-

гат.
И еще 200 способов успо-

коить себя пока не выдали
зарплату.

☺☺☺
Завтра - мифическое мес-

то, где ты бегаешь по утрам,
живешь полной жизнью и ре-
шаешь свои жизненные
проблемы.

☺☺☺
Наткнулся на каком-то сай-

те про имена.
"Имя Надежда заимствова-

но из старославянского язы-
ка. Означает надежду".

Блин! И кто бы мог поду-
мать!

☺☺☺
Я просто обалдел, когда на

высоте 10000 метров в са-
лон самолёта зашли люди со
словами: "Хрусталь Гусёвс-

кий, Люстры, Стопочки, Ста-
каны!"

☺☺☺
Муж приходит домой поз-

дно, жена спит, на столе за-
писка:

"Еда на завтра в холоди-
льнике.

Перед сном ничего не ешь!
Я пересчитала все кот-

леты.
И макароны!"

☺☺☺
Работа - это место, где ты

зарабатываешь... нервный
стресс, нервный тик, голов-
ную боль. А в конце месяца
тебе выдают немного дене-
жек на лечение.

☺☺☺
Мама! Он уходит!!!

- Пусть хлеба купит…
- Мама! Он навсегда ухо-

дит!
- Ну и ладно, значит поу-

жинаем без хлеба.
☺☺☺

Муж на день рождения на-
писал замечательные стихи:
"Как хорошо, когда покой и
тишь. Никто не лезет в душу
острым жалом. Как хорошо
с тобой, когда ты спишь,
свернувшись, как змея под
одеялом."

☺☺☺
Когда кот, понюхав колба-

су, отошел от миски, брезг-
ливо потряс лапой и сказал:
"Мур-ня", - я понял, что в дей-
ствительности по-кошачьи
означает: "мур".

☺☺☺
Дети, не верьте родителям,

когда они говорят: "Вот бу-
дет тебе 18, станешь, кем за-
хочешь".

Мне уже хорошо за 20, а я
до сих пор не Бэтмен.

☺☺☺
Дочь обращается к отцу,

который смотрит футбол.
- Папа, выключи на минут-

ку телевизор, мне надо с то-
бой поговорить.

- Я уберу звук, говори.
- Никак не могу решить, на

какой факультет мединститу-
та мне лучше поступить, на
кардиологический, или на
стоматологический.

- А сколько у человека зу-
бов?

- Тридцать два.
- А сердце одно?
- Одно.
- Счёт 32-1 в пользу сто-

матологического.

Приятного отдыха!!

У женщин всегда две
проблемы: - нечего одеть и
маленький шкаф.

���
Брюки лучше всего идут

женщине тогда, когда они
идут рядом.

���
При правильном подборе

литературы в туалете мож-
но получить довольно неп-
лохое образование!

���
Разлука для любви - что

ветер для огня: слабую она
гасит, а большую раздува-
ет.

���
Девушки не интересуют-

ся тряпками только в том
случае, если эти тряпки -

мужчины.
���

Деньги портят мужчину!
Поэтому рядом с ним всег-
да должна находиться жен-
щина - для снятия порчи!

���
Жизнь грустная, зато зар-

плата смешная.
���

Я работаю у вас на полс-
тавки и поэтому прошу на
меня кричать вполголоса.

���
В споре с круглым дура-

ком и зацепиться-то не за
что.

���
Любовь нечаянно нагря-

нет, когда жену совсем не
ждешь...

���
Жизнь хитра. Когда у Вас

на руках все козыри, она
внезапно решает играть в
шахматы.

���
В знак протеста против

голодовки шахтеров депу-
таты объявили обеденный
перерыв.

���
Законы - как паутина,

сквозь которую крупные
мухи прорываются, а мел-
кие - застряют.

���
Молодость - прекрасное

время, когда нет ни профес-
сии, ни прав, ни денег.

Есть только сексуальная
ориентация.

С.Альтов

Отправляясь в отпуск, не забудьте о ме-
рах предосторожности, это увеличит веро-
ятность вернуться живым.

Уезжая, сообщите родным и близким ад-
рес пункта прибытия. Попрощайтесь на вся-
кий случай с соседями, раздайте долги, на-
деньте все чистое, напишите завещание.

Железная дорога - быстрый и удобный
вид транспорта, но помните, что среди по-
путчиков могут оказаться преступники.

Куда спрятать деньги? В карманы, в ко-
шелек - все равно что самому вручить на-
личность грабителю. Есть надежные вари-
анты. Можно зашить деньги в подкладку
одежды, причем частями и в разных мес-
тах. У вора не хватит терпения два часа
вспарывать вашу подкладку, он рассвире-
пеет, проломит вам голову, зато почти вся
сумма останется вам.

Другой вариант: все деньги вложить в по-
лиэтиленовый пакет, на огне сплавить
концы, чтобы в пакетик не проникла слю-
на. Пакет запихивается в рот, прижимает-
ся к щеке. Сидите и помалкивайте. В край-
нем случае, если воры доберутся до рта,
пакет можно проглотить, тем самым сохра-
нив деньги на случай крайней нужды.

Наивные женщины, как в старые добрые
времена, прячут деньги в бюстгалтер. Ни в
коем случае! Сегодня это место, с которо-
го начинается грабеж.

Некоторые сексуальные мужчины предпо-
читают прятать деньги в трусах, что негиги-

енично, зато вы все время чувствуете себя
при деньгах.

Организуйте в купе круглосуточное дежур-
ство. Часовой должен сидеть за столиком
не сводя глаз с двери, для маскировки дер-
жа в руках стакан чая или бутылочку с за-
жигательной смесью.

Дверь купе по возможности держите зак-
рытой. Прежде чем открыть, спросите:

"Кто там?" Если ответят: "Проводница", поп-
росите просунуть в щель документы.

Скажут: "Водопроводчик", - стреляйте!
Ни на секунду не оставляйте вещи без

присмотра. Даже в туалет рекомендуем хо-
дить с чемоданом. Ежели чемодан настоль-
ко велик, что в туалете помещается либо
он, либо вы, придется оставить чемодан в
купе, но тогда, находясь в туалете, примите
такую позу, чтобы одним глазом видеть ку-
пе с вещами, а вторым глазом - все осталь-
ное.

Неудобства окупятся.
Оказавшись в одном купе, люди, естест-

венно, знакомятся. Ни в коем случае не на-
зывайте свое настоящее имя, фамилию, ад-
рес. Придумайте себе легенду. Например:
я, Иванов Петр Петрович, безработный, без-
домный, шесть раз грабили, поэтому денег
при себе нет, пятый год болен проказой.
При этом чешитесь. Бандиты брезгливы, поэ-
тому отдельное купе вам обеспечено.

Принесенный проводницей чай незамет-
но вылейте под стол, в нем может оказать-
ся снотворное.

(Продолжение следует)
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05.05 "Модный приговор" 06.00 Новости 06.10 Фильм "Котенок" 07.30
Юрий Соломин, Петр Вельяминов в остросюжетном фильме "Сувенир
для прокурора" (12+) 09.05 "Играй, гармонь любимая!" 09.40 "Слово
пастыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Смак" (12+) 10.50
Премьера. "Леонид Якубович. Фигура высшего пилотажа" (12+) 11.45
"Смешарики. Новые приключения" 12.00 Новости (с субтитрами)
12.15 "Идеальный ремонт" 13.25 Павел Кадочников, Людмила
Касаткина в комедии "Медовый месяц" (12+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.10 "Личная жизнь следователя Савельева".
Многосерийный фильм (16+) 18.00 Вечерние новости (c субтитрами)
18.15 "Личная жизнь следователя Савельева". Продолжение (16+)
18.50 "Угадай мелодию" (12+) 19.20 Коллекция Первого канала.
"ДОстояние РЕспублики: Константин Меладзе" 21.00 "Время" 21.20
"Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+) 22.50 "КВН". Премьер-
лига (16+) 00.10 Людмила Гурченко, Станислав Любшин в фильме
"Пять вечеров" 01.55 Валерий Золотухин в фильме "Бумбараш" (12+)
04.05 Георгий Тараторкин, Сергей Юрский, Иннокентий
Смоктуновский, Владимир Высоцкий в фильме "Маленькие трагедии"

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.05 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Дом с лилиями".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 Премьера. "Без свидетелей"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женское"
(16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Жди меня" 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+)
19.55 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Три аккорда" (16+)
23.05 Александр Демьяненко, Наталья Варлей в комедии
"Кавказская пленница, или Новые приключения Шурика" 00.35
Ивар Калныньш, Николай Гринько в фильме "Идущий следом"
(12+) 02.05 Олег Анофриев, Светлана Дружинина, Иван Дмитриев
в комедии "За витриной универмага" (12+) 03.35 Георгий
Тараторкин, Сергей Юрский, Иннокентий Смоктуновский,
Владимир Высоцкий в фильме "Маленькие трагедии"

05.00 Сериал "Золотые парни" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Автомобили" 09.00 Сериал "Бомж" 16+ 10.00 Сериал
"Евлампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 11.00
Худ.фильм "Алиса и букинист" 12+ 13.00 Сериал "Золотые парни"
16+ 14.00 Сериал "Последняя встреча" 16+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Автомобили"
16.00 Сериал "Бомж" 16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое
мнение" 18.00 Сериал "Золотые парни" 16+ 19.00 "Сейчас в мире"
19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Последняя встреча" 16+
21.00 Сериал "Евлампия Романова. Следствие ведёт дилетант"
12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Автомобили" 23.30 Сериал "Последняя
встреча" 16+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал
"Евлампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 02.00
Худ.фильм "Рабэ вумен" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Золотые парни" 16+ 06.00 Мультфильмы 6+
07.45 Худ.фильм "В моей смерти прошу винить Клаву К." 12+
09.00 "Тайм-код" с В.Ленским 10.00 Худ.фильм "Гадюка" 12.00
"В Нью-Йорке с В.Топаллером" 13.00 Худ.фильм "Радости и
печали маленького лорда" 12+ 15.00 Худ.фильм "Башмачник"
16+ 17.00 "Русский акцент" "Клоуны нон грата" 17.30
"Американский ликбез" "Голливуд" 18.00 "Тайм-код" с В.Ленским
19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00 "Открытый
урок с Дмитрием Быковым. Русская литература" ""Мёртвые
души". В поисках 2-го тома" 21.00 Худ.фильм "Радости и печали
маленького лорда" 12+ 23.00 Д/ц "Неизвестная планета"
"Африка: карлики и великаны (2 части)" 00.00 "Открытый урок
с Дмитрием Быковым. Русская литература" ""Мёртвые души".
В поисках 2-го тома" 01.00 Худ.фильм "Гадюка" 03.00 Худ.фильм
"Радости и печали маленького лорда" 12+

05.00 Д/ц "Неизвестная планета" "Африка: карлики и великаны (2
части)" 06.00 "Открытый урок с Дмитрием Быковым. Русская
литература" ""Мёртвые души". В поисках 2-го тома" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.10 Худ.фильм "Ариэль" 12+ 09.30 "Американский
ликбез" "Голливуд" 10.00 Худ.фильм "Ни пуха, ни пера" 12+ 11.30
"Русский акцент" с В.Ленским "Еда с колёс" 12.00 Д/ц "Неизвестная
планета" "Африка: карлики и великаны (2 части)" 13.00 "Открытый
урок с Дмитрием Быковым. Русская литература" ""Мёртвые души".
В поисках 2-го тома" 14.00 Худ.фильм "Реальная сказка" 6+ 16.00
"Открытый урок с Дмитрием Быковым. Русская литература"
"Булгаков. Роман для Сталина" 17.00 "Тайм-код" с В.Ленским 18.00
Д/ц "Неизвестная планета" "Африка: карлики и великаны (2 части)"
19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00 "В Нью-Йорке с
В.Топаллером" 21.00 Худ.фильм "Реальная сказка" 6+ 23.00 "Тайм-
код" с В.Ленским 00.00 "Американский ликбез" "Голливуд" 00.30
"Русский акцент" "Клоуны нон грата" 01.00 Худ.фильм "Реальная
сказка" 6+ 03.00 Худ.фильм "Детство Горького" 0+
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06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал
"Доброе утро" 09.35 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить здоро-
во!" (12+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитра-
ми) 12.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+) 14.25
"Без свидетелей" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10
"Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Прог-
рамма Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть го-
ворят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Дом с
лилиями". Многосерийный фильм (16+) 23.25 "Городские пи-
жоны". Федор Бондарчук, Филипп Янковский, Оксана Фанде-
ра в многосерийном фильме "Чудотворец" (16+) 01.10 "Без
свидетелей" (16+) 01.35 "Наедине со всеми" (16+) 02.25 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.15 "Давай поженим-
ся!" (16+) 04.10 "Мужское / Женское" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 1 августаСуббота, 1 августа

Воскресенье, 2 августа

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Гении и злодеи. Артур Эванс 12.20
Илья Старинов. Личный враг Гитлера 13.10 О
самом главном 14.00 Вести 14.25 Вести-Москва
14.40 Особый случай 15.25 Последний янычар
17.00 Вести 17.10 Вести-Москва 17.30 Вести 18.15
Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 20.00 Вести в 20:00 21.00 В жизни
раз бывает 60! Юбилейный концерт Игоря
Крутого. Часть 1 23.10 Ищу попутчика. Х/ф 00.45
Линия жизни. Василий Мищенко 01.40 Живой
звук 03.15 Гении и злодеи. Артур Эванс 03.45
Особый случай 04.25 Последний янычар

06.10 Фродя. Х/ф 08.00 Вести 08.20 Вести-Москва
08.30 Фродя. Х/ф. Продолжение 09.45 Планета
собак 10.15 Укротители звука 11.00 Вести 11.10
Вести-Москва 11.20 Алексей Косыгин. Ошибка
реформатора 12.10 Вся Россия 12.25 Медовый
месяц. Х/ф 14.00 Вести 14.20 Вести-Москва 14.25
Искатели 15.20 Воспоминания о будущем 16.00
Большая семья. Лариса Малеванная 16.50
Субботний вечер 18.25 Шесть соток счастья. Х/
ф 20.00 Вести в 20:00 20.35 Костоправ. Х/ф 00.10
Белая студия. Михаил Ефремов 00.50 Романтика
романса 01.45 Я его слепила. Х/ф 03.25 Шесть
соток счастья. Х/ф 04.55 Субботний вечер

06.50 Любовь как несчастный случай. Х/ф
09.55 Сам себе режиссер 10.35 Смехопано-
рама Евгения Петросяна 11.00 Вести 11.25
Вести-Москва 12.00 Россия - любовь моя!
Верования и обряды нанайцев 12.25 Утрен-
няя почта 13.10 Кулинарная звезда 14.00 Вес-
ти 14.15 Больше, чем любовь 14.55 Офицеры.
Х/ф 16.30 Новый вызов. Х/ф 20.00 Вести в
20:00 21.00 Клятва Гиппократа. Х/ф 00.35
Отель для Золушки. Х/ф 02.20 Офицеры. Х/
ф 03.55 Смеяться разрешается

Суббота, 1 августа

Пятница, 31 июля (болгарское время)RTR

Понедельник, 3 августа

Вторник, 4 августа

Среда, 5 августа

Четверг, 6 августа

Понедельник, 3 августа

Вторник, 4 августа

Среда, 5 августа

Четверг, 6 августа

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал
"Доброе утро" 09.40 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить
здорово!" (12+) 11.05 "Модный приговор" 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым
(16+) 14.25 Премьера. "Без свидетелей" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине
со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время"
21.35 Сергей Маховиков, Дарья Мороз, Николай Добрынин,
Олеся Судзиловская в многосерийном фильме "Дом с лилиями"
(16+) 23.25 "Городские пижоны". Премьера. Сергей Пускепалис,
Андрей Смоляков в многосерийном фильме "Крестный" 01.10
"Без свидетелей" (16+) 01.35 "Наедине со всеми" (16+) 02.25
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.15 "Давай
поженимся!" (16+) 04.10 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Дом с
лилиями". Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Без свидете-
лей" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское /
Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Дом с лилиями". Много-
серийный фильм (16+) 23.25 "Городские пижоны". Федор Бон-
дарчук, Филипп Янковский, Оксана Фандера в многосерий-
ном фильме "Чудотворец" (16+) 01.10 "Без свидетелей" (16+)
01.35 "Наедине со всеми" (16+) 02.25 "Пусть говорят" с Андре-
ем Малаховым (16+) 03.15 "Давай поженимся!" (16+) 04.10
"Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Дом с
лилиями". Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Без свидетелей"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии Мень-
шовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Да-
вай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем Мала-
ховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Дом с лилиями". Многосе-
рийный фильм (16+) 23.25 "Городские пижоны". Федор Бон-
дарчук, Филипп Янковский, Оксана Фандера в многосерий-
ном фильме "Чудотворец" (16+) 01.10 "Без свидетелей" (16+)
01.35 "Наедине со всеми" (16+) 02.25 "Пусть говорят" с Андре-
ем Малаховым (16+) 03.15 "Давай поженимся!" (16+) 04.10 "Муж-
ское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35 "Конт-
рольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Дом с лилиями".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Без свидетелей" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женское" (16+) 16.55
"Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+)
20.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время"
21.35 "Дом с лилиями". Многосерийный фильм (16+) 23.25 "Го-
родские пижоны". Федор Бондарчук, Филипп Янковский, Окса-
на Фандера в многосерийном фильме "Чудотворец" (16+) 01.10
"Без свидетелей" (16+) 01.35 "Наедине со всеми" (16+) 02.25
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 04.10 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 "Тайм-код" с В.Ленским 06.00 Мультфильмы 6+ 07.10
Худ.фильм "Ариэль" 6+ 08.30 "Американский ликбез" "Аляска"
09.00 Сериал "Бомж"16+ 10.00 "Тайм-код" с В.Ленским 11.00
Худ.фильм "Рабэ вумен" 12+ 12.30 "Русский акцент" "Клоуны
нон грата" 13.00 Сериал "Золотые парни"16+ 14.00 Сериал
"Последняя встреча"16+ 15.00 "Неизвестная планета" 15.30 "Аме-
риканский ликбез" "Аляска" 16.00 Сериал "Бомж"16+ 17.00 "Сей-
час в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Золотые
парни"16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00
Сериал "Последняя встреча"16+ 21.00 Сериал "Евлампия Ро-
манова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 22.00 "Сейчас в ми-
ре" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Аляс-
ка" 23.30 Сериал "Последняя встреча"16+ 00.30 "Неизвестная
планета" 01.00 Сериал "Евлампия Романова. Следствие ведёт
дилетант" 12+ 02.00 Худ.фильм "Гелли и Нок" 12+ 04.00 "Осо-
бое мнение"

05.00 Сериал "Золотые парни"16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Аляска" 09.00 Сериал "Бомж"16+ 10.00 Сериал "Ев-
лампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 11.00
Худ.фильм "Гелли и Нок" 12+ 13.00 Сериал "Золотые парни"16+
14.00 Сериал "Последняя встреча"16+ 15.00 "Неизвестная пла-
нета" 15.30 "Американский ликбез" "Аляска" 16.00 Сериал
"Бомж"16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00
Сериал "Золотые парни"16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Осо-
бое мнение" 20.00 Сериал "Последняя встреча"16+ 21.00 Се-
риал "Евлампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+
22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американ-
ский ликбез" "Аляска" 23.30 Сериал "Последняя встреча"16+
00.30 "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Евлампия Романо-
ва. Следствие ведёт дилетант" 12+ 02.00 Худ.фильм "Ха-би-
ассы" 12+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Золотые парни"16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Аляска" 09.00 Сериал "Бомж"16+ 10.00 Сериал "Ев-
лампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 11.00
Худ.фильм "Ха-би-ассы" 12+ 13.00 Сериал "Золотые парни"16+
14.00 Сериал "Последняя встреча"16+ 15.00 "Неизвестная пла-
нета" 15.30 "Американский ликбез" "Аляска" 16.00 Сериал
"Бомж"16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00
Сериал "Золотые парни"16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Осо-
бое мнение" 20.00 Сериал "Последняя встреча"16+ 21.00 Сери-
ал "Евлампия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 22.00
"Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский
ликбез" "Аляска" 23.30 Сериал "Последняя встреча"16+ 00.30
"Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Евлампия Романова. След-
ствие ведёт дилетант" 12+ 02.00 Худ.фильм "Мещерские" 12+
04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Золотые парни"16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Аляска" 09.00 Сериал "Бомж"16+ 10.00 Сериал "Евлам-
пия Романова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 11.00 Худ.фильм
"Мещерские" 12+ 13.00 Сериал "Золотые парни"16+ 14.00 Сери-
ал "Последняя встреча"16+ 15.00 "Неизвестная планета" 15.30
"Американский ликбез" "Аляска" 16.00 Сериал "Бомж"16+ 17.00
"Сейчас в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Золотые
парни"16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00
Сериал "Последняя встреча"16+ 21.00 Сериал "Евлампия Рома-
нова. Следствие ведёт дилетант" 12+ 22.00 "Сейчас в мире"
22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Аляска"
23.30 Сериал "Последняя встреча"16+ 00.30 "Неизвестная пла-
нета" 01.00 Сериал "Евлампия Романова. Следствие ведёт ди-
летант" 12+ 02.00 Худ.фильм "Выкуп" 16+ 04.00 "Особое мнение"

Понедельник, 3 августа

Вторник, 4 августа

Среда, 5 августа

Четверг, 6 августа

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-Мос-
ква 11.50 Крым. Загадки цивилизации 12.20 Без
свидетелей. Павел Фитин против Шелленбер-
га 13.10 О самом главном 14.00 Вести 14.25
Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25 Пос-
ледний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-Моск-
ва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-
Москва с Михаилом Зеленским 20.00 Вести в
20:00 20.50 Тайны следствия-14 22.35 Чужое гнез-
до 00.10 История нравов 00.55 Табачный капи-
тан. Х/ф 02.15 Вам телеграмма... Х/ф 03.45
Особый случай 04.25 Последний янычар

11.00 Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Крым.
Загадки цивилизации 12.20 Знамя Победы
13.10 О самом главном 14.00 Вести 14.25
Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25
Последний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-
Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35
Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Тайны следствия-14 22.35
Чужое гнездо 00.10 История нравов 00.55
Дождь в чужом городе. Х/ф 03.45 Особый
случай 04.25 Последний янычар

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Крым. Загадки цивилизации
12.20 Звездные войны Владимира Челомея
13.10 О самом главном 14.00 Вести 14.25
Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25
Последний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-
Москва 17.30 Вести 19.35 Вести-Москва с
Михаилом Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50
Тайны следствия-14 22.35 Чужое гнездо 00.10
История нравов 00.55 Трест, который лопнул.
Х/ф 03.45 Особый случай 04.25 Последний
янычар

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-Мос-
ква 11.50 Крым. Загадки цивилизации 12.20 Тра-
гедия Галицкой Руси 13.10 О самом главном
14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Особый
случай 15.25 Последний янычар 17.00 Вести
17.10 Вести-Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой
эфир 19.35 Вести-Москва с Михаилом Зеленс-
ким 20.00 Вести в 20:00 20.50 Тайны следствия-
14 22.35 Жертвоприношение 23.10 Чужое гнез-
до 00.10 История нравов 00.55 Трест, который
лопнул. Х/ф 02.05 Карусель. Х/ф 03.45 Особый
случай 04.25 Последний янычар
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Звездные дочки нередко
копируют стиль знаменитых
мам и "одалживают" взрос-
лую одежду из гардероба.
Например, 14-летняя дочь
актрисы Любови Толкали-
ной и режиссера Егора
Кончаловского, не исклю-
чение. Как рассказала 37-
летняя звезда, так как они
с дочкой одного роста и
размера, она всегда поку-
пает вещи с оглядкой на
нее и приучает ее аккурат-
но носить красивые и до-
рогие вещи.

"Маша у меня художница,
она такая пацанка, любит

Одним из самых ярких
творческих тандемов в ис-
тории отечественного шоу-
бизнеса был союз Полины
Гагариной и Константина
Меладзе. Именно Констан-
тин сделал все для того,
чтобы Полина вошла в эли-
ту эстрадных вокалистов.
Ведь, несмотря на победу
в 2003 году в телешоу та-
лантов "Фабрика звезд" на
Первом канале, Гагарина
долгие годы находилась в
творческом поиске.

"Говорить о том, что я
пропала на семь лет, как
минимум неправильно. Че-
рез год после "Фабрики" я
подписала контракт с Иго-
рем Яковлевичем Крутым.
Вернее, моя мама за меня
подписала - мне ведь было
только 17 лет. Я постоянно
гастролировала, выпустила
два полноценных альбома.
Так что ни о каком исчез-
новении речи не идет. За-
тем мы познакомились с
Константином Меладзе.
Выпустили вместе песню "Я
тебя не прощу никогда". По-
том у Кости появилась пес-
ня "Спектакль окончен". Мы
очень быстро ее тогда за-
писали, а через месяц пес-
ня "выстрелила" и зазвуча-
ла буквально отовсюду. С
этого момента в моей жиз-
ни наступил самый яркий

Òåòÿ Âåðû Áðåæíåâîé õîòåëà
áûòü ó íåå íà ïîäòàíöîâêàõ

Родственница
Веры Брежневой
рассказала о том,
какой была певица
после первой по-
пулярности в груп-
пе "ВИА ГРА": - Ког-
да Верка попала в
"ВИА Гру", я проси-
лась к ней на под-
танцовку. Только
предупредила пле-
мянницу, чтобы
сцену укрепила пе-
ред этим, а то я женщина гарная и далеко не худая.
Когда она стала звездой, то нас не бросила, деньги
дает, на все праздники поздравляет, а раньше такие
корзины продуктовые присылала с такими деликатеса-
ми, которых в нашем городе не сыщешь.

Родителей своих перевезла из Днепродзержинска в
пригород Киева, купила им там трехкомнатную кварти-
ру. Бабушка с дедушкой и я отказались переезжать, мы
привыкли уже к нашему городу, - рассказала родная
тетя певицы Татьяна Михайловна.

Äîëã ýêñ-ìóæà Âîëî÷êîâîé âûðîñ âòðîå
Известная балерина Анастасия Волочкова уже давно не

надеется, что экс-супруг вернет взятые у нее в долг день-
ги: - Семь лет назад я ему одолжила три миллиона долла-
ров под обещанные мне под его личную гарантию трид-
цать процентов годовых. Посчитайте, пусть даже не по
тридцать, а если бы он отдавал по десять процентов го-
довых, сколько бы денег я сейчас имела? На эти проценты
я бы припеваючи жила и на свои собственные средства
купила дом. А так получается, что бывший муж поставил
нас с Аришей в такую ситуацию, что я должна была взять
на себя определенные долговые обязательства…

Очередная звездная пара,
причем одна из самых кра-
сивых российского кинема-
тографа, распалась. Алексей
Чадов и Агния Дитковските
сообщили о разводе, хотя
какое-то время старались
не комментировать свой
разрыв. Однако череда слу-
хов и нелепых предположе-
ний переполнила чашу тер-
пения артистов, и вот, бук-
вально на днях Алексей Ча-
дов все же решил дать ком-
ментарий, чтобы прекратить
нездоровый интерес к сво-
ей семье.

"Мы с моей женой Агнией
действительно разошлись.
При этом мы сохранили хо-
рошие отношения - ради на-
шего сына Федора. Я иск-
ренне хотел создать счаст-
ливую семью, но в жизни
все, видимо, гораздо слож-
нее. Я безмерно благода-
рен Агнии за сына Федора
и сделаю все возможное и
невозможное, чтобы он был

Îëåã Ãàçìàíîâ: ß íå ïîçâîëþ
îáèæàòü Ðîññèþ

Народный артист России
Олег Газманов в день свое-
го рождения (22 июля), рас-
сказал о своей жизни и
творчестве, а также о том,
много ли он потерял от
закрытых для него Латвии и
Украины. Певец  не может
понять причин случившего-
ся, ведь в его песнях нет, и
не было агрессии по отно-
шению к этим странам, и он
никогда не говорил ничего
плохого.

- Не могу сказать, что я
сильно переживаю. Качест-
во моей жизни после зак-
рытия для меня Латвии не
изменилось, но мне неприятно. У меня всегда был хоро-
ший контакт с народом Латвии, мои концерты пользова-
лись успехом, были аншлаги. Я никогда не говорил ни-
чего плохого о Латвии, и у меня никогда не было агрес-
сивных песен. Моя гражданская позиция - да, жесткая.
Я гражданин своей страны, я никому не позволю ее
обижать, - пояснил Газманов. При этом артист уверенно
заявил, что, на первом месте для него всегда остается
его творчество, и несмотря на его активную гражданс-
кую позицию, идти в политику он не готов.

Ëþáîâü Òîëêàëèíà äåëèò îäåæäó
ñ äî÷åðüþ

побегать, полазать, порвать,
пачкать. Потихонечку стара-
юсь ей намекать, что все-
таки не стоит мое любимое
белое платье, которое я ку-

пила из последней коллек-
ции, пускать во все тяжкие.
И есть какие-то платья, ко-
торые иногда вызывают у
нас споры: я надену его се-
годня или она", - рассказа-
ла Любовь Толкалина во
время Open Talk, посвящен-
ного модным тенденциям
летнего сезона и пляжной
моде. Также актриса расс-
казала, что при создании
модных образов всегда
прислушивается к советам
дочери. "Так как она увле-
кается живописью и умеет,
как мне показалось, совер-
шенно потрясающе оцени-
вать сочетания цветов сво-
им особенным способом, я
ее, конечно же, слушаю".

Ïîëèíà Ãàãàðèíà óøëà îò Êîíñòàíòèíà Ìåëàäçå

и интересный творческий
период", - признавалась Га-
гарина.

Ее сотрудничество с Кон-
стантином Меладзе про-
должалось почти пять лет.
За это время Полина не то-
лько выпустила множество
хитов, получила националь-
ные премии в области по-
пулярной музыки, но и
вышла во второй раз за-
муж, за известного фотог-
рафа Дмитрия Исхакова.
Решение пойти в творчест-
ве собственной дорогой пе-
вица приняла после триум-
фального выступления на
"Евровидении", где предс-
тавительница России заня-

ла второе почетное место.
Константин Меладзе не
стал противиться этому,
признавая, что за годы сот-
рудничества Полина Гагари-
на выросла в профессио-
нальном плане и преврати-
лась в исполнительницу ми-
рового уровня.

В подопечных продюсера
по-прежнему остаются ли-
деры всевозможных хит-па-
радов: его брат Валерий
Меладзе, Вера Брежнева,
новый состав группы "ВИА
Гра", а также победители те-
лешоу "Хочу к Меладзе"
квартет "MBAND" и победи-
тель проекта "Главная сце-
на" Сардор Милано.

Àëåêñåé ×àäîâ è Àãíèÿ Äèòêîâñêèòå ðàññòàëèñü

счастлив. Мы прожили
вместе действительно счас-
тливое время, но всему ког-
да-нибудь приходит конец.
Я не хотел комментировать
то, что произошло между

нами с Агнией, считая
это нашим частным
делом, но когда ре-
портеры одного из из-
даний обманом вошли
в доверие к моей ма-
ме и после приписа-
ли ей те слова, кото-
рые она не говорила,
мое терпение лопну-
ло. Моя мама - взрос-
лый человек, но под-
лость репортеров сто-
ила ей нервного сры-
ва. Да, мы расстались,
но тем не менее сов-
местно воспитываем
нашего сына Федора,
а наши семьи уважи-
тельно относятся друг
к другу. Но мне хоте-
лось бы оградить сво-
их родных от домыс-

лов и излишнего внимания
прессы. Прошу всех не об-
суждайте и не трогайте нас.
И оставьте в покое моих
родственников!" - признал-
ся Алексей.
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19. ФОРУМ БЪЛГАРИЯ-РУСИЯ

На 27 юли в София се състоя
срещата на представителите на
ръководствата на Федерацията на
дружбата с народите на ОНД,
Фондацията "Славяни" и Дружес-
твото за приятелство между Бъл-
гария и Узбекистан. Делегацията
на Съвета на дружествата за при-
ятелство и културно-просветни
връзки на Узбекистан с други
страни и Дружеството за прия-
телство "Узбекистан - България",
пристигна в София на 25 юли т.г.
Съставът на узбекската делегация
включва заместник-председателя
на Съвета на дружествата за кул-
турно-просветни връзки на Узбе-
кистан и зам.-председател на Дру-
жеството за приятелство между
Узбекистан и България Комоли-
дин Ишонходжаев, зам.-предсе-
дателя на Дружество за приятел-
ство между Узбекистан и Бълга-
рия Дмитрий Лем и директор на
Унитарното предприятие
"Vinosanoatinfoservis", Махбуба
Халилова изпълнителен директор
на Дружеството за приятелство
между Узбекистан и България и
зам.-директор на предприятие
"Vinosanoatinfoservis", Лишер Ру-
зиев член на дружеството и жур-
налист от вестник "Узбекистон
овози", Лола Халилова член на
дружеството и търговски мени-
джър на "JITONG", Валери Енин
член на дружеството и на Худо-
жествената академия на Узбекис-
тан. От българска страна присъс-
тваха президентът на ЕПУ д-р Тош-
ко Кръстев и председател на Дру-
жеството за приятелство "Бълга-
рия - Узбекистан", проф. Захари
Захариев, председател на Феде-
рацията на дружбата с народите
на ОНД и на Фондацията "Славя-
ни", главния секретар на Фонда-
цията "Славяни" д-р Райна Терзи-
ева, главния секретар на Феде-
рацията за приятелство с наро-
дите на Русия и ОНД Боряна Или-
ева, доц.д-р. Огнян Манолов, пре-
подавател в ЕПУ и член на ръко-
водството на Дружеството за при-
ятелство "България - Узбекистан",
проф. д-р Марин Маринов, завеж-
дащ катедрата в ЕПУ и зам.-пред-
седател на Дружеството "България
- Узбекистан", представители на
външното министерство на РБ
Иван Йорданов и Калина Чолако-
ва, Вадим Рошманов, представи-
тел на организацията "Младежки
глас", Христина Димитрова, пред-
ставител на Федерацията на друж-
бата с народите на ОНД, Андрей
Матеев, преводач и Олга Гурска,
журналист от вестник "Русия днес
- Россия сегодня".

Делегацията от Ташкент беше
водена от Комолидин Ишонходжа-
ев, заместник-председател на Съ-
вета на дружествата за култур-
но-просветни връзки на Узбекис-
тан, който е основен координи-
ращ орган за двустранните отно-
шения на централно-азиатската
република с други страни.

Президентът на ЕПУ г-н Тошко
Кръстев откри заседанието с при-
ветствено слово към представи-
телите на делегацията от Узбе-
кистан. От своя страна проф. За-
хари Захариев разказа история-
та на създаването на Дружество-
то "България - Узбекистан", кое-
то съществува над 10 години.
Проф.Захариев отбеляза, че Бъл-
гария и Узбекистан са имали дъл-
гогодишни традиционно добри от-
ношения, които през последните
години са били прекъснати. "Нас-

Áúëãàðèÿ è Óçáåêèñòàí âúçðàæäàò ñòàðèòå
òðàäèöèîííè âðúçêè

Шахзода Матчанова, узбекс-
ка актриса

Самарканд, бижуто на Узбекистан

Страницaта подготови
Олга Гурска

Узбекският памук е популярен в цял свят с качеството си

коро узбекските партньори се
обърнаха към нас с предложение
да бъдат възобновени връзките
между българския и узбекския на-
род. Ние с радост приехме това
предложение и ето сега сме за-
едно", разказа проф. Захариев.
Той спомена, че дейността на бъл-
гарското Дружество за приятел-
ство "България - Узбекистан" е
възстановена, а всички необхо-
дими договори за сътрудничест-
во с узбекските партньори са под-
готвени и ще бъдат подписани от
двете страни.

От узбекска страна посочиха,
че на територията на страната
оперират 14 предприятия, които
се финансират от български ин-
веститори. Българската диаспора
наброява над 1500 души, а през
1998 г. е основано Българо-уз-
бекско дружество за приятелст-
во, подчерта Дмитрий Лем. За ак-
тивната си дейност през 2002 г.
центърът получава държавен зла-
тен медал за принос към култу-
рата. "През изминалата година
ние организирахме над 15 мероп-
риятия в различни сфери от раз-
личен мащаб", отбеляза зам.-
председателят на Дружеството за
приятелство между Узбекистан и
България Дмитрий Лем.

В хода на разговора бяха об-
съдени инициативи за сътрудни-
чество в сферата на културата,
науката, образованието, селско-
то стопанство, винопроизводст-
вото и бизнеса. Бяха предложе-
ни инициативи, като организи-
ране на журналистически фору-
ми за обмен на информация и
опит, срещи на български и уз-
бекски туроператори, предприе-
мачи, провеждане на научни фо-
руми с участие на Българската
академия на науките и Академи-
ята на науките на Узбекистан,
сключване на договори за сът-
рудничество на високо равнище
между ВУЗ-овете. Струва си да
отбележим, че сред инициативи-
те, с които е позната страната

ни, са именно тесните контакти
между български висши учебни
заведения и университетите в
Ташкент и Самарканд. Наскоро
в узбекската столица дори е от-
крито училище, в което предме-
тите от учебната програма се
преподават на български език.
Двете страни обсъдиха и сътруд-
ничеството на свободни обмен-
ни начала между творчески съ-
юзи и колективи. Обсъден бе и
въпросът за възобновяване на
сътрудничеството между търгов-
ско-промишлените палати на
двете страни. Една от най-зна-
чимите инициативи е провежда-
нето на Дните на Узбекистан в
България, както и Дните на Бъл-
гария в Узбекистан. В хода на
срещата бе отсъдено и предло-
жението да бъде възобновено
сътрудничеството между парла-
ментарните групи на двете стра-
ни. Не остана без внимание и
въпросът относно подобряване-
то на връзките между общините,
както и установяването на поб-
ратими градове. Така например,
стана известно, че на 70 кило-
метра от Ташкент има промиш-
лен град, аналогичен на Перник.
В контекст с това възникна иде-
ята, именно Перник да стане поб-
ратим на узбекският индустриа-
лен град. В края на официална-
та среща гостите от Ташкент
връчиха на българските си дома-
кини подаръци и благодариха спе-
циално на проф. Захари Захари-
ев за топлия прием, разнообраз-
ната културно-делова програма и
прекрасната българска кухня. Де-
легацията посети Перник, Плов-
див и София. Гостите и домаки-
ните отбелязаха, че тази среща
е от изключително важно значе-
ние за бъдещото развитие на от-
ношенията между България и Уз-
бекистан. Планира се в близко
бъдеще да се състои визита на
българска делегация в Ташкент.

Делегацията от Узбекистан съ-
що така се срещна със замест-

ник-кмета на Перник Владислав
Караилиев. Срещата бе осъщест-
вена по инициатива на Европей-
ския политехнически университет
в Перник. Караилиев поздрави
присъстващите от името на кме-
та Иванов и заяви, че за Община
Перник е от изключително зна-
чение поддържането на добри
бизнес и културни отношения с
Узбекистан.

"Градът ни дава много възмож-
ности за развиване на тесни и
благоприятни отношения с пред-
ставители на различни държави.
Мога да ви уверя, че Община
Перник ще направи всичко не-
обходимо, за да подкрепи уси-
лията за утвърждаването на сил-
ни връзки с Узбекистан и в на-
ше лице вече имате сигурен пар-
тньор", каза Владислав Караили-
ев. Зам.-председателят на Дру-
жеството за приятелство между
Узбекистан и България Комоли-
дин Ишонходжаев подчерта, че
целта на тази среща е да бъдат
запознати българските партньо-
ри с дейността на организация-
та. "България и Узбекистан под-
държат традиционно добри отно-
шения. Главната цел на посеще-
нието ни в Перник е да потър-
сим начини за сътрудничество с
Европейския политехнически
университет, както и да се за-
познаем с възможностите за биз-
нес, които предоставя Перник",
каза Ишонходжаев. Той обясни,
че за тази цел делегацията се
състои както от представители
на културната сфера, така и от
представители на частния биз-
нес.

На срещата присъстваха още
зам.-кметът Румяна Гьорева и сек-
ретарят на Община Перник Де-
нислав Захариев.

Гостите от Узбекистан посети-
ха Народното събрание на РБ, къ-
дето се срещнаха с Найден Зе-
леногорски, съпредседател на
парламентарната група на Рефор-
маторския блок и председател на
групата за приятелство с Узбе-
кистан в Народното събрание.
"Доброто ни сътрудничество с Уз-
бекистан е от изключително зна-

чение и би било много полезно
по отношение на икономическо-
то и културното развитие на връз-
ките между двете страни", заяви
Зеленогорски на срещата.

В хода на срещата Найден Зе-
леногорски подчерта необходи-
мостта от допълнително разши-
ряване на търговско-икономичес-
ките връзки между България и Уз-
бекистан, особено в сфери като
хранително-вкусовата промишле-
ност, леката промишленост и ту-
ризма. "Предвид богатите зале-
жи на природни ресурси и суро-
вини, с които разполага Узбекис-
тан, икономическите перспекти-
ви за развитие между страните
ни са неограничени", подчерта
Найден Зеленогорски. Депутатът
се ангажира пред гостите от Уз-
бекистан да предаде посланието
им за разширяване на двустран-
ните отношения и поканата им
за най-скорошно посещение на
българска държавна делегация в
Ташкент.

Дружеството за приятелство
"Узбекистан - България" e създа-
дено през август 1998 година.
Членовете на дружеството са вид-
ни дейци на културата, науката,
изкуството, а също представите-
ли на държавни и обществени ор-
ганизации на Република Узбекис-
тан. Дипломатическите отноше-
ния между България и Узбекис-
тан са установени през септемв-
ри 1992 година, а от април 1999
година на територията на узбек-
ската столица функционира по-
солство на Република България.
Сред основните задачи на дру-
жеството са организацията и раз-
витието на дружеските и култур-
ните отношения между Узбекис-
тан и България, както и съдейст-
вие за формирането в България
на всестранна и обективна пред-
става за Република Узбекистан,
като за суверенна, демократич-
на, правова държава, която е ак-
тивен партньор в културните и на-
учните връзки.

Узбекистан е известен с про-
изводството на  текстил, черна
и цветна металургия, памук, тю-
тюн, лозя, овцевъдство, бубарс-
тво и др. Централноазиатската
република е истинска съкровищ-
ница на световната култура. Сто-
лицата Ташкент и град Самар-
канд, са  от най-древните градо-
ве в света. Самаркан, който е
втори по величина след узбекс-
ката столица, основан в средата
на първото хилядолетие преди
новата ера. Повече от две хиля-
ди години градът е бил ключов
пункт на Пътя на коприната. През
2001 година Самарканд е вклю-
чен в списъка на ЮНЕСКО и
представлява една от най-инте-
ресните дестинации за туристи-
те. Узбекистан от край време се
слави и с красиви жени.

Среща със заместник-кмета на Перник Владислав Караи-
лиев
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Димчо Петракиев*

Ако се съди по резултатите от
преговорите в газовата сфера,
Германия очевидно претендира
да поеме ролята на основен
транзитьор на руския природен
газ за Европа, тихомълком из-
мествайки Украйна от тази по-
зиция. Очертаващата се сделка
между Москва и Берлин може
сериозно да притесни Вашинг-
тон, Киев, а вероятно и Анкара.

Подписването на меморанду-
ма за създаване на още един га-
зопровод по дъното на Северно
море, който медиите побързаха
да нарекат "Северен поток-2",
беше посрещнато с изненада от
повечето западни експерти, ня-
кои от които побързаха да зая-
вят, че Русия не разполага с дос-
татъчно газ, за да използва це-
лия капацитет и на газопровода
"Турски поток", и на предпола-
гаемото разширение на "Севе-
рен поток". Истината обаче е, че
в краткосрочна перспектива на
"Газпром" въобще не се налага
да запълва изцяло и двата тръ-
бопровода. Защото за руския ги-
гант е много по-изгодно да раз-
полага с резервна мощност, ко-
ято да му позволи да не зависи
прекалено от нито една транзит-
на държава или от едно, единс-
твено транзитно направление.

Меморандумът за разширява-
нето на газотранспортната сис-
тема "Северен поток" бе подпи-
сан от президента на "Газпром"
Алексей Милер, председателя на
управителния съвет на E.ON Кла-
ус Шефер, генералния директор
на Royal Dutch Shell Бен ван Бер-
ден и члена на ръководството на
OMV Манфред Лайтнер. Капаци-
тетът на новия тръбопровод ще
бъде 55 млрд. куб. м годишно, а
дяловете на компаниите-акцио-
нери в общи линии ще са същи-
те като в "Северен поток-1".

Разбира се, меморандумът не
е договор, а декларация за на-
мерения, но в конкретния слу-
чай той има всички параметри
на официално споразумение, да
не говорим, че ако такова не е
било постигнато предварително,
участниците в проекта нямаше
да подпишат и въпросния мемо-
рандум.

Както изглежда, тази тактика
на "конкуриращите се газопро-
води" вече дава първите резул-
тати. Така например, Анкара най-
сетне разреши необходимите ин-
женерни проучвания на морския
участък на "Турски поток", като
документът предвижда те да ста-
ват в изключителната икономи-
ческа зона и териториалните во-
ди на страната. Тоест, може да
се смята, че реализация на важ-
ния за Москва тръбопровод, кой-
то би й позволил да реши проб-
лема с украинския транзит, вече
е започнала. Подписването на
руско-германския меморандум за
"Северен поток-2" удари на пър-
во място по хипертрофираното
съзнание за собствена значимост
на Турция, затова можем да пред-
положим, че занапред работата
по проекта "Турски поток" ще
върви по-бързо.

Ако погледнем картата на Ев-
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Втората тръба през Балтийско
море обърква плановете на САЩ

ропа става ясно, че Путин се
стреми да обхване ЕС в своеоб-
разни "газови клещи", което е в
пълен разрез с американската
стратегия за поне частичното
"освобождаване" на Европа от
руската газова зависимост. Ми-
лиардните инвестиции в "укра-
инската революция" до голяма
степен бяха свързани със съща-
та цел. Сега обаче възниква ре-
ална опасност през следващите
няколко години тази стратегия да
се провали.

САЩ още навремето реагира-
ха крайно негативно на идеята
за доставката на природен газ от
Съветския съюз за Европа, опит-
вайки се да провалят съветско-
западногерманската сделка "Газ
срещу тръби", която през 70-те
години на миналото столетие с
основание се смяташе за "дого-
вор на века". Изграждането на
"Турски поток" и на "Северен по-
ток-2" се очертава като огромен
проблем пред стратегията на Ва-
шингтон за "газовото сдържане"
на Русия, доколкото вече няма
да има само един маршрут, чие-
то "овладяване" би позволило
рязко да бъдат ограничени въз-
можностите за доставка на рус-
ки газ за ЕС. Защото дори САЩ
не са в състояние да прекъснат

едновременно всички направле-
ния на бъдещите руски доставки.

Показателен е списъкът на
компаниите, ангажирали се с
проекта за разширяване на "Се-
верен поток". Трудно може да се
предположи например, че воде-
щата германска енергийна ком-
пания E.ON e решила да участва
в него, без да разчита на сери-
озен политически гръб. Това в
още по-голяма степен се отнася
за британско-холандската Shell.
Междувременно, в началото на
юли, Алексей Милер съюбщи, че
съвсем скоро списъкът на учас-
тниците в проекта "Северен по-
ток 2" може да се разшири, тъй
като френската група Engie е дек-
ларирала интерес да се включи
в него и е готова да преговаря
за подготовката на съответните
документи. Engie е новото име
на групата GDF Suez, създадена
след обединяването на Gas de
France и Suez. "Газпром" и Gas
de France си сътрудничат от де-
сетилетия, включително при ре-

ализацията на "Северен поток-
1". Според Милер, присъединя-
ването на Engie към новия про-
ект окончателно ще демонстри-
ра неговия трансевропейски ха-
рактер и е поредната илюстра-
цията за стабилното и взаимно-
изгодно сътрудничество в енер-
гийната сфера между "Газпром"
и водещите западни компании.

Както можеше да се очаква, ре-
акцията на брюкселските "еврок-
рати" на идеята за "Северен по-
ток-2" беше негативна. Вицепре-
зидентът на Европейската коми-
сия по въпросите на Енергийния
съюз Марош Шефчович, заяви,
че руските планове за прекратя-
ване на транзита през Украйна
след 2019 г. застрашава енер-
гийната сигурност на ЕС. Според
него: "Ако анализираме текущо-
то строителство и другите пред-
ложения за изграждане на газоп-
роводи, ще видим, че една от це-
лите им е деактуализацията на
транзитната система на Украйна
или пълното й ликвидиране, кое-
то би имало крайно отрицателни
последици за енергийната сигур-
ност на Европа, тъй като обемът
на украинския газов транзит е 140
млрд. куб. м годишно, т.е. той е
най-големият".

Въпреки тези възражения оба-
че, предвид факта, че маршру-
тът на новия балтийски газоп-
ровод съвпада с този на "Севе-

рен поток", за Брюксел вероят-
но ще е доста трудно да попре-
чи на изграждането му, докол-
кото всички необходими разре-
шения от ЕК вече са налице.
Единственото възможно препят-
ствие е разрешението на Герман-
ската енергийна агенция за
включването на газопровода в
националната газопреносна сис-

тема, но E.ON ве-
роятно ще успее да
го получи благода-
рение на огромно-
то си влияние в
страната. На 8 юли
2015 президентът
на Газпром Алексей
Милер и вицекан-
цлерът и енергиен
министър на Герма-
ния Зигмар Габри-
ел съгласуваха в
Москва мерките за
гарантиране на
постоянни достав-
ки на руски газ за
Европа, както и ре-
ализацията на "Се-
верен поток-2".
Двамата акценти-
раха върху успеш-
ния опит от изг-
раждането, висока-
та експлоатацион-
на ефективност и
екологичната безо-
пасност на "Севе-
рен поток-1" и под-

чертаха ключовото значение на
създаването на нови директни
маршрути за транзита на руския
газ в Европа на фона на посто-
янния спад на газовия добив в
държавите от континента.

След реализацията на "Севе-
рен поток-2" Германия може да
заеме украинската ниша, прев-
ръщайки се в основен транзи-
тьор на руски газ за Европа. Ако
в Киев са били наясно с тази
възможност, надали щяха да сва-
лят президента Янукович през
февруари 2014 г. За сметка на
това стават ясни истинските при-
чини за сензационното твърде-
ние на вицепрезидента на "Газп-
ром" Александър Медведев, че
"след изтичането на договора за
транзит на газ през Украйна, той
при никакви обстоятелства ня-
ма да бъде удължен, нито пък
ще бъде подписан нов договор
с Киев. Предвид икономически-
те, търговски, технологични, ин-
вестиционни и политически рис-
кове за газовия транзит, това ня-

* Авторът е от Центъра за
анализи и прогнози в енергий-
ната сфера. Заглавието е на
редакцията.

ма да се случи, дори ако слън-
цето и луната сменят местата си".

Изглежда доста вероятно още
в близко бъдеше ЕС да бъде об-
служван от два основни газоп-
ровода - северен и южен, като
нито един от тях няма да има мо-
нополен статут на транзитьор на
руския природен газ. Като краен
срок се очертава 2019, а дотога-
ва, т.е. докато не бъде решен въп-
росът за бъдещето на Украйна,
на ЕС ще се наложи да плаща,
включително и за газовите дос-
тавка за тази страна, просто за
да гарантира собствената си
енергийна сигурност и да не до-
пусне нова криза още през зи-
мата на 2015-2016. Както съоб-
щава агенция Reuters: "Брюксел
е готов да даде допълнителни
средства на Украйна, за да може
да плати руските газови достав-
ки през есента и зимата".

Мнозина експерти, разглеждат
доставките на азербайджански
газ за Европа, като конкуренция
на руския "Газпром". Други оба-
че смятат, че това не е съвсем
вярно. Още повече че в послед-
но време Баку и Москва активи-
зираха сътрудничеството си в
енергийната сфера, което обе-
щава сериозни дивиденти и на
двете страни. Така например, в
края на юни стана ясно, че в
бъдеще Азербайджан може да
разчита на изграждания от рус-
наците "Турски поток" за осъщес-
твяването на допълнителни га-
зови доставки за Европа. Това
беше потвърдено по време на
Петербургския икономически фо-
рум и от вицепрезидента на дър-
жавната петролна компания на
страната Елшад Насиров, според
който: "Турски поток" не предс-
тавлява конкуренция на Южния
газов коридор, тъй като нашите
газови доставки са договорени за
25 години напред, т.е. купувачи-
те са длъжни да ги приемат, а за
следващите поколения за газо-
вите находища в Азербайджан ще
са необходими нови газопрово-
ди". Азербайджанският енергиен
експерт Фуад Ализаде пък уточ-
нява, че по "Турски поток" веро-
ятно няма да се транзитира газ
от "Шах Дениз-2", а допълнител-
ни количества от находищата "Аб-
шерон" и "Бабек". Според него,
"Русия и Азербайджан не са кон-
куренти, а могат да работят съв-
местно и да си сътрудничат".

(С големи съкращения,
geopolitica.eu).

Илхам Алиев и Владимир Путин предпочитат сътрудничеството пред съ-
перничеството
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25 юли 1980 г. Москва е спрет-
ната, гореща, олимпийска. Вест-
та за кончината на кумира Вла-
димир Висоцки бързо обикаля
столицата и събира пред Театъра
на "Таганка" огромно множество.
Хората искат да изпратят люби-
мия актьор и певец в последния
му път. В Олимпийска Москва оба-
че редът е строг и пред театъра
конна милиция следи да се спаз-
ва стриктно. Градът е "затворен",
много от смятаните за "неблаго-
надеждни" жители на Москва са
временно изселени. Пресата не
отпечатва обяви за смъртта на
поета. С изключение на малко съ-
общение за датата на погребе-
нието във "Вечерняя Москва" и
некролог в "Советская культура".
Заради малкия некролог във "Ве-
черняя Москва" главният редак-
тор бил снет от длъжност два дни
по-късно. На "Таганка", над би-
летната каса, е поставено скром-
но съобщение: "Умря актьорът
Владимир Висоцки". Нито един от
закупилите билет не го е върнал.
Всички пазят своите билети за
това несъстояло се представле-
ние като реликва. Погребението
е на 28 юли. Владимир Висоцки
е изпратен като национален ге-
рой. По-късно, в автобуса, Ма-
рина Влади, последната съпруга
на Висоцки, споделя на един от
приятелите на Владимир, Вадим
Туманов: "Вадим, виждала съм да
погребват принцове, крале, но ни-
що подобно, като това, не съм
виждала…" Така Русия изпрати
своя любимец, онзи, който живя
така, както може да живее само
един вътрешно свободен човек,
онзи, който с песните си до ден
днешен раздира сърцата и умо-
вете на хората, онзи, който те
кара да се чувстваш свободен.

Онзи, който приживе така и
не бе удостоен с подобаваща
титла, но завинаги остана жив в
сърцата на милиони почитатели
като истински народен артист.

Внезапната смърт на артиста,
превърнал се в легенда прижи-
ве,  шокира навремето милиони
хора, при това не само в роди-
ната му, но и по целия свят,
включително и в България.

На 18 юли - броени дни преди
да напусне този свят, Владимир
Висоцки излиза на сцената на Те-
атъра на "Таганка" в коронната
си роля - на Хамлет от еднои-
менната постановка. С тази си
роля той остава в историята на
театъра като най-интересния и
най-истински Хамлет. Не че дру-
гите му роли са по-несъществе-
ни - напротив, може би всеки
зрител го е запомнил за себе си
и в други превъплъщения, но Хам-
лет остава като емблема и за Те-
атъра на "Таганка". За Висоцки
сякаш изкуството няма жанрове
- в театъра, киното, в радиоспек-
такли, концерти той е еднакво до-
бър, винаги на висота.

Като всички велики художни-
ци Висоцки е имал удивителната
дарба да пророкува съдбата си.
Съдбата на Хамлет е била него-
вата неизбежна съдба. Вече че-
тири века "Хамлет" е с репута-
ция на най-загадъчната пиеса в
световния репертоар, а загадките
все така плашат и омагьосват.
Изкушението да се поддадеш на
тази завладяваща сила и опити-
те да се избавиш от страха на
идващите след теб, е огромно.
Смелчак е онзи, който не е ус-
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Владимир Висоцки бе изпратен
като национален герой

тоял пред това изкушение. "Ви-
соцки прекалено добре осъзна-
ваше причините за умората и
апатията на човека, неспособен
повече на борба и съпротива",
казваше знаменитата актриса
Людмила Гурченко.

Марина Влади разказва: "Той
беше толкова богат и щедро на-
дарен с талант от природата, че
е невъзможно да бъде описан с
една дума. Ако той не беше та-

къв, едва ли щяхме да бъдем за-
едно цели 12 години. Той беше
повече от съпруг. Володя беше
добър другар, с когото можех да
споделям всичко, а той пък ми
разказваше всичко за работата
си, за плановете. Първо на мен
четеше новите си стихотворения
и пееше новите си песни. Някой
път се прибираше изморен след
постановка и въпреки това, мо-
жехме половин нощ да си гово-
рим за живота, за театъра - за
всичко".

Булат Окуджава: "Живя талан-
тлив човек, известен на всички.
Песните му нахлуха в слуха ни,
в душите ни, но тогава за него
не можеше нито да се говори,
нито да се пише. Никъде не се

печаташе и никой не го издава-
ше. Някои се страхуваха от сти-
хотворенията му  с остра соци-
ална насоченост, а някои се
дразнеха от неговата популяр-
ност. Сложно е да се каже, как-
во точно е изпитвал човекът, кой-
то много добре знаеше цената
си и който нямаше възможност-
та да види стихотворенията си
публикувани. Смъртта го легали-
зира. Смъртта и новите обстоя-
телства в живота ни. Тази смърт
бе дотолкова внезапна и неп-
равдоподобна, че потресе цяло-
то общество. След нея вече бе-
ше невъзможно да се мълчи -
започна да се говори. Започна
онова, на което поетът има пра-
во, без което е невъзможно раз-

витието на литературата и кул-
турата като цяло".

Никита Висоцки (син): "Смятам,
че Пушкин, Есенин, Висоцки са
поети от един сой хора. Те си
тръгват млади. Странно как е ус-
троен животът - те са си тръгна-
ли рано, но животът им е напъл-
но завършен. Той е кратък, но
има начало, развитие, код и фи-
нал. Мит е, че всички обожава-
ха Висоцки и го носеха на ръце,
че много от тях били готови да
дадат живота си за него. Това не
е вярно. Той не на всеки беше
по вкуса дори на хора от най-
близкия му кръг. Така беше как-
то докато беше жив, така и след
кончината си. Това щеше да бъ-
де така и днес. И сега, когато го
няма, пак е така".

Владимир Симеонович Висоц-
ки е роден на 25.01.1938 годи-
на в  Москва в семейството на
Симеон Владимирович (Волфо-
вич) Висоцки (1916-1997) и Ни-
на Максимовна (по баща Серьо-
гина, 1912-2003). Баща му е ро-
дом от Киев, военен свързочник,
ветеран от Втората световна вой-
на, с чин полковник. Майка му
била преводачка от немски. Чи-
чо му, Алексей Висоцки е писа-
тел, кавалер на три ордена "Чер-
вено знаме". Изследователите на
рода Висоцки се обединяват око-
ло мнението, че той произлиза
от едно малко местенце, наре-
чено Селец, Гроденска губерния,
сега - Брестка област, в Бела-
рус. Много е вероятно фамили-
ята им да е свързана с името на
град Високо, Каменецки район,
Брестка област. Както често се
случва, за предците на Володя
има повече от една версия.

Володя е роден в комуналка
на 1-ва Мешчанска улица в Мос-
ква. Но през Втората световна
война живее с майка си в с. Во-
ронцовка, сега Оренбургска об-
ласт. През 1943 г. се връщат в
Москва и две години по-късно
тръгва в първи клас. Малко след
развода на родителите си през
1947 г. Володя се мести да жи-
вее при баща си и неговата вто-
ра съпруга Евгения Степановна
Висоцка-Лихалатова. От 1947-а
до 1949-а баща му е на работа
в град Еберсвалд, Германия, къ-
дето живее и малкият Володя.
Завръщайки се в Москва, запис-
ва пети клас в мъжкото средно
училище, а семейството му жи-
вее на "Большой Каретный".

През 1953 г. се записва в те-
атрално-драматичен кръжок към
Дома на учителя, чийто ръково-
дител е Богомилов. Две години
по-късно Володя Висоцки завър-
шва средното си образование и
по настояване на родителите си
записва да учи в Московския ин-
женерно-технически институт. Но
поради поетичната му и борбе-
на натура завършва само един
семестър, като решението да на-
пусне института е взето в една

новогодишна нощ. По разказа на
негов съученик Игор Кохановс-
ки, с когото заедно посрещали
тази знакова за съдбата на бар-
да Нова година, двамата реши-
ли да изпратят старата година
по един нетрадиционен начин. За
да бъдат допуснати до изпитна
сесия трябвало да изработят ня-
колко чертежа. Към два часа
през нощта чертежите били го-
тови. Тогава обаче, Володя взел
бурканчето с мастилото и залял
с него своя чертеж. След което,
казал: "Край, това не е за мен.
Имам половин година да се под-
готвя и ще опитам да вляза в
театралния…"

През 1956 г. постъпва в ак-
тьорския клас към студията на
МХАТ. Там се запознава с Иза
Жукова, с която сключва брак
през 1960 г. Работи в Московс-
кия драматичен театър "А. С.
Пушкин" от 1960 г. до 1964 г.,
където изиграва повече от десет
роли. По време на снимките на
"713-и моли за кацане" се за-
познава с Людмила Абрамова,
която след четири години става
неговата втора съпруга и която
на 8 август 1964 му ражда син
Никита.

Това е и периодът, през който
се появяват първите песни на Ви-
соцки - към кинофилми, и за-
почва работа в Московския теа-
тър за драма и комедия на "Та-
ганка". Работи там до края на
живота си. Три години по-късно
се запознава с актрисата и пе-
вица Марина Влади (Марина Вла-
димировна Полякова), която през
декември 1970 г. става неговата
трета поред съпруга.

 Първата голяма главна роля
на Висоцки е през 1971 г. под
режисурата на Юрий Любимов.
Спектакълът е "Хамлет". Първо-
то предаване за Владимир Ви-
соцки е 55-минутното "Момчето
от Таганка", излъчено по Естонс-
ката телевизия на 15 юни 1972
г. Един единствен път за целия
си живот (1975 г.), Владимир Ви-
соцки вижда свое стихотворение
публикувано в съветския печат.
Стихотворението е "Из пътния
дневник", а изданието е литера-
турно-художествен сборник, пос-
ветен на Деня на поезията. Три
години по-късно с указ от Ми-
нистерството на културата Вла-
димир официално е признат за
"певец-професионалист", естра-
ден вокалист-солист. Но и без
този указ, името му вече е мно-
го популярно не само на тери-
торията на СССР, но и в Бълга-
рия, Унгария, Югославия, Фран-
ция и други страни. Концертите,
които той прави в различни точки
на света, са над 1000, а в стра-
ните, където е бил, излизат не
само негови публикации, но и
плочи с негови песни.

Страницата подготви
Олга Гурска
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Изтъкнатият физик Сти-
вън Хокинг се присъедини
към проект, финансиран от
руския милиардер Юрий
Милнер за търсене на из-
вънземни цивилизации.
"Няма по-голям въпрос", ко-
ментира Хокинг на съвмес-
тна пресконференция в
Лондон, където Милнер
представи инициативата
преди дни.

Съоснователят на Mail.ru
Group Юрий Милнер, кой-
то натрупа огромно състо-
яние от инвестиции в тех-
нологични компании като
Facebook, заяви, че силата
и иновативността на Сили-
циевата долина могат да бъ-
дат впрегнати в мащабно
проучване на целия Млечен
път и още 100 близки до
него галактики.

Проектът е на стойност
100 млн. долара. Милнер,
чието лично богатство
Forbes оценява на 3.4 млрд.
долара, разказа, че целта
на проекта е да се органи-
зира събирането, обработ-
ката и свободният достъп
до информация за възмож-
ни сигнали, постъпващи на
Земята от космоса.

Идеята ще се реализира
с помощта на най-мощни-
те телескопи на Земята,
обединени в мащабна ком-
пютърна система, които ще
издирват сигнали от извън-
земни цивилизации.

По думите му, когато сис-
темата започне да действа,
за един ден изследователи-
те ще събират повече инфор-
мация, отколкото за цялата
година при старите методи.

Íàìåðèõà îðãàíèçìè

ïî-ñòàðè îò äèíîçàâðèòå
Служители от Новосибир-

ския държавен краеведчес-
ки музей откриха цяла група
вкаменелости на древни мор-
ски същества, които са жи-
вели преди ерата на дино-
заврите. В музея разказаха,
че вкаменените останки на
раменоноги, ектопрокти (би-
латерални, несеметрични
водни безгръбначни живот-
ни), корали и морски лилии
са намерени от научния сът-
рудник Андрей Мугако в ми-
на за добив на битум, раз-
положена в региона. Въз-
растът на древните организ-
ми е около 400 милиона го-
дини. Специалистите от Но-
восибирския държавен кра-
еведчески музей планират да
изпратят уникалните наход-
ки на учени-палеонтолози за
изследване. След проведени-
те изследвания екземпляри-
те ще бъдат изложени в па-
леонтологичната експозиция
в Музея на природата.

Тази година
ученици от Ру-
сия спечелиха
два златни,
един сребърен
и един бронзов
медал на Меж-
дународната
олимпиада по
биология, която
се проведе от
12 до 19 юли
2015 г. в град
Орхус, Дания. В състезанието се включиха отбори от 62
страни. В състава на руския отбор участваха победите-
лите от всеруската олимпиада за ученици, отличили се
с отлични знания и навици на летните подготвителни
лагери. Тази година в Международната олимпиада по
биология взеха участие четирима ученици от Русия, ка-
то всеки от тях спечели медал: Никита Алкин (Казан)
спечели златен медал, Анастасия Дубровская (Киров)
получи бронзов медал, Вера Емеляненко (Ростов на Дон)
сребърен и Артьом Ломакин от Москва също спечели
златен медал. Също така, в олимпиадата взеха участие
и ученици от България. Бронзови медали завоюваха два-
надесетокласникът Теодор Трифонов от Националната
природо-математическа гимназия "Акад. Л. Чакалов"
(НПМГ) - София, и единадесетокласникът Цветослав Ге-
оргиев от Софийската математическа гимназия "Паисий
Хилендарски".  Международната олимпиада по биоло-
гия е най-престижното състезание по биология за уче-
ници от цял свят и се провежда от 1989 година.

Ùå èçñëåäâàò äâîéíèêà íà Çåìÿòà
Руски учените съоб-

щиха, че разполагат с
технологии, които поз-
воляват да се изслед-
ва екзопланетата
Kepler 452b, открита от
американски астроно-
ми в съзвездието Ле-
бед. Възрастта, орби-
талният период и дру-
ги параметри на ек-
зопланетата са много сходни с тези на Земята. Някои
от изследователите дори обявиха новооткритата Kepler
452b за посестрима на Земята.

"Разстоянието от 1400 светлинни години не може да е
преграда - съвременната наука е способна да изследва
тази екзопланета. Учените ползват технологии, които ще
позволят да се разбере дали съществува живот на тази
планета и дали е възможно там да има процеси, сходни
със земните" съобщи докторът на физико-математически-
те науки, сътрудникът на Института за космически изслед-
вания на РАН Александър Захаров в отговор на американ-
ските си колеги. По-рано от НАСА съобщиха, че основна
пречка за изследването на екзопланетата е разстоянието.
Нейната система е на 1400 светлинни години от нашата. А
това, дори и при наличие на желаещи космически засел-
ници, предполага едно немислимо дълго пътуване.

Както стана известно, екзопланета е по-стара от Зе-
мята с милиард и половина години. Тоест, когато я наб-
людаваме заедно с нейната звезда, ние сякаш надник-
ваме в собственото си бъдеще. Поради яркостта на ней-
ното слънце дните на скалистата й повърхност вероятно
са възгорещи. По-големите й размери предполагат при-
теглянето да е близо два пъти по-силно от земното.

Ðóñêè ìèëèàðäåð è Ñòèâúí
Õîêèíã â òúðñåíå íà èçâúíçåìíè
Съоснователят на Mail.ru милиардерът Юрий Милнер влага $100 млн. в революционно изследване

Юрий Милнер заяви по-
рано пред руския в. "Ведо-
мости", че Стивън Хокинг,
Франк Дрейк и Джеф Мар-
си ще участват в проекта
като координатори на изс-
ледванията.

"Дойде време да се търси
живот извън пределите на
Земята. Във Вселената тряб-
ва да има свидетелства за
живот", каза на пресконфе-
ренцията знаменитият фи-
зик Хокинг, който комуники-
ра чрез компютърно гене-
риран глас заради заболя-
ването си от амиотрофична
латерална склероза.

Смятаме, че животът е
възникнал спонтанно на Зе-
мята. Така че в безкрайна-
та Вселена трябва да има
и други прояви на живот,
допълни той.

Юрий Милнер финансира
инициативата с лични сред-
ства от благотворителния

си фонд, тъй като държа-
вите не се решават да вла-
гат пари в подобни изслед-
вания. Руският милиардер
възнамерява да финансира
наемането на телескопи и
компютърни мрежи. Участ-
ниците в проекта ще се
опитат да уловят сигнали от
два типа - радиовълни (в
диапазона от 500 MHz до
15 GHz) или лазерно излъч-
ване. Очакванията са, че
проектът може да разши-
ри обхвата на подобни из-
следвания повече от 100 пъ-
ти.

По думите на Милнер, ед-
на част от средствата ще се
изразходват за сключване-
то на уникални петгодишни
договори с операторите на
двата най-мощни в света ра-
диотелескопи (Green Bank
Telescope в Западна Вир-
джиния, САЩ и Parkes
Telescope в Австралия), а съ-

що за оптическия телескоп
Observato-ry в Калифорния.
Инициативата е открита за
присъединяване на други те-
лескопи, включително рус-
кия "Милиметрон" след въ-
веждането му в експлоата-
ция, каза бизнесменът.

В зоната на приоритетно
внимание ще са 1 милион
звезди, намиращи се най-
близо до Слънчевата сис-
тема, централната част на
Млечния път (където се наб-
людава максимална кон-
центрация на звезди) и сто-
те галактики, които са най-
близко до Млечния път.

Другата част от средства-
та ще бъдат вложени в об-
работка и съхранение на
постъпващата информация.
За целта на първия етап
Юрий Милнер обещава да
задейства компютърните
мощности на изследовател-
ския център в Бъркли, а за
обработката на информаци-
ята - 9 млн. компютъра, обе-
динени в единна мрежа
SETI@home. Тези данни ще
бъдат публикувани в интер-
нет и достъпът до тях ще е
свободен за всички експер-
ти, научни организации,
както и астрономи любите-
ли в цял свят. Всички те мо-
гат да участват в анализа
на данните, ако желаят.

Милиардерът признава,
че вероятността да бъдат
получени някакви резулта-
ти в обозримо бъдеще не е
много голяма. Но каквито
и сигнали да бъдат забеля-
зани, това ще има фунда-
ментално значение, незави-
симо че времето от изпра-

щането и получаването на
сигнала може да се изчис-
ли в светлинни десетиле-
тия.

Той припомни, че наблю-
денията, направени с по-
мощта на телескопа "Кеп-
лер" (разположен на спът-
ник, пуснат в космоса през
2009 г.), са позволили да се
направи извода, че само в
нашата галактика има ми-
нимум няколко милиарда
планети, чиито размер е
близък до този на Земята,
на повърхността на които
може да има вода в течна
форма, което пък означа-
ва, че не е изключен орга-
ничен живот.

Ако се изхожда от прие-
тото в науката допускане,
че физичните закони са ед-
накви навсякъде във Все-
лената, то и способите за
комуникация между различ-
ните цивилизации би тряб-
вало да са сходни, поясни
Милнер.

Юрий Борисович Милнер
е един от създателите на
интернет холдинга Mail.ru
Group, както и на между-
народната компания DST
Global.

Роден е в Москва на 11
ноември 1961 година в се-
мейство на учени. През 1985
година завършва Физичес-
кия факултет на (МГУ) Мос-
ковския държавен универси-
тет, след което работи във
Физическия институт на Ака-
демия на науките в катедра-
та по Теоретична физика под
ръководството на бъдещ (в
онези години)  Нобелов ла-
уреат Виталий Гинзбург.

Ó÷åíèöè îò Ðóñèÿ ñ ÷åòèðè
ìåäàëà íà Ìåæäóíàðîäíàòà
îëèìïèàäà ïî áèîëîãèÿ
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Бечо Якимов, секретар на
Федерацията за приятелство
с народите на Русия и ОНД

Необходимостта от по-обстой-
на и обективна информация по
този въпрос се налага от обстоя-
телството, че не престават, под
една или друга форма и начин,
опитите да се омаловажава и иг-
норира огромната роля и принос
на СССР за разгрома на фашист-
ка Германия и империалистичес-
ка Япония и за победоносния край
на Втората световна война.

За да се оцени по достойнство
- точно и вярно приносът на СССР
във войната за победата над Япо-
ния, е необходимо преди всичко
да се направи един по-задълбо-
чен, всестранен и обективен ана-
лиз на военностратегическата и
политическата обстановка в Ази-
атския и Тихоокеанския театър на
военните действия в началото и
средата на 1945 г.

В края на 1944 и началото на
1945 г. стратегическата инициа-
тива е на страната на въоръжени-
те сили на САЩ и Англия. На Япо-
ния са нанесени сериозни пора-
жения. Особено големи са японс-
ките загуби във флота и авиация-
та. Въпреки това Япония все още
е силен противник, разполагащ със
значителен военен ресурс. Ней-
ните въоръжени сили в началото
на 1945 г. наброяват над 7 мили-
она войници и офицери, около
5000 самолета от по-съвременен
тип и 500 бойни кораба от разли-
чен клас.

В бойните действия на англо-
американските войски през януа-
ри 1945 г. са включени 27 линей-
ни кораба, 103 самолетоносача,
67 тежки и средни крайцера, 217
подводници, около 5000 самоле-
та и 1800 хил. войници и офице-
ри в Сухопътните войски. Както
се вижда, САЩ и Англия имат зна-
чително превъзходство във воен-
номорските и военновъздушните
сили, но отстъпват по численост
на японските сухопътни войски. А
военните действия  следва да се
водят освен по море и въздух и
на огромни пространства в Азия,
завоювани от японците.

Многобройните и силни сухо-
пътни войски на Япония дават ос-
нование на японското правителс-
тво да приеме в края на 1944 г.
"Програма за извънредни мерки
за постигането на победата". В нея
е предвидено да се извърши то-
тална мобилизация на човешки ре-
сурси, като е приет и закон за т.
нар. доброволна военна служба,
според която в армията могат да
бъдат призовани всички мъже от
15 до 60 години и жени от 17 до
40 години. На основата на тази
програма японското командване
разработва и плана за военните
действия през 1945 г. Според не-
го елитната 1,5-милионна Кван-
тунска армия, разположена в Ман-
джурия и войските на Курилските
острови, Южен Сахалин и Корея
са поставени в пълна бойна го-
товност и в случай на война със
СССР трябва да разгромят съвет-
ските войски в Далечния Изток.

При подобно развитие на съби-
тията, според японското команд-
ване, Китай ще стане много важ-
на, опорна база на японските вой-
ски в бъдещите военни действия
на Азиатския континент. Трябва да
отбележим, че в изпълнение на
този план са постигнати значител-
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ни успехи. Офанзивата на японс-
ките войски в началото на 1945 г.
в югозападните райони на Китай
довежда до съединяването им с
тези в Индокитай. По този начин
е създадена непрекъсната фрон-
това линия от Пекин до Сингапур.
Този успех на японската армия по-
казва, че войната няма да свър-
ши скоро, че нейният победоно-
сен край зависи в много голяма
степен от разгрома на японските
войски преди всичко на континен-
та.

За това, че победата над япон-
ските агресори не е така близка и
лесна, личи ясно както от плано-
вете на военните щабове на САЩ
и Англия за бъдещите военни дей-
ствия, така и от оценките на ня-
кои ръководни дейци в тези стра-
ни. Така например с цел прибли-
жаването на военните действия до
самата Япония се предвижда 6-та
американска армия през ноемв-
ри 1945 г. да направи десант и
завземе остров Кюшю, а 8-ма и
10-та - да завземат чак през март

1946 г. остров Хонсю. Тези ост-
рови са предмостието към метро-
полията. На 2 юли 1945 г. воен-
ният министър на САЩ Стимсън
пише на президента Труман, че ако
след  завземането на тези японс-
ки острови се започне настъпле-
ние за завладяването на самата
Япония, японците по всяка веро-
ятност ще се бият до край. "В ре-
зултат на което - казва Стимсън -
ние ще понесем значителни загу-
би и може да бъдем заставени да
напуснем Япония."

Ето защо, оценявайки, че сили-
те им са недостатъчни за оконча-
телния разгром на Япония, пра-
вителствата на САЩ и Англия нас-
тойчиво поставят въпроса за
включването на СССР във война-
та. И на 11 февруари 1945 г. на
Ялтенската конференция в Крим
ръководителите на СССР, САЩ и
Англия Сталин, Рузвелт и Чърчил
подписват споразумение, според
което съветските войски ще се
включат във военните действия
срещу Япония два, три месеца
след приключването на войната в
Европа.

Вярно на съюзническия си дълг
съветското правителство започва
незабавна подготовката за война
с Япония. В кратки срокове от За-
пад в Далечния Изток са прехвър-
лени войските на три съветски
фронта - І и ІІІ Белоруски и ІІ Ук-
раински. Общо с войските на За-
байкалския военен окръг е фор-
мирана мощна военна групиров-
ка от 131 дивизии и 30 бригади
със специално предназначение. В
състава на групировката са вклю-
чени 5500 танка и самоходни оръ-

дия, 5171 бойни самолета, над 26
хиляди оръдия и минохвъргачки.
Освен това групировката е подси-
лена и от Тихоокеанския флот и
Амурската военна флотилия, кои-
то са поставили в бойна готов-
ност над 500 кораба в т.ч. един
лайнер, два крайцера, 12 ескад-
рени миноносци и 78 подводни-
ци.

За огромните усилия и напре-
жение, свързани с подготовката
за военни действия срещу Япо-
ния, говори и фактът, че само за
прехвърлянето на войските и бой-
ната техника от Запад на Изток
съветското министерство на тран-
спорта е осигурило 136 хиляди
вагона.

За разлика от съюзниците САЩ
и Англия, на които бяха необхо-
дими малко повече от две години,
за да открият толкова необходи-
мия Втори фронт срещу Германия,
съветското командване за по-мал-
ко от три месеца подготвя и отк-
рива Втория фронт, ускорил разг-
рома на японските завоеватели,

а с това и завършването на Вто-
рата световна война в полза на
демократичните народи.

И така на 8 август 1945 г. СССР
обявява война на Япония и на 9
август съветските войски преми-
нават в решително настъпление в
окупираните от японските войски
територии. Войната не е внезап-
на, защото няколко месеца преди
това с Декларация от 5 април 1945
г. правителството на СССР е отка-
зало да приеме японското пред-
ложение за продължаването на до-
говора за неутралитет. В нея ясно
са изложени мотивите за отказа.
Още по-ясни и подробно те са из-
ложени в Декларацията на съвет-
ското правителство от 8 август за
обявяването на война на Япония.
Накратко те са: През 1942 г. япон-
ското командване забранява на
съветските кораби да преминават
през Сунгарския пролив, откъде-
то е най-краткия път за излаз в
Тихия океан. Незакононно са би-
ли задържани повече от 170 съ-
ветски търговски кораби. Над 140
са случаите на нарушаване на дър-
жавната граница на СССР само
през 1944 г., като в 39 от тях е
обстрелвана съветската територия
в Далечния Изток.

Въпреки обявения неутралитет,
японското правителство под раз-
лични форми и начини не е прес-
тавало да оказва помощ на своя
съюзник фашистка Германия - ка-
то се започне с разузнавателни
данни и се свърши със създаване
на военно напрежение и заплаха
за агресия в съветския Далечен
Изток. Това е принуждавало съ-
ветското командване да държи в

бойна готовност по далекоизточ-
ните граници на страната 40 кад-
рови дивизии, така необходими за
бойните действия на съветско-гер-
манския фронт.

В края на декларацията Москва
обръща внимание и на факта, че
Япония все още държи на грани-
цата със СССР многобройни въо-
ръжени сили, че отказва да из-
пълни Потстдамската декларация
от 25 юли 1945 г. за пълна и бе-
зусловна капитулация и продъл-
жава войната със съюзниците на
СССР САЩ и Англия.

В съответствие с изложените
факти и съображения правителс-
твото дава заповед за започване
на военни действия срещу Япо-
ния. В ранното утро на 9-ти ав-
густ войските на три съветски
фронта - I Далекоизточен, ІІ Да-
лекоизточен и Забайкалски, под
командването на известния с бо-
йния си опит маршал на СССР Ва-
силевски започват общо настъп-
ление в окупираните от Япония
територии. Оценявайки новата об-
становка, на заседанието на Вис-
шия съвет за ръководене на во-
енните действия на 9 август пре-
миерът на Япония Судзуки заявя-
ва: "Влизането на СССР тази сут-
рин във войната ни поставя в
безизсходно положение и прави
невъзможно нейното продължава-
не". Управляващите кръгове на
Япония започват спешно обсъж-
дане на въпроса за приемане на
условията на Потсдамската дек-
ларация за капитулация. Същев-
ременно обаче се дава заповед
на Квантунската армия да започ-
не бойни действия срещу СССР
като се прехвърлят в нейна по-
мощ допълнителни войски от Се-
верен Китай и Корея.

Замислите на японското коман-
дване да задържи настъплението
на съветските войски по укрепе-
ните и трудно проходими планин-
ски  вериги в Манджурските пла-
нини и особенно на хребетите Ма-
лък и Голям Хинган се провалят
от решителния и масиран щурм
на закалените в боевете с Герма-
ния съветски танкови дивизии и
корпуси.

В неколкодневни ожесточени
боеве частите на І Далекоизточен
фронт във взаимодействие с вой-
ските на ІІ Далекоизточен фронт
пробиват японската отбрана на
хребета Малък Хинган и през Ман-
джурските равнини развиват ус-
пешно настъпление към Северна
Корея, Харбин, Порт Артур, Ляо-
дунския полуостров и Пекин. След
пробива на отбранителните линии
на хребета Голям Хинган, войски-
те на Забайкалския фронт заедно
с конномеханизирания монголски
корпус и във взаимодействие с
Китайската  народоосвободител-
на армия развиват настъпление в
направление  Мукден-Пекин. Така
елитната Квантунска армия е раз-
сечена на две изолирани една от
друга части, което улеснява ней-
ния разгром...

Авиацията, въздушнодесантните
войски и бригадите със специал-
но предназначение завземат по

важните ж.п. гари, летища, прис-
танища и укрепени пунктове в ти-
ла на японските войски, с което
нарушават тяхното снабдяване и
комуникации.

Успешно се развиват и бойните
действия по Тихоокеанското край-
брежие в Охотско и Японско мо-
ре. Тихоокеанският флот и морс-
ката авиация в състав от 1500 са-
молета съкрушават съпротивата на
японските военноморски и воен-
новъздушни сили и осигуряват ус-
пеха на десантните операции на
съветските войски на този театър
на военните действия в Далечния
Изток.

След триседмични ожесточени
и кръвопролитни сражения япон-
ските въоръжени сили са разгро-
мени и масово се предават в плен.
Многомилионната Квантунска ар-
мия също капитулира. В боевете
със съветските войски японските
завоеватели губят над 677 хиляди
убити, ранени и безследно изчед-
нали и голям брой бойна и тран-
спортна техника. Само от Забай-
калски и І Далекоизточен фронт
са пленеии повече от 600 танка,
861 самолета, 3700 оръдия и ми-
нохвъргачки, както и други оръ-
жия и техника. ІІ Далекоизточен
фронт и Амурската военна флоти-
лия пленяват всички кораби на
японската Сунгарска военно-реч-
на флотилия.

Лишено от своите най-силни и
боеспособни сухопътни войски
японското правителство е прину-
дено в края на август да прекрати
военните действия на японско-съ-
ветския фронт и да приеме усло-
вията за безусловна капитулация.

На 2 септември 1945 г. на аме-
риканския линеен кораб "Мисури"
е подписан Актът за капитулация-
та на Япония. Първи го подписват
представителите на японското пра-
вителство - министърът на външ-
ните работи Мамору Сигемимицу
и началникът на генералния щаб
генерал Есидзиро Умадзу. След тях
от името на обединените съюзни-
чески сили подписва генерал Ма-
картър; от името на САЩ адмирал
Нимиц; от името на Китай - го-
миндановския генерал Су Юнчан;
от името на Великобритания ад-
мирал Фрейзер; от името на СССР
- генерал Деревянко.

С подписването на Акта за ка-
питулация бе сложен край на вой-
ната с Япония и край на послед-
ното огнище на най-кръвопролит-
ната и разрушителна война в чо-
вешката история - Втората све-
товна.

Изстрадалото човечество си от-
дъхна и заживя с вяра и надежда
за траен мир, за свят без войни и
насилие. Но уви!

С безсмислената от военна глед-
на точка атомна бомбардировка
над Хирошима и Нагазаки беше
поставено началото на атомния
шантаж и напрежение в между-
народните отношения. Монополът
върху това ново и страшно оръ-
жие засили апетитите на САЩ за
световно господство и постави
света пред нови тревоги и изпи-
тания.

Краят на войната

Части на Съветската армия преминават
хребета Голям Хинган
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На 9 МАЙ 2015 година се навършват
70 години от Победата над фашизма
Нека достойно да посрещнем
Деня на Победата!

Вашата лепта можете да
внесете в Интернешънъл
Асет Банк АД по сметка
BG50IABG80981002134101
За ремонт на Паметника
на Съветската армия

Инициативен комитет за
ремонт и реставрация на
Мемориалния комплекс
Паметник на
Съветската армия

Справки на тел:
02/822 93 65
София бул. „Евлоги
Георгиев“ 169

Ремонт на Паметника
на Съветската армия

До първия
съдийски сиг-
нал на Све-
товното пър-
венство по
футбол през
2018 г., което
ще се състои
в Русия, оста-
ват по-малко
от три години,
но през мина-
лия уикенд
Монди а л ъ т
започна официално - с це-
ремония за тегленето на
жребия за квалификациите.
Обратното броене вече за-
почна, а квалификационни-
те мачове ще започнат все-
ки момент (някои вече са
изиграни). Ето и съперни-
ците в квалификационните
групи в европейската зона.
Кой е фаворитът в Стария
свят?

Като начало - няколко ду-
ми за формата на преся-
ването в зона УЕФА: в нея
има 7 групи с по 6 отбора
и 2 групи с по 5. В една от
тях се присъедини и тимът
на Русия, която ще играе
приятелски мачове с тях.
Квалификациите ще се иг-
раят в периода от 4 сеп-
тември 2016 до 10 октомв-
ри 2017 г. В крайна сметка
на финалите на Световно-
то първенство ще попад-
нат победителите в групи-
те, а осемте най-добри от-
бора, заели вторите мес-
та, ще играят плейофи, ко-
ито ще се играят през но-
ември 2017 г.

ГРУПА А

Холандия
Франция
Швеция
България
Беларус
Люксембург
Известно е, че в квали-

фикациите групите се делят
на балансирани, "групи на
смъртта" и такива, в които
всичко е ясно още от са-
мото начало. Тази група
спада към "смъртните". Раз-
бира се, Люксембург, Бела-
рус и България не могат да
се определят като фавори-
ти и е трудно да се помис-
ли, че тези отбори ще мо-
гат да се вклинят в борба-
та за визи за Мондиала.
Факт е само, че през 2018
г. световният футболен фен
няма да види един от клас-
ната тройка - Холандия,
Франция или Швеция. На
пръв поглед ни се струва,
че ще отпаднат скандинав-
ските футболисти, но не би-
ва да се залага на това.
Всички видяхме как в се-
гашните квалификации за
Европейското първенство
през 2016 г. "страната на ла-
летата" играе неравномер-
но, а Франция - според нас-
троението си, въпреки че е
традиционно силна. Едва
ли някой ще рискува да
познае крайния резултат.

ГРУПА В

Португалия
Швейцария
Унгария
Фарьорски острови
Латвия
Андора
На фона на група А в В

всичко е по-малко или по-
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вече ясно. С
голяма веро-
ятност първо-
то място ще
заемат "евро-
пейските бра-
зилци", които
ще бъдат по-
ведени от
Криштиан у
Роналдо, а за
второто мяс-
то ще има
борба не на

шега. На първи план в съ-
перничеството между
Швейцария и Унгария ще
бъдат не толкова срещите
помежду им, а игрите с по-
слабите съперници. Фа-
рьорските острови (обърне-
те внимание на високата
урна, в която бяха поста-
вени), Латвия и Андора ще
бъдат опасни като домаки-
ни за всеки съперник. Но
едва ли това ще бъде за-
лог за класирането им за
финалите.

ГРУПА С

Германия
Чехия
Северна Ирландия
Норвегия
Азербайджан
Сан Марино
Ситуациято до болка си

прилича с предишната гру-
па, но с по-голяма увере-
ност. Действащите светов-
ни шампиони - германците,
едва ли ще допуснат няко-
го до първото място в гру-
пата си, поради което ос-
таналите могат да разчитат
единствено на второто мяс-
то. Между Чехия, Северна
Ирландия, Норвегия ще се
разгори страшна битка.
Най-вероятно подгласници
на немците ще бъдат чехи-
те.

ГРУПА D

Уелс
Австрия
Сърбия
Ейре
Молдова
Грузия
Неочаквано при жребия

Уелс попадна в третата ур-
на. Но Гарет Бейл успява
да направи онова, което не
успя по-рано Райън Гигс -
да пробие на националния
си отбор пътя на авансце-
ната на световния футбол.
Все пак като отбор Уелс
отстъпва на Австрия, коя-
то, както виждаме, увере-
но върви към класиране на
Европейското първенство
догодина. Между тези два
отбора ще бъде основната
борба. Сърбия и Ейре на
теория могат да се вкли-
нят в нея, но ще е много
трудно.

ГРУПА Е

Румъния
Дания
Полша
Черна гора
Армения
Казахстан
Това е най-балансирана-

та група. Всички отбори ос-
вен Казахстан при цялото
уважение към неговите фут-
болисти могат спокойно да
се класират за финалите.
Първоначално изглежда, че
лек фаворит е Дания, но
второто място е много труд-
но да бъде предсказано.

Силите са изравнени и все-
ки отбор е способен да взе-
ме точки от всеки. Може
би все пак Черна гора ще
се пребори за второто мяс-
то - там сега подбират мно-
го здрав отбор.

ГРУПА F

Англия
Словакия
Шотландия
Словения
Литва
Малта
Като цяло - също балан-

сирана група, но с изявен
призьор. Родоначалниците
на футбола би трябвало да
заемат първото място, а
Шотландия - да се пребо-
ри със Словакия и Слове-
ния. Дали обаче това ще
се случи е голям въпрос.
Не е изключено и първите

два отбора в групата да се
класират.

ГРУПА G

Испания
Италия
Албания
Израел
Македония
Лихтенщайн
Интересно е да се вярва

в чудеса, но само не в то-
зи случай. Групата е разп-
ределена на три двойки и
тук всяка от тях ще остане
на мястото си. Едва ли ня-
кой ще може да разруши
хегемонията на Испания и
Италия, а те вече ще тряб-
ва помежду си да разре-
шат въпроса за първото и
второто място. Вторият ду-
ет - Албания и Израел - ще
се бори за третото място
единствено за престиж, а

С приветствие към представителите на националните отбо-
ри - участници в предварителния жребий, се обърнаха рус-
кият президент Владимир Путин и президентът на ФИФА Йо-
зеф Блатер

Водещи на шоуто бяха известният модел Ната-
лия Водянова и популярният телевизионен во-
дещ Дмитрий Шепелев

Този път при тегленето на жребия на Алек-
сандър Кержаков се наложи да играе с ръ-
це

Македония и Лихтенщайн
ще определят ариергарда
на групата.

ГРУПА Н

Белгия
Босна и Херцеговина
Гърция
Естония
Кипър
В тази група попадна от-

борът на Русия, но тя ще
бъде "извън конкурса". За-
това всички прогнози за
фаворит са насочени към
Белгия. Босна и Херцего-
вина трябва доста да се
постарае, за да спечели
повече точки, за да попад-
не сред най-добрите вто-
ри отбори. Нейните футбо-
листи имат сили за това.

Едва ли някой ще може да
им попречи. Освен Гърция,
която триумфира на Евро-
пейското първенство през
2004 г.

ГРУПА І

Хърватия
Исландия
Украйна
Турция
Финландия
Хърватия попадна в гру-

па, в която изглежда мал-
ко по-силна от останалите
и вероятно ще може да оку-
пира първото място. Кой
обаче ще бъде на второто
място? Истинска загадка.
Сякаш всички отбори мо-
гат да претендират за не-
го, но все пак като че ли
Турция има най-големи шан-
сове за него.


